
وزیر نیرو در جلسه با مدیران صنعت برق خبر داد

رشد ۴ درصدی مصرف برق خانگی و ۲۰ درصدی برق صنایع
خریدار   وزیر نیرو با اشــاره بــه افزایش چهار 
درصدی میــزان مصرف برق در بخــش خانگی، 
گفت: مصرف بــرق در صنایع بزرگ نیز ۲۰ درصد 

افزایش داشته است.
»علی اکبر محرابیان« در جلســه برخط با مدیران 
صنعت برق کشــور در سراســر کشــور، درباره 
اقدام های اثرگذار انجام شده در صنعت برق کشور 
از زمان آغــاز اوج مصرف انرژی در کشــور، افزود: 
مقایسه اقدام های انجام شــده برای رفع ناترازی 
موجود در صنعت برق کشور بیانگر انجام کارهای 
مفید و موثر در این باره است که اثرات مثبت خود 
را در زندگــی مردم، کســب وکار، تولید کشــور، 

تجارت، بهداشت و درمان نشان داده است.
وی با تاکید بر اهمیت بهره مندی از امکان حداکثر 
تولید، انتقــال و توزیع برق برای افزایش ســطح 
رضایتمندی مردم، گفت: انجام اقدام های عالمانه، 
کارشناسانه و مبتنی بر آخرین فناوری روز جهان 
را می توان شاخص ترین فرایند صنعت برق کشور 

در ایام اوج بار مصرف عنوان کرد.
وزیر نیرو خاطرنشــان کرد: این تجربه بیانگر آن 
اســت که چگونه می  توان با یک برنامه درســت و 
مدیریت متمرکز و نیز با بهره مندی از ظرفیت های 
کشور، بسیاری از مشکلات و موانع را برطرف کرد 

و پشت سر گذاشت.
محرابیــان ضمــن ارزیابی مثبــت در خصوص 
پیشــرفت شــاخص ها در مدیریت و تأمین برق 
کشــور، اضافه کــرد: تاکنــون و از ابتــدای اوج 
مصرف در مقایسه با سال گذشــته، چهار درصد 
رشــد مصرف برق را تجربه کرده ایم و پیش بینی 
می شــود با افزایش دمای هوا در روزهای آتی این 

روند ادامه یابد.
وی گفت: هم اکنون دمای هوای کشور در مناطق 
جنوبی، شرقی و مرکزی بالاســت و در هفته های 
آینده )پنــج هفته پیشــرو( گرمای هوا نســبت 
به شــرایط نرمال افزایش می یابد؛ این شــرایط 
مدیریت دقیق تری در خصــوص تأمین و مصرف 

برق می طلبد.
وزیر نیرو درباره انتشــار مصوبه شــورای امنیت 
ملی در هفته گذشــته، خاطرنشان کرد: بر اساس 
برنامــه ای که از قبل تقدیم شــده بــود مفاد این 
بخش نامه تنظیم، و تأکید شــد کــه در مدیریت 
برق کشــور دخالت غیرحرفه ای انجام نشــود و 

دستورات این مصوبه به طور کامل رعایت شود.
محرابیان با تأکید بر ضــرورت تکمیل ۴۷ پروژه 
راهبری شــبکه و انتقال و کاهــش ۷۰ درصدی 
حوادث این حوزه در مقایســه با ســال گذشته، 
افزود: انتظار می رود با اقدام های مطلوب در بخش 
خطوط، انتقال شــبکه، منطقه و غیــره کم ترین 
مشکل را در حوزه حوادث داشــته باشیم؛ تلاش 
ما این اســت که محدودیت و حــوادث مربوط به 

شبکه را به صفر برسانیم.وی درباره روشنایی معابر 
ادامه داد: روشنایی معابر شهری به صورت یکی در 
میان مشروط به تأمین نور کافی و استاندارد است 

و در این صورت قابل قبول خواهد بود.
وزیر نیرو با بیان اینکه نمی خواهیم تجربه ســال 
۱۴۰۰ تکرار شــود، گفت: تردد در شهر بخشی از 
زندگی مردم و شهروندان اســت و نباید شهر را به 

تاریک خانه تبدیل کرد.
محرابیان در باره عملکــرد مدیریت مصرف برق 
خانگی در سال گذشــته، ادامه داد: سال گذشته 
مصرف برق در بخش خانگــی ۴.۵ درصد در زمان 
اوج بار مصرف کاهش یافت؛ اما اعــداد امروز این 
مساله را نشان نمی دهد، بنابراین باید تلاش شود 
از طریق اطلاع رســانی بهتر به این مهم دســت 

یابیم.
وی، رمز موفقیت عملکرد وزارت نیرو را مدیریت 
مصرف بخش خانگی برشــمرد و خاطرنشان کرد: 
امــروز مهم تریــن نکته مدیریــت مصرف بخش 
خانگی است؛ این در حالی اســت که مشوق های 
بسیاری برای مشترکان برق خانگی برای مدیریت 
مصرف پیش بینی شــده و لازم اســت به واسطه 
نوآوری در اطلاع رسانی و بهره مندی از ابزار رسانه، 
رادیو، شــبکه تلویزیونی، مصاحبــه و حضور در 
مساجد و نمازهای جمعه این مهم را پیگیری کرد.

وزیر نیرو با تأکید بر انجام اقدام تحولی در موضوع 
مدیریت مصــرف خانگی، اظهار داشــت: باید در 
۶ هفته پیشــرو در این بخش اقدام های تحولی و 
انقلابی انجام شــود، زیرا خط قرمز ما خاموشــی 
بخش خانگی اســت و هیچ یک از شرکت ها نباید 

از این خط قرمز عبور کنند.
محرابیان درباره نصب شــمارگر برق بر چاه های 
کشــاورزی تأکید کرد که اقدام های خوبی در این 
زمینه انجام شــده؛ اما نکته مهم این است که باید 
در کنار پیشبرد امور، مواظبت کرد تا به کشاورز و 

تولید کشور آسیبی وارد نشود.
وی در ادامــه با اشــاره به آمادگــی ۹۹ درصدی 
نیروگاه های کشور برای تأمین برق، گفت: حدود 
یک هزار و ۵۰۰ مــگاوات نیروگاه کــه به دلایل 
مختلف در دست تعمیر است باید هرچه سریع تر 
و طی روزهای آینــده به مجموعــه نیروگاه های 

کشور اضافه شود.

آماده باش برای مدیریت شبکه برق در زمان 
برگزاری کنکور

وزیر نیرو به برگــزاری آزمون سراســری کنکور 
طی روزهای چهارشنبه و پنجشــنبه اشاره کرد 
و بیان داشــت: آزمــون کنکور مرحله حســاس 
زندگی هریــک از انسان هاســت، بنابراین ضمن 
مدیریت لحظه ای شــبکه، مدیــران، گروه های 
امدادی فعــال خواهند بود تا هیچ گونه مشــکلی 
در پست های توزیع و فوق توزیع رخ ندهد؛ در این 
باره دستورالعمل خاص و ویژه کنکور سراسری به 
شرکت ها ابلاغ شده تا هیچ گونه تعمیرات و خروج 

از شبکه طی این دو روز رخ ندهد.
محرابیان ضمن تأکید بــر مدیریت مصرف بخش 
تجاری، افــزود: منظور مــا از تجــاری مغازه ها، 
دکان ها و خرده فروشی ها نیست؛ در این باره مراکز 
خرید و بازارچه های بزرگی اســت که نســبت به 
مدیریت مصرف برق بی تفاوت هستند و لازم است 
درجه حرارت و میزان روشــنایی ایــن بازارچه ها 
در حد استاندارد باشــد و در صورت عدم رعایت، 
اطلاعیه لازم در خصوص قطعی برق این واحدها 

صادر شود.
وی گفت: از جمله این واحدهای تجاری می توان 

به ایران مال اشاره کرد.
وزیر نیرو افزود: آمارهای گزارش شده در خصوص 
تأمیــن بــرق صنعت طی مــدت اجــرای طرح 

مدیریت مصرف صنایع امیدبخش است.

رئیس بخش زلزله مرکز تحقیقات وزارت شهرسازی مطرح کرد

وی گسل ج تهران ر ۱۰۰۰ بر
پیچ و خم توسعه فاز ۱۱ پارس جنوبی

 وقتی غول تحریم توتال، چین و مالزی
 را پس زد اما به ایران باخت
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مدیرعامل بورس انرژی اعلام کرد
راه اندازی بازار کربن در بورس انرژی

 ضرورت تحریم سوئد از سوی جهان اسلام
آزادی بیان یا عقیده سوزی؟
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رمزارزها اوراق بهادار هستند؟
علی محمدی بازار رمزارزها این روزها به شــدت تحت تاثیــر اتفاقات مرتبط 
به وضع قوانین و مقررات و تلاش کمیســیون بورس و اوراق بهادار ایالات متحده 
جهت نظارت بر بازار رمزارزها و فعالان این بازار است که اقدام حقوقی علیه کوین 
بیس و بایننس و ورقه بهادار خواندن بخش بزرگی از رمزارزها بخش مهمی از این 
تلاش در هفته های گذشته بوده اســت.اینکه آیا SEC می تواند وارد این حیطه 
شــود منوط به این اســت که بتوان رمزارزها را ورقه بهادار دانست. اگر رمزارزها 
ورقه بهادار باشــند، می بایســت طبق قانون اوراق بهادار ایالات متحده مصوب 
 W.J. ثبت شــوند. در ســال ۱۹۴۶ شــرکتی به نام SEC ۱۹۳۳ و ۱۹۳۴ نزد
Howey یکی از مزارع در مالکیت خود را به یک ســرمایه گذار فروخت و سپس 

جهت برداشت محصولات و فروش آنها مزرعه را از آن سرمایه گذار اجاره کرد.

یادداشت

تجارت

کنفرانس تجارت و توســعه سازمان ملل )آنکتاد( 
از جذب ۱.۵ میلیارد دلار سرمایه گذاری مستقیم 
خارجی توســط ایران در ســال ۲۰۲۲ خبر داد و 
رتبه ایــران از این نظــر را ۷۹ در جهــان و ۴ در 
خاورمیانه اعلام کرد.کنفرانس تجارت و توســعه 
سازمان ملل )آنکتاد( در جدیدترین گزارش خود 
از سلسله گزارش های ســرمایه گذاری مستقیم 
خارجی از رشــد ۵ درصــدی ســرمایه گذاری 
مســتقیم خارجــی در ایران طی ســال میلادی 
گذشــته خبر داد.آمار منتشر شده از سوی آنکتاد 
نشان می دهد ایران در سال ۲۰۲۲ توانسته است 
یک میلیارد و ۵۰۰ میلیون دلار ســرمایه گذاری 

مســتقیم خارجی جذب کنــد. ایران در ســال 
۲۰۲۱ بالغ بــر یک میلیــارد و ۴۲۵ میلیون دلار 
ســرمایه گذاری مســتقیم خارجی جذب کرده 
بود که بدین ترتیب میزان جذب ســرمایه گذاری 
مستقیم خارجی ایران در ســال ۲۰۲۲ نسبت به 
ســال قبل از آن ۷۵ میلیون دلار افزایش داشــته 
اســت.در ســال ۲۰۲۱ نیز میزان جذب سرمایه 
گذاری مســتقیم خارجــی در ایران با رشــد ۶ 
درصدی مواجه شده بود. از ســال ۲۰۱۸ تا سال 
۲۰۲۰ جذب ســرمایه گذاری مستقیم خارجی 
در ایران روندی نزولی را طــی می کرد اما در دوره 
فعالیت دولت سیزدهم طی ســال های ۲۰۲۱ و 

۲۰۲۲ این روند معکوس شده و شاهد رشد دوباره 
ســرمایه گذاری مســتقیم خارجی در کشور بوده 
ایم.ایران در ســال ۲۰۱۷ بالغ بر ۵ میلیارد و ۱۹ 
میلیون دلار ســرمایه گذاری مســتقیم خارجی 
جذب کرده بود که این رقم در ســال ۲۰۱۸ به ۲ 
میلیــارد و ۳۷۳ میلیون دلار، در ســال ۲۰۱۹ به 
یک میلیارد و ۵۰۸ میلیون دلار و در سال ۲۰۲۰ 
به یک میلیارد و ۳۴۲ میلیــون دلار کاهش یافته 
بود. اما در ســال ۲۰۲۱ میزان ســرمایه گذاری 
مســتقیم خارجی به یک میلیارد و ۴۲۵ میلیون 
دلار و در ســال ۲۰۲۲ بــه یک میلیــارد و ۵۰۰ 

میلیون دلار افزایش یافته است.

آنکتاد: ایران ۱.۵میلیارد دلار سرمایه مستقیم خارجی در ۲۰۲۲ جذب کرد

آگهی مزایده عمومی 
یک مرحله ای – نوبت اول

اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اهواز 

شناسه آگهی : 1522169

سازمان پارکها و فضای سبز شهرداری اهواز در نظر دارد پروژه مشروحه زیر را از طریق مزایده عمومی به اشخاص حقیقی و حقوقی واجد شرایط واگذار نماید. 

مبلغ پایه مزایده عمومی برای سال شرح مزایده
اول قرارداد )سالیانه()ریال(

سپرده شرکت
در مزایده )ریال(

ودیعه )ریال(
برای سال اول قرارداد

مدت قرارداد

امتیاز احداث، و بهره برداری از اتاق فرار واقع در پارک شهربازی 
5 سال600.000.00030.000.000600.000.000پادادشهر حوزه خدماتی منطقه 1 شهرداری اهواز ) نوبت اول(

از اشخاص حقیقی و حقوقی دعوت به عمل می آید جهت دریافت اسناد مزایده از تاریخ 1402/04/12 لغایت 1402/04/17 تا ساعت 16/00 به سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( www.setadiran.ir مراجعه نمایند. 

در شرایط یکسان اولویت با اشخاص بومی خواهد بود. 
مهلت قبول پیشنهادهای مزایده گران از آخرین روز مهلت دریافت اسناد به مدت 10 روز در سامانه ستاد است و حداکثر مهلت بارگذاری اسناد به همراه پیشنهاد قیمت در 
سامانه ستاد تا روز سه شنبه مورخ 1402/04/27 ساعت 19/00 می باشد. ضمنا آخرین مهلت تحویل پاکات فیزیکی تا پایان وقت اداری چهارشنبه مورخ 1402/04/28 به 

دبیرخانه محرمانه حراست سازمان پارکها و فضای سبز شهرداری اهواز به آدرس :اهواز – انتهای بلوار شهید فهمیده جنب مجتمع سیاحتی ساحل می باشد.  
 لازم به ذکر است کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد قیمت می بایست از درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس 
www.setadiran.ir صورت پذیرد و مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلی مراحل ثبت نام را در سایت مذکور و با دریافت گواهی امضاء الکترونیکی )توکن( را جهت 

شرکت در مزایده را محقق سازند.
پرداخت هزینه انتشار اگهی و وجوه قانونی سامانه ستاد به عهده برنده مزایده می باشد. 

پیشنهاد قیمت ها در صورتی قابل بررسی می باشند که اسناد فیزیکی قبلا در سامانه ستاد بارگذاری و مورد تایید باشند. 
سازمان پارکها و فضای سبز شهرداری اهواز در رد یک یا تمام پیشنهادها مختار می باشد.

مبلغ ضمانتانمه شرکت در مزایده پنج درصد مبلغ اولیه می باشد که می بایست به یکی از طریق ذیل ارائه شود. 
الف - فیش واریزی مبلغ فوق به حساب سپرده به شماره 1044266411 بانک قرض الحسنه رسالت شعبه بانکداری اجتماعی اهواز به نام سازمان پارکها و فضای سبز 

شهرداری اهواز.
ب -  به صورت ضمانتنامه بانکی به نام سازمان پارکها و فضای سبز شهرداری اهواز و به مدت سه ماه از تاریخ افتتاح پیشنهادها و قابل تمدید تا یک دوره سه ماهه. 

برندگان اول و دوم مزایده هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
تاریخ برگزاری کمیسیون مزایده در ساعت 10/00 روز یکشنبه مورخ 1402/05/01 در محل سالن اجتماعات سازمان پارکها و فضای سبز شهرداری اهواز به آدرس : انتهای 

بلوار شهید فهمیده جنب مجتمع سیاحتی ساحل می باشد.
نتیجه کمیسیون مطابق آئین نامه معاملات شهرداری تهران )کلان شهرها( به برنده اعلام خواهد شد.

به استناد بند 5 ماده 11 آئین نامه معاملات شهرداری تهران )کلان شهرها( میزان تضمین حسن انجام تعهدات قرارداد، معادل 10% درصد )ده درصد ( مبلغ قرارداد می باشد. 
برنده دوم طبق تبصره یک ماده 20 آئین نامه معاملات شهرداری تهران در صورتی تعیین خواهد شد که تفاوت بهای پیشنهادی او با برنده اول از مبلغ سپرده بیشتر نباشد. 

حضور پیشنهاددهندگان در جلسه بازگشایی پاکات آزاد می باشد. 
سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده مندرج شده است. 
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وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:
تصمیم مجلس برای همسان سازی حقوق 
بازنشستگان تداوم مفاد برنامه ششم است

 وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره نظر کمیســیون برنامه، بودجه 
و محاسبات مجلس درباره همسان ســازی حقوق بازنشستگان، گفت: 
کمیســیون تصمیماتی گرفته که بعضی از مفاد قانون برنامه ششم در 

برنامه هفتم توسعه تکرار شده است.
»سید صولت مرتضوی« در حاشیه امضای تفاهم نامه با وزیر کار لبنان 
اظهار داشــت: درباره همسان ســازی حقوق بازنشســتگان بر اساس 
مصوبات در ســنوات گذشــته عمل کردیم. تصمیم کمیسیون برنامه، 
بودجه و محاسبات برای همسان ســازی حقوق بازنشستگان کشوری، 
لشــکری و تامین اجتماعی در برنامه هفتم، تداوم این سیاست است تا 

بازنشستگان یک ضریبی از دریافتی را داشته باشند.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افــزود: مصوبات مجلس بعد از تصویب 
به تایید شــورای نگهبان می رسد و بعد از قانونی شــدن به مرحله اجرا 

خواهد رسید.
وی در خصوص خدمــات فنی و حرفه ای و تربیــت نیروی متخصص با 
همکاری لبنان، گفت: پیش نویس همکاری ها آماده شــده اســت که 

امیدوارم با پیگیری های کارشناسی تفاهم نامه ها اجرایی شود.
مرتضوی عنوان کــرد: می توانیم بــا همکاری یکدیگــر، تجربه هایی 
در حوزه کارآفرینی و نیروی متخصص داشــته باشــیم. بر این اساس، 

پیگیری برای اجرای تفاهم نامه ها صورت می گیرد.

وزیر کار تاکید کرد: این همکاری ها دستاوردهای مختلفی دارد. ارتباط 
با کشورهای دوســت، بســتر انتقال تجربه ها و نیاز کشور دوست را در 
حوزه های آموزشــی و صادرات محصولات شــرکت های زیر مجموعه 
فراهم می کند که بــه طور قطع به صــادرات و رشــد اقتصادی منجر 

می شود.

نماینده مجلس مطرح کرد
توجه ویژه به رفع مشکلات مردم در برنامه هفتم

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
گفت: در برنامه هفتم به رفع مشــکلات مردم توجه ویژه ای شــده و در 
این برنامه به مباحثی مانند صنعت و رشد تولید مورد تاکید قرار گرفته 
است.فداحسین مالکی در خصوص برنامه هفتم اظهار داشت: می توان 
گفت که تدوین برنامه هفتــم یکی از کارهای بزرگی اســت که دولت 
انجام داد.وی افــزود: در برنامه هفتــم به رفع مشــکلات مردم توجه 

ویژه ای شده و به مباحثی مانند صنعت و رشد تولید توجه شده است.
عضو کمیســیون امنیــت ملی و سیاســت خارجی مجلــس گفت: از 
دیگر نقاط قوت برنامه هفتم این اســت که در این برنامه، به حلقه های 
مفقوده ای که ما در برنامه های پنجم و ششــم توســعه داشتیم، توجه 

ویژه ای شده است .
مالکی بیــان کرد: امیدواریم کــه برنامه هفتم، با مشــارکت جدی که 
مجلس دارد، بتواند از همه ظرفیت های کشــور استفاده کند و در رفع 

مشکلات کشور موثر باشد.

خضریان در تشریح جلسه کمیسیون اصل ۹0 مجلس خبر داد
احتمال ابطال انتخابات اتاق بازرگانی

سخنگوی کمیســیون اصل ۹۰ مجلس گفت: موضوع انتخابات اخیر 
اتاق بازرگانی در شــورای عالی نظارت در حال بررسی است و رأی شورا 

پس از اتمام روند بررسی ها صادر خواهد شد.
 علی خضریان ســخنگوی کمیســیون اصل ۹۰ مجلــس در خصوص 
اعلام نظارت کمیســیون متبوع خود بر انتخابات اخیر اتاق بازرگانی، 
اظهار داشــت: با توجه به دریافت گزارش از برخی تخلفات در برگزاری 
انتخابــات ۲۸ خرداد مــاه ۱۴۰۲ اتــاق بازرگانی ایران جلســه ای در 
کمیســیون اصل ۹۰ مجلس شــورای اســلامی با حضور دبیر انجمن 
نظارت بــر انتخابــات، نماینده وزارت صمــت در انجمــن نظارت بر 
انتخابات، معاون حقوقی و پارلمانــی وزارت صمت و نمایندگان وزارت 

اطلاعات برگزار شد.

خضریان افزود: در این نشســت به صورت مفصل به بررسی علل حضور 
حســین ســلاح ورزی در انتخابات پرداخته شــد و بنا بر گزارش های 
واصله، صلاحیت نامبــرده به صراحت توســط وزارت اطلاعات جهت 
حضور در انتخابات رد شــده بود و هیچ گونه تأییــدی مبنی بر امکان 
حضور وی در انتخابات صادر نشــده اســت. البته وی به دلیل تفســیر 
بخش حقوقی اتاق مبنی بر اخذ نامه رد صلاحیت خود توسط حراست 
وزارت صمت و نیز بعد از ۱۰ روز مقرر در آئین نامــه انتخابات اتاق، در 

انتخابات شرکت کرد.
نماینده مردم تهران در مجلس یازدهم تصریح کرد: با وجود تذکر علنی 
نماینده وزارت صمت در انجمن نظــارت و نیز تأکید مجدد نمایندگان 
وزارت اطلاعات، ســلاح ورزی با استناد به تفســیر بخش حقوقی اتاق 

بازرگانی در نهایت در انتخابات شرکت می کند.
عضو هیئت رئیسه کمیسیون اصل ۹۰ مجلس با اشاره به پیگیری های 
این کمیســیون از شــورای عالی نظارت بر انتخابات، گفت: موضوع در 
شــورای عالی نظارت بر اتاق بازرگانی در حال بررسی است و رأی شورا 
پس از اتمام روند بررســی ها جهت ابطال انتخابــات یا برگزاری مجدد 

انتخاب رئیس اتاق صادر خواهد شد.
خضریان تأکید کرد: بنا بر کلیه شواهد بررسی شــده و تأیید نمایندگان 
دســتگاه های امنیتی هیچ گونه تأکیدی از هیچ یک از مقامات رســمی 
کشور در خصوص تأیید صلاحیت ســلاح ورزی صورت نگرفته و نامبرده 
صراحتاً جهت حضور در انتخابات رد صلاحیت شده بوده و گمانه زنی های 
فضای مجازی در این راستا کاملًا مردود است و به نظر می رسد به منظور 
تسویه حساب های سیاسی یا به منظور فضاسازی جهت ابقای غیرقانونی 
وی بر این مسند به واسطه نســبت دادن دروغ وی به مقامات ارشد دولت 
اســت.وی اظهار داشت: کمیســیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی به 
دقت روند بررسی به این تخلف صورت گرفته در اتاق بازرگانی را تا حصول 

نتیجه پیگیری و گزارش های لازم را به مردم ارائه خواهد کرد.

تریبون

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس گفت: طرح 
اصلاح قانون نظــام وظیفه فعلًا در مجلس مســکوت 
مانده تا ببینیم لایحه دولت و پیشــنهادات ســتادکل 

برای اصلاح قانون سربازی به کجا می رسد.
ابراهیم عزیزی، در واکنش به اظهارات اخیر سخنگوی 
وزارت دفــاع مبنی بــر اینکه لوایــح »مهارت آموزی 
سربازان« و »اصلاح قانون نظام وظیفه« در دستورکار 
دولت قرار دارند و ظرف یک یــا دو ماه آینده به مجلس 
ارسال می شــوند، اظهار داشــت: اصلاح قانون نظام 
وظیفه ضرورتی اجتناب ناپذیر اســت کــه مجلس و 
دولت باید با هماهنگی با ستاد کل نیروهای مسلح این 

کار را انجام دهند.
وی با اشــاره به اینکه برخــی از مشــمولان خدمت 
سربازی غایب یا فراری هســتند که باید زودتر تعیین 
تکلیف شــوند، گفت: قانون نظام وظیفــه باید اصلاح 
شــود و این قانون نیازمند نگاه جامع و به روز است، چرا 

که پاسخگوی بخشــی از نیازهای جامعه و 
جوانان نیست.

نایــب رئیــس کمیســیون امنیــت ملی و 
سیاست خارجی مجلس شــورای اسلامی 
تصریــح کرد: باید نــگاه ما بــه موضوعات و 
ســاختار دفاعی کشــور واقع بینانه باشــد 
و حتماً باید توجــه ویژه ای بــه تهدیدات و 

نیازهای دفاعی کشور داشته باشیم و لازم است حوزه 
دفاعی و امنیتی خود را تقویت کنیم.

نماینده مردم شــیراز در مجلس شورای اسلامی ادامه 
داد: یکســری اصلاحات ضروری بایــد در قانون نظام 
وظیفه صورت گیرد که تقویت بنیه دفاعی کشــور هم 
باید در آن لحاظ شود. نیروی انســانی مهمترین رکن 
تقویت بنیه دفاعی کشــور اســت و با این رویکرد، هم 
مجلس و هم دولت به دنبال اصلاح قانون نظام وظیفه 

هستند.

عزیــزی تاکید کــرد: امیدواریــم در آینده 
نزدیــک بتوانیم اصلاح قانــون نظام وظیفه 
را به صورتی که هم تأمیــن کننده برخی از 
مطالبــات جوانانمان باشــد و از طرف دیگر 
نیروهای مســلح را دچار کمبود و مشــکل 
نکند، عملیاتی کنیم. هنوز نمی توان درباره 
مفاد و مواد لایحه دولت بــرای اصلاح قانون 
نظام وظیفه صحبت کرد و باید منتظــر ماند تا ببینیم 
دولت لوایح مربوط به ســربازی را کی و با چه مفادی به 

مجلس ارائه می کند.
وی درباره آخرین وضعیت بررســی طرح اصلاح قانون 
نظام وظیفه در مجلس، گفت: علاوه بــر لوایح دولت، 
برخی از نمایندگان مجلس طرح اصــلاح قانون نظام 
وظیفــه را ارائه کردنــد و در کمیســیون امنیت ملی 
مجلس بررسی های مقدماتی روی این طرح انجام شد 
و قرار بر این بود که با توافق با ستاد کل نیروهای مسلح 

این طرح را به قانون تبدیل کنیم. 
از طرف دیگــر و با توجه به اینکــه دولت اعلام کرده 
اســت در این باره می خواهد به مجلــس لایحه ارائه 
دهد، طرح اصلاح قانون نظام وظیفــه با آنکه برخی 
از مفــاد آن بــه تصویب کمیســیون رســیده، فعلًا 
مســکوت مانده تا ببینیم لایحه دولت و پیشنهادات 
ستاد کل برای اصلاح قانون ســربازی به کجا منتهی 

خواهد شد.
نایــب رئیــس کمیســیون امنیت ملی و سیاســت 
خارجی مجلس شورای اسلامی بیان کرد: اگر دولت 
و ستاد کل نیروهای مسلح در ارسال لوایح مربوط به 
اصلاح قانون سربازی به مجلس تسریع کنند، حتماً 
مجلس هم در بررســی این موضوع سرعت می دهد، 
چرا که اصلاح قانون نظــام وظیفه یکی از موضوعات 
بسیار مهم و ضروری اســت و مجلس روی آن اصرار 

دارد.

مجلس

رامین عبدالله شــاهی  آزادی مفهومی 
اســت که در امپراطوری رســانه ای غرب 
مانند مترسکی سربریده شــده در ویترین 
آنها نمایان است، زیرا اسلام را مانع رسیدن 
به اهداف خود دانسته و مانند قرون وسطی 

عقیده سوزی می کنند.
 بار اولی نیســت کــه به عقاید مســلمانان 
توهین می کنند. قرآن، کلام پروردگار را در 
برابر دوربین رســانه ها و با اخذ مجوز دولتی 
می سوزانند تا نشــان دهند برای آنها میان 
آزادی بیان و آزادی توهیــن تفاوتی وجود 

ندارد.
روز چهارشــنبه گذشــته و همزمان با عید 
قربان ســلوان مومیکا یــک مهاجر عراقی  
ســوئدی در میدان مدبورجارپلاتســن در 
مرکز شهر استکهلم و در مقابل مسجد اصلی 
شهر، اقدام به آتش زدن قرآن کرد. او در این 
اقدام که بر اســاس اعلام رسانه های خبری 
حدود ۲۰۰ نفر در محل آن حضور داشتند، 
صفحات قــرآن را پاره کــرد و آن را به آتش 

کشید.
پس از قرآن ســوزی در چند کشــور غربی 
حالا این ســریال تلخ در ســوئد تکرار شده 
اســت، با این تفاوت که این بــار برای حفظ 
جان مرتکب شــدگان مجوز هم صادر شده 
اســت. موضوعی که در نامه رســمی آیت 
الله سیستانی به دبیرکل سازمان ملل و نیز 

سایر مراجع مورد انتقاد جدی واقع شد.
این در حالی است که کشــورهای اسلامی 
یکی پس از دیگری این عمل قبیح را محکوم 
می کنند. حتــی شــاهدیم پایتخت های 
اســلامی که کمتر مواضع تندی در اتفاقات 
مشابه می گرفتند، ســفرای خود را از سوئد 
فراخواندنــد. از طرفی وزیر امــور خارجه 

کشــورمان در تمــاس تلفنی بــا دبیرکل 
سازمان کنفرانس اســلامی و سایر مقامات 
کشورهای مسلمان تاکید کرد که به دنبال 
برگــزاری جلســه اضطــراری دولت های 
اسلامی برای برخورد با این توهین بزرگ به 

حدود دو میلیارد مسلمان است.

ایران سفیر جدید به سوئد
 اعزام نمی کند

یک منبــع آگاه در وزارت امــور خارجه در 
گفتگو با خبرنگار مهــر، گفت: به رغم انجام 
مراحل اداری اعزام ســفیر جدید جمهوری 
اســلامی ایران به ســوئد، به دلیــل اهانت 
صورت گرفته به قرآن کریم در این کشــور، 
وزارت خارجــه فعلًا برنامه ای بــرای اعزام 

سفیر جدید نخواهد داشت.
گفتنی اســت، »حجت الله فغانی« ســفیر 
جدید جمهوری اسلامی ایران در سوئد روز 
گذشــته دهم تیر ماه و در آستانه عزیمت به 
محل مأموریت با امیرعبداللهیان، وزیر امور 

خارجه کشورمان دیدار و گفتگو کرده بود.

آزادی؛ بهانه شلیک به مقدسات 
مسلمانان

واقعیــت آن اســت کــه آزادی و حریــت 
مفاهیمی مقدس اســت که در امپراطوری 
رسانه ای غرب چون مترســکی می ماند که 
تحریف و سر بریده شده اســت. کشورهای 
اروپایــی زمانی امنیــت را بهانــه تهاجم به 
کشــورهای شــرقی قلمــداد می کردند و 
حالا آزادی و رعایت حقوق بشــر دســتاویز 
شــلیک های رســانه ای و تبلیغی آنها برای 
پیشبرد اهداف غیرانسانی و اسلام ستیزشان 
شده است، زیرا آنها اســلام و افزایش تعداد 

مســلمانان در اروپا را یک خطر جدی برای 
خود می دانند و برای همین امر به حمایت ها 
و هدایت های آشکار و پنهان پیاده نظام های 
اسلام ســتیز ادامه می دهند و هر از چندی با 
این نوع حرکات شــنیع به دنبال مخدوش 
کردن چهره رحمانی اســلام هستند.قرآن 
سوزی، چاپ کاریکاتورهای موهن و ساخت 
فیلم های سراســر کذب و افترا بخشــی از 
اقدامات اروپایی ها در این خصوص است که 
به نام آزادی صورت می گیــرد. این در حالی 
اســت که در گذشــته با حمایــت و هدایت 
ســازمان های اطلاعاتی غربــی، گروه های 
خشن وابســته به غرب مانند داعش تشکیل 
شــده بود تا به خیال خود مدتی از دســت 
جذابیت های اســلام و گرایش نســل های 
جدید به آن راحت شــوند و گویا این امر هم 

اثرات خود را در غرب از دست داده است.
از حوادث طنز روزگار این است که کسی در 
غرب جرأت نمی کند به نــام آزادی با منافع 
سرمایه داران صهیونیست یا با مبانی شکل 
گیری رژیم صهیونیستی بازی کند و حتی 
یک مورد کاریکاتور چــاپ کند. همچنین 
کسی جرأت ندارد هلوکاســت را زیر سوال 
ببرد، اما اسلام ستیزی از افتخارات مدعیان 
حقوق بشر اســت. در این شرایط همراهی و 
اتحاد کشورهای اسلامی و تحریم اقتصادی 
و تجاری سوئد، می تواند ســپر خوبی برای 
مهار و عدم تکرار این حوادث تلخ باشد زیرا 
غربی ها در خصوص منافع اقتصادی حتی با 

خودشان هم تعارف ندارند.

لزوم تحریم تجاری سوئد از سوی 
کشورهای اسلامی

حبیب الله بوربور دبیرکل جمعیت وفاداران 

انقلاب اسلامی در گفتگو با مهر در واکنش 
به این اقدام، گفت: »کشــورهای اســلامی 
باید کشورهای حامی قرآن سوزی را تحریم 
کنند و اینگونه می توانیــم نتیجه بگیریم و 
امیدوار باشــیم که دیگر این اتفاقات نیفتد، 
زیرا اگر جلوی این اقدام ها گرفته نشود این 
عمل ناپســند بعد از اسلام به ســایر ادیان 

الهی هم سرایت خواهد کرد.«
وی افزود: »لازم است کشورهای مسلمان 
از انجام معاملات تجاری خود با کشورهای 
حامی قرآن ســوزی خودداری کنند و اگر 
این کار را انجــام دهند، آنهــا دیگر مجوز 
قرآن سوزی را در کشورهای خود نخواهند 
داد و به نظــر می آید کاری کــه وزیر امور 
خارجه کشــورمان کرده است و به دبیرکل 
ســازمان کنفرانس اســلامی درخواست 
داده است که کشــورهای اسلامی نشستی 
را در این خصوص داشته باشــند، اقدامی 
مناسب اســت و در این صورت کشورهای 
اســلامی می توانند صدای خود را به جهان 

برسانند.«
عضو شــورای ائتلاف نیروهــای انقلاب در 
ادامــه، گفــت: »همچنین ضــرورت دارد 
کشــورهایی مانند عربســتان و مصر مانند 
عراق و امارت عمل کرده و ســفرای خود را 

از سوئد فرابخوانند. ضمن آنکه قطعاً وزارت 
خارجه کشــورمان نیز در ادامــه اقدامات 

مقتضی را انجام خواهد داد.«
این فعــال سیاســی اصولگــرا در بخش 
دیگری از سخنان خود با ریشه یابی دلایل 
قرآن سوزی در اروپا، اظهار داشت: »دنیا 
به شــرایطی رسیده اســت که متأسفانه 
افــراد و گروه هایی دارای انحراف شــده 
و به شیطان پرســتی روی آورده اند و این 
موضوع در مسئولان و مقامات کشورهای 
اروپایی دیده می شــود و آنها به این آئین 
و مســلک روی آوردند، لذا در مقابل این 
اباحه گری و شــیطان پرســتی، اســلام 
را می بیننــد و برای آنکه اهــداف خود را 
رواج دهند، می خواهند اســلام ستیزی را 

گسترش دهند.«
بوربور با اشاره به مواضع مراجع تقلید در این 
خصوص، گفت: »مراجع اسلامی و از جمله 
آیت الله سیستانی به خوبی مطرح کردند که 
اگر غربی ها به آزادی معتقد هستند، در این 
آزادی نباید به اعتقادات حدود یک میلیارد 
و چند صد میلیون مســلمان توهین شود. 
امیدواریم کشورهای اسلامی با کشورهای 
حامی قرآن سوزی برخورد مناسبی کنند تا 

دیگر این اقدامات تکرار نشود.«

ح اصلاح قانون نظام وظیفه مسکوت شد طر

خریدار   ســخنگوی دولت با اعلام اینکه 
از ابتدای دولت ســیزدهم بیش  از یکهزار و 
۴۵۰ تصویب  نامه، تصمیم  نامه، بخشنامه و 
لایحه در دولت تصویب، ارسال و ابلاغ شده 
است، گفت: ۲۵ مورد دســتور ویژه رئیس  

جمهور هم در دولت پیگیری شده است.
»علی بهادری جهرمــی«، درباره مهمترین 
اقدامات حوزه سخنگویی از ابتدای فعالیت 
دولت ســیزدهم گفت: پیش از آغاز به کارم 
در مسئولیت سخنگویی، رئیس جمهور یک 
ماموریت دوجانبه برای بنــده تعریف کرد 
و تلاش شــد تا در طول فعالیت کاری خود 
تاکنون به ایــن دو ماموریت همواره مدنظر 
قرار دهم.ســخنگوی دولــت؛ دو ماموریت 
خود را نخست گزارش فعالیت ها و اقدامات 
دولت برای مــردم و پیگیــری مطالبات و 
خواســته های مردم در دولــت اعلام کرد و 
گفت که به تعبیر رئیس جمهور وکیل مردم 
هم در دولت باشــم بر این اساس همواره در 
جلسات دولت و سایر جلساتی که به عنوان 
سخنگو و دبیر هیات دولت حضور داشته ام، 
تلاش شــد در اظهارنظرها و موضع گیریها، 
مطالبات مردم و نیازهــای جامعه را مدنظر 
قرار دهم کــه این رویه همــواره با حمایت 
رئیس جمهور و معاون اول همراه بوده است.

بهــادری جهرمی در تکمیل ایــن بخش از 
اظهارات خود گفــت که این نــگاه رئیس 
جمهور باعث شده که دولت سیزدهم خود 
را در قبال خواســته های مــردم و نیازهای 
جامعه مســئول قلمــداد کنــد و از طرفی 
ســفرهای اســتانی هیات وزیران و رکورد 
سفر به همه اســتانها در یکســال ابتدایی 
دولت در همین راستا و برای شنیدن و دیدن 
بی واســطه مطالبات مردمی و نیازهای هر 

منطقه صورت گرفته است.
وی درپاســخ به این پرســش کــه توصیه 
رئیس جمهور به شــما به عنوان سخنگو و 

هم نماینده مــردم در دولت چه بوده گفت: 
عمده فعالیت های سخنگویی را در دو حوزه 
پیگیری کــردم؛ یکی گــزارش از اقدامات 
دولت به مردم و دیگری حضور در بین اقشار 
مختلف مردمی برای شــنیدن خواسته ها و 
نیازهای هر قشر؛ بر این اســاس در ۲۰ ماه 
گذشته بیش از ۳۰ نشست خبری با اصحاب 
رســانه برگزار شــد. علاوه بر ایــن، احیای 
ســنت حضور خبرنگاران در حیاط دولت 
باعث شد که اهالی رســانه چهارشنبه های 
هر هفته با اعضای هیات دولــت از نزدیک 
گفت وگو کنند و گزارش مســتمر مصوبات 
و تصمیمات مهم دولت در حیاط پاســتور، 
صداوســیما، گفت وگوهای متعدد با رسانه 
های مختلف و صفحات مجازی هم از دیگر 
اقداماتی بود که در زمینــه ارائه گزارش به 

مردم پیگیری شد.

حضور در بیش از 80 نشست در دولت 
سیزدهم تاکنون

ســخنگوی دولت ادامــه داد: حــوزه دوم 
فعالیت های سخنگویی هم ناظر به پیگیری 
مطالبات اقشــار مختلف مردم بــود. به این 
منظور بهترین راهکار حضــور در بین مردم 
و شنیدن بی واســطه ســخنان آنان است. 
طبیعتاً هر قشری علاوه بر مطالبات عمومی، 
یکســری مطالبات صنفی و مختص به قشر 
خــود را دارد. در طول ۲۰ ماه گذشــته، در 
بیش از ۸۰ نشســت گفت وگومحور با اقشار 
مختلف حضور یافتم. دانشــجویان، طلاب، 
جوانــان، بانــوان، فعالان فضــای مجازی، 
مدیران و اصحاب رســانه و اقشار مختلف در 
این نشســت ها به طرح دیدگاه ها و مطالبات 
خود پرداختند که بخش قابل توجهی از این 

مطالبات در دولت پیگیری شد.

25 دستور ویژه رئیس جمهور 
و 1450 مصوبه در 22 ماه

بهادری جهرمــی درباره شــمار مصوباتی 
که تاکنــون در هیــات دولت بــه تصویب 
رسیده است، گفت: از ابتدای شهریور ۱۴۰۰ 
تاکنون بیش از یکهزار و ۴۵۰ تصویب نامه، 
تصمیم نامه، بخشــنامه و لایحــه در دولت 

تصویب، ارسال و ابلاغ شده است.
وی در ادامه این را هم گفــت که در همین 
بازه زمانی ۶۳۹ مورد هم مقرره دولتی ابلاغ 
و ۲۵ مورد دســتور ویژه رئیس جمهور نیز 
در دولت پیگیری شده است. این آمار علاوه 
بر موضوعات و ارایــه گزارش های منظم یا 
خارج از دســتوری است که در جلسه هیات 
دولت بنــا به اقتضائات جاری مطرح شــده 

است.
ســخنگوی دولت  افزود: دســتور جلسات 

هیات دولت پس از کارشناسی های متعدد 
در دســتگاه های اجرایی و کمیسیون های 
دولت، به صحن هیات وزیــران می آید که 
شامل آیین نامه های تکلیفی، آیین نامه های 
کمیسیونی و پیشــنهادهای فوری از جمله 
این دســته بندی هاســت. لوایحی هم در 
دولت تصویب می شوند که برای سیر مراحل 
قانونــی تقدیم مجلس شــورای اســلامی 

می شود.

تصویب بیش از 10 آئین نامه مهم
 در دولت

بهادری  جهرمــی از جملــه آیین نامه های 
مهمی کــه در دولت ســیزدهم به تصویب 
رســیده شــامل بیش از ۱۰ آیین نامه در 
حمایت از تولیــد دانش بنیان و اشــتغال 
آفریــن در حوزه هــای مختلــف از جمله 
سلامت، کشاورزی، صنعت، نفت، آب و برق 
بوده است. همچنین آیین نامه های حمایت 
از نخبــگان ایرانی و غیرایرانــی و نیز آیین 
نامه هــای اجرایی مربوط بــه قانون جوانی 
جمعیت از دیگر مصوبــات مهم دولت بوده 

است.
ســخنگوی دولت این هم گفــت که علاوه 
بر این، لوایح مهمی هــم در دولت مصوب و 
برای مجلس شورای اســلامی ارسال شده 
اســت که می توان به لایحــه الحاق دولت 
جمهوری اسلامی ایران به سازمان همکاری 
شــانگهای، لایحه ایجــاد وزارت بازرگانی، 
لایحه واردات خــودرو و لوایح ایجاد مناطق 
آزاد دوغارون، ســرخس و مازندران اشاره 

کرد.
وی  ارائه مشــوق های بیمــه ای، مالیاتی، 
بانکــی و تجاری بــرای حمایــت از تولید، 
حفظ و افزایش اشتغال یا بسته ساماندهی 
بازار مسکن و اجاره بها را از دیگر مهمترین 

مصوبات دولت سیزدهم برشمرد.
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رمزارزها اوراق بهادار هستند؟
علی محمدی بازار رمزارزها این روزها به شــدت تحت تاثیر اتفاقات 
مرتبط به وضع قوانین و مقررات و تلاش کمیسیون بورس و اوراق بهادار 
ایالات متحده جهت نظارت بر بازار رمزارزها و فعالان این بازار است که 
اقدام حقوقی علیه کوین بیس و بایننس و ورقــه بهادار خواندن بخش 
بزرگی از رمزارزها بخش مهمی از این تلاش در هفته های گذشته بوده 

است.
اینکه آیا SEC می تواند وارد این حیطه شــود منوط به این اســت که 
بتوان رمزارزها را ورقه بهادار دانســت. اگر رمزارزها ورقه بهادار باشند، 
می بایســت طبق قانون اوراق بهــادار ایالات متحــده مصوب ۱۹۳۳ 
 W.J. ثبت شــوند. در سال ۱۹۴۶ شــرکتی به نام SEC و ۱۹۳۴ نزد
Howey یکی از مزارع در مالکیت خود را به یک سرمایه گذار فروخت 
و سپس جهت برداشــت محصولات و فروش آنها مزرعه را از آن سرمایه 
گذار اجاره کرد. از نظــر SEC این قرارداد نوعی ورقــه بهادار بود و می 
بایست نزد این نهاد ثبت می شــد. دیوان عالی ایالات متحده به بررسی 
موضوع پرداخت و ۴ شرط برای ورقه بهادار شــناخته شدن هر دارایی 
تعیین کرد که به تســت هووی معروف شــده اســت. این چهار شرط 

عبارتند از:
 ســرمایه گذاران بتوانند آن قرارداد را در ازای ارزشــی بخرند و تملک 

کنند.
 از طریق یک شرکت عمومی انجام پذیرد.

 از این سرمایه گذاری انتظار کسب سود داشته باشند.
 کسب سود از طریق تلاش دیگران اتفاق بیفتد.

اگر یک دارایی یا قرارداد ســرمایه گذاری همه این مشخصات را داشته 
باشد یک ورقه بهادار است و می بایست براساس قانون اوراق بهادار نزد 

SEC ثبت شود.
در این راســتا SEC چارچوب تحلیــل قراردادهای ســرمایه گذاری 
دارایی هــای دیجیتال را تدوین کرده اســت که طبــق این چارچوب 
توکن های کاربردی که کارکردشــان تامین مالی پروژه ای اســت که 
شرکت منتشرکننده در دست اجرا دارد، به نظر می رسد که این شروط 
را دارند و به همین دلیــل SEC آنها را ورقه بهادار مــی داند. از جمله 
توکن های این دسته می توان به سولانا اشــاره کرد. از نظر SEC بنیاد 
ســولانا که این پروژه را در دســت اجرا دارد درواقع آن شرکت عمومی 

است که در شرط دوم بیان شده است.
با توجه به مطالب فوق برخی از تحلیل گران اعتقاد دارند که بیت کوین 
به دلیل اینکه غیرمتمرکز اســت و نهادی پشت آن نیست شرط دوم را 
دارا نیست و به همین دلیل نمی تواند ورقه بهادار باشد. این گروه اعتقاد 
دارند که این امر بیت کوین و دیگر توکن های مشــابه آن به دلیل اینکه 
ورقه بهادار نخواهند بود از نظارت SEC مســتثنا هســتند و به همین 
دلیل دامیننس بیت کوین در یک ماه گذشته رشد داشته است. مایکل 
سیلور مدیر شــرکت مایکرواســتراتژی که یک علاقمند به بیت کوین 
است و شرکت او بیشترین تعداد بیت کوین را در بین حقوقی ها داراست 
معتقد است تنها آن دسته از کوین ها که خصوصیات بیت کوین را دارند 

در بازار باقی خواهند ماند.
هرچند که بعید به نظر می رسد که بیت کوین از دایره نظارت نهادهای 
قانونی خارج بیفتد، حتی اگر از دایره نظارت SEC بیرون باشــد، ولی 
بطور کل به نظر می رســد که بازار رمزارزها در ماههای آینده کماکان 
تحت الشعاع مســائل مرتبط با مقررات گذاری ها در نقاط مختلف دنیا 
بویژه در ایالات متحده باشــد و این امر بازاری با نوســانات زیاد را پیش 

روی ما قرار خواهد داد.

۸ صنعت مشمول راه اندازی صندوق 
سرمایه گذاری بخشی شدند

 مرکز نظارت بر صندوق های سرمایه گذاری سازمان بورس اطلاعیه ای 
را در خصوص آخرین فهرســت صنایع جهــت راه اندازی صندوق های 
سرمایه گذاری بخشی صادر کرد.به گزارش سازمان بورس، »علی اکبر 
ایرانشــاهی«، رئیس مرکز نظارت بــر صندوق های ســرمایه گذاری 
ســازمان بورس، اطلاعیــه ای را در خصوص آخرین فهرســت صنایع 
جهت راه اندازی صندوق های سرمایه گذاری بخشی را برای متقاضیان 

تاسیس این نوع صندوق ها صادر کرد.
پیرو این اطلاعیه متقاضیان تاســیس صندوق های ســرمایه گذاری 
بخشی می توانند در هشت صنعت شامل محصولات شیمیایی، فلزات 
اساسی، اســتخراج کانه های فلزی، خودرو و ساخت قطعات، سیمان- 
آهک و گچ، مواد و محصولات دارویی، بیمه و صندوق های بازنشستگی 

به  جز تامین اجتماعی، حمل ونقل-انبارداری و ارتباطات، اقدام کنند.

مدیر روابط عمومی مرکز ملی رقابت:
مونتاژکاران باید به قیمت های شورای رقابت 

تمکین کنند
 مدیر روابط عمومــی مرکز ملی رقابت با تاکید بر اینکه خودروســازان 
باید به قیمت های شورای رقابت تمکین کنند، گفت: مردم می توانند از 

خودروسازان متخلف شکایت کنند.

»ســپهر دادجوی توکلی« درخصوص گلایه های مطرح شده از سوی 
مردم درباره عدم تمکین خودروسازان مونتاژکار به قیمت های تعیین 
شده از سوی شورای رقابت، افزود: از نظر قانونی همه نهادهای نظارتی 
به صورت متفق القول پشــتیبان قیمت های اعلامی توســط شورای 
رقابت هســتند.وی بیان داشــت: چنانچه مردم در این زمینه و بالاتر 
بودن قیمت ها نســبت به نرخ های اعلامی شــورای رقابت شکایتی از 
خودروسازان دارند، می توانند نســبت به تنظیم شکایت اقدام کنند که 
در این زمینه همه شکایت ها در شورای رقابت ثبت شده و یک به یک در 

حال صدور حکم است.
مدیر روابط عمومی مرکز ملی رقابت با اشــاره به تعیین تکلیف قیمتی 
برخی خودروها، از بررســی قیمتی دیگر خودروهای مونتاژی خبر داد 
و تاکید کرد: اگر خودروســاز قیمت هایی بالاتر از قیمت های شــورای 
رقابت از مــردم مطالبه کند، تخلــف کرده و شــکایات مربوطه در این 

زمینه به طور قطع بررسی شده و احقاق حق خواهد شد.
وی درخصــوص مطرح شــدن برخی شــایعات برگزاری جلســات 
بین مونتاژکاران و شــورای رقابت بــرای تعییــن قیمت های جدید، 
تصریح کــرد: از زمانی که خودرو مجدد به شــورای رقابت بازگشــته، 
کارگروه خودرو به طور مســتمر بین این شــورا، خودروسازان، قطعه 

سازان و سایر ذی نفعان برگزار می شود که امری طبیعی است.
دادجوی توکلی در پایان بار دیگر تاکید کرد: قیمت های شورای رقابت 
کاملا کارشناسی و قابل دفاع است و خودروســازان باید به قیمت های 

تکلیفی عمل کنند.

یادداشت

بازار

 چهار هزار و ۱۴۹ واحد راکد در سال گذشته به چرخه 
تولید بازگشته اند که موجب اشتغالزایی بیش از ۱۰۰ 

هزار نفر به  صورت مستقیم و غیرمستقیم شده است
 در ســال گذشــته ۴ هزار و ۱۴۹ واحد راکد به چرخه 
تولید بازگشته اند که موجب اشتغالزایی بیش از ۱۰۰ 

هزار نفر به  صورت مستقیم و غیرمستقیم شده است.
بنا بر داده هــای دبیرخانه نهضت احیــای واحدهای 
اقتصادی دولت ســیزدهم، تــا ســال ۱۴۰۱ تعداد 
۴۷ هزار و ۶۹۷ واحد غیرفعال و نیمه فعال شناســایی 
شــده اند. در این میــان در ســال اول فعالیت نهضت 
احیا، با همکاری سایر دســتگاه ها و نهادهای دولتی، 
غیردولتــی و انقلابی، تعداد ۴ هــزار و ۱۴۹ واحد احیا 

شدند.
در یک سال گذشــته از مجموع ۴۱۴۹ واحد 
احیا شده، بجز ۴ هزار و ۱۴۹ واحد احیا شده 
در شهرک های صنعتی، ۶۲۲ واحد راکد نیز 
توســط معاونت وزارت صمت یعنی معادن 
و ایمیدرو احیا شــده و ۴۱۱ واحد دیگر نیز 
توسط سازمان بسیج مستضعفین به چرخه 

تولید بازگشته اند.
تهــران،  اســتان های  می دهــد  نشــان  داده هــا 
خراسان رضوی و قزوین به ترتیب با ۵۳۷، ۳۵۶ و ۲۷۱ 
واحد بیشــترین میزان واحدهای احیا شده را به خود 
اختصاص داده اند که با احیــای این میزان واحد تولید، 

برای ۱۰۰ هــزار نفر به صورت مســتقیم و 
غیرمستقیم اشتغال ایجاد شده است.

بر اساس داده ها، در سال گذشته ۹۷ درصد 
از برنامه هــای تدوین شــده اشــتغالزایی 
در شــهرک های صنعتــی محقق شــد. به 
عبارت دیگر بیــش از ۳۵ هزار و ۷۶۶ فرصت 
اشــتغال موجود برنامه ریزی شده، با احیای 

واحدهای صنعتی محقق شد.
بنا بر داده هــای دبیرخانه نهضت احیــای واحدهای 
اقتصادی دولت ســیزدهم، در ۱۲ ماه سال گذشته ۲ 
هزار و ۶۰۲ واحد صنعتی راکد با ظرفیت اشــتغالزایی 
بیش از ۳۵ هزار و ۷۶۶ فرصت اشتغال در شهرک های 

صنعتی احیا شدند.
نکتــه قابل توجــه اینکــه احیــای واحدهــای راکد 
صنعتی در ۴ ماه منتهی به فروردین ماه امســال رشد 
قابل توجهــی به خود گرفته اســت. ایــن را داده های 
آماری از نتایج طرح پایش واحدهای صنعتی غیرفعال 
کل کشــور می گوید، آنجا که از آمارهای آن استنباط 
می شــود از اول آذرماه سال گذشــته تا پایان اسفند 
همین سال، ۷۰۵ واحد راکد احیا و در مقایسه با ۸ ماه 

نخست با رشدی حدود ۸۳ درصدی مواجه شد.
در همین مدت مقدار اشتغال ایجاد شده ۱۵ هزار و ۷۰ 
شغل بوده که در مقایسه با ۸ ماه نخست سال گذشته با 

افزایش بیش از ۴۸ درصدی مواجه شده است.

تولید

خریــدار  رییس بخــش زلزلــه مرکز 
تحقیقات وزارت شهرســازی اظهار داشت: 
طبــق مطالعات انجام شــده حدود ۱۰۰۰ 
ســاختمان بلند مرتبه بــالای ۱۲ طبقه بر 
روی گسل ساخته شــده اند که نیمی از این 
ســاختمان ها در منطقه یک تهــران واقع 

شده اند.
علــی بیت الهــی دربــاره اقدامــات اخیر 
شــهرداری تهران و احتمال صدور مجوزها 
برای ســاخت و ســاز های بــرج در حرایم 
گسلی از جمله ســاخت هتل ۳۰ طبقه در 
منطقه ولنجک بر روی حریم گسلی اظهار 
داشــت: آنچه در رســانه ها نقل شده اینکه 
گویا قرار اســت برج ۳۰ طبقه ای با کاربری 
هتــل در منطقه ولنجک ســاخته شــود و 
مطلبی از قول شــهردار تهران در رسانه ها 
نقل شــده مبنی بر اینکه »برخی از اساتید 
حــوزه معتقدند امکان ســاخت این برج بر 
روی گسل یا در حرایم گســلی وجود دارد 
اما اعلام کرده ایم درباره امکان ســاخت این 
برج بر روی گسل از مرکز تحقیقات مسکن 
وزارت راه و شهرســازی اســتعلام گرفته 

شود.«
وی با اشــاره بــه اظهارات شــهردار تهران 
درباره دریافت اســتعلام از مرکز تحقیقات 
شهرســازی وزارت راه و شهرسازی گفت: 
در جریان اســتعلامی که توســط شهردار 
تهران گفته شده، نیستم و البته درخواستی 
به بخش زلزله کــه متولی این امر اســت، 
نرسیده و موضوعی به این بخش ارجاع داده 
نشده اســت. بخش زلزله که مسئولیت این 
موضــوع را برعهده دارد، هنوز اســتعلامی 
دریافت نکرده  ا ســت. در مجمــوع اگر هم 
استعلامی صورت بگیرد، طبق قانون احداث 
ساختمان های بلند مرتبه در حرایم گسلی 

ممنوع است.  
رییس بخش زلزلــه مرکز تحقیقــات راه، 
مسکن و شهرســازی تاکید کرد:  براساس 
مصوبه شــورای عالی معماری و شهرسازی 
که ابلاغ هم شده، در نقشه های شهر تهران 
و نقشــه حرایم گســلی که براســاس آن 
پروانه های ســاخت صادر می شــود، تاکید 
شده که احداث ســاختمان های بلند مرتبه 

و برج )ســاختمان های بالای ۱۲ طبقه( در 
حرایم گسل ها ممنوع است و این مصوبه از 

سال ۹۷ ابلاغ شده و به اجرا می رسد.  
بیت الهــی ادامــه داد: مصوبات این شــورا 
حکم قانون را دارد و این ممنوعیت از ســال 
۹۷ اعمال می شــود و نباید ســاختمانی با 
خصوصیاتی از جمله بیــش از ۱۲ طبقه، با 
کاربری بیمارستانی، مدارس، پمپ بنزین 
و گاز و با درجه اهمیت بســیار زیاد -که در 
آیین نامــه ۲۸۰۰ برای تعریف ســاختمان 
با اهمیــت بالا آمده اســت که آن دســته 
از ســاختمان هایی که بعد از وقــوع زلزله 
ضرورت دارد سر پا بمانند و به مردم خدمات 
ارایه دهند- در حرایم گسلی ساخته شوند. 
البته ســاخت ســاختمان کوتــاه مرتبه با 
کربری مســکونی با رعایت اســتانداردها 
و ضوابط اعلام شــده در ایــن محدوده ها 

بلامانع است.
عضو هیــات علمــی مرکز تحقیقــات راه، 
مسکن و شهرســازی افزود:  آنچه که درباره 
هتل ولنجک شنیده ایم که البته موضوعی 
به صورت رســمی به دســت ما نرســیده؛ 
این اســت که این هتل بر اساس ۳۰ طبقه 

طراحی شده، بنابراین این هتل هم مشمول 
موارد ممنوعیت احداث می شــود. درباره 
اینکه این هتــل دقیقا بر روی گســل قرار 
دارد یا نه؟ از آنجایی که هنوز به طور رسمی 
مختصات ایــن هتل ارایه نشــده نمی توان 
در این بــاره اظهار قطعی داشــت. اما اگر بر 
روی حرایم گســلی تهران واقع شده باشد، 

ساخت آن ممنوع است.  
وی تاکید کرد: تمام مردم می دانند بر روی 
زون گســلی بیشــترین انرژی زلزله تخلیه 
می شود و اگر ساختمان های متراکم و بلند 
مرتبه و ســاختمانی با مخازن سوخت و آب 
بر روی این حرایم ســاخته شوند، خسارت 
ثانویه ایجاد می کنند و ممنوعیت ســاخت 
این ســاختمان ها  بر این فلســفه است که 
تخریب این ساختمان ها پس از زلزله ضربه 
سنگین تری وارد می آورد، به همین دلیل از 
۳۰ سال گذشته ساخت این ساختمان ها بر 
روی گسل ممنوع بوده اما در سال ۹۷ نقشه 
گسل و حرایم گســل ها تصویب شد که بر 
اســاس آن امروز می  دانیم که در چه نقاطی 

نباید این ساخت و ساز ها انجام شود.
بیت الهی با اشاره به وضعیت گسلی منطقه 

یک تهران اظهار داشت: منطقه یک تهران 
مسیر عبور سه گســل درون شهری بزرگ 
است و سه گسل به موازات هم از این منطقه 
یک تهران عبور می کنند و اتفاقا بیشــترین 
ســاختمان های بلنــد مرتبــه در منطقه 
یک تهران ســاخته شــده اند و بیشــترین 
ســاختمان هایی که بر روی گسل ساخته 
شــده اند در همین منطقه هستند. از سوی 
دیگر بیشــترین تقاطع با لوله هــای گاز و 
گســل ها در همین منطقه دیده می  شود و 
اساسا منطقه یک تهران، منطقه پرتراکمی 

است.
رییس بخش زلزلــه مرکز تحقیقــات راه، 
مسکن و شهرسازی درباره ساختمان های 
درگیر در گســل های تهــران و منطقه یک 
گفــت: براســاس مطالعاتی کــه در مرکز 
تحقیقــات مســکن و شهرســازی انجام 
شــده، در کل تهران بیش از ۱۲ هزار پلاک 
ساختمانی بر روی گســل ها ساخته شدند 
که هر پــلاک ممکن اســت چندین واحد 
داشــته باشــد. همچنین طبق مطالعات 
انجام شــده حدود ۱۰۰۰ ســاختمان بلند 
مرتبه بالای ۱۲ طبقه بر روی گسل ساخته 

شــده اند که نیمی از این ســاختمان ها در 
منطقه یک تهران واقع شــده اند.وی تاکید 
کــرد:  در منطقه یــک تهران بســیاری از 
ســاختمان های مهم ســتادی و نهادی بر 
روی گسل ساخته شــده اند و بالغ بر ۲۴۹ 
مرکز مهــم و مدیریتــی و عمومی  خدمات 
رسانی برروی گسل شــمال قرار گرفته اند. 
همچنین منطقه یک بافت فرسوده وسیعی 
هم دارد از جمله مناطق دارآباد، گلاب دره 
جمــاران و تجریش و ...کــه در این بافت ها 
کوچه های معابر بسیار باریک هستند که به 
شدت ریسک زلزله را بالا می برند و اگر تنها 
یک سنگ از نماد این ســاختمان ها ریزش 

کند کل خیابان مسدود می شود.   
عضو هیــات علمــی مرکز تحقیقــات راه، 
مسکن و شهرســازی گفت: در دوره ای که 
تلاش زیادی کردیم که این نفشه ها مصوب 
و ابلاغ شــده، اطلاع رســانی عمومی شود، 
شاید یکی از دلایل  اصرار یکی از مسئولان 
وقت برای عدم اطلاع رســانی از نقشــه ها، 
اعتراض مــردم آن منطقــه و ایجاد ترس و 
التهاب بین  آنها بود. بــه همین دلیل در آن 
دوره اطلاع رسانی نشــد تا موجب اعتراض 
مردم نشود. اما  یک جنبه این موضوع مردم 
و سلایق آنها و نگاه تجاری و مالی در ساخت 
و سازها در گران ترین منطقه تهران است اما 
از دیدگاه مسئولان دولتی و ارگان های مهم 
به هیچ وجه قابل قبول نیست، این موضوع 
و ممنوعیت ها دیده نشود و همچنان مجوز 
ســاخت و ســاز بر روی حرایم گسلی داده 
شــود.وی تاکید کرد:  مصوبه شورای عالی 
معهماری و شهرسازی در سال ۹۷ در طول 
تاریخ بی ســابقه بوده و یک قــدم رو به جلو 
برای جلوگیری از خســارات زلزله احتمالی 
محسوب می شــود اما در اجرا لازم است که 
همه دستگاه اهمیت آن را درک کنند. شاید 
مردم نگاه تجاری به ساخت و ساز در منطقه 
یک داشته باشند اما توجه مسئولان به این 
مهم ضــرورت دارد. مســئولان باید توجه 
داشته باشند که حادثه یکبار اتفاق می افتد 
و می تواند غیــر قابل جبران به بــار بیاورد، 
در حالی که پیش از وقــوع حادثه می توان 

جلوی شدت خسارات  آن را گرفت.

۴۱۴۹ واحد راکد به چرخه تولید بازگشته اند

مدیرعامل بورس انرژی اعلام کرد

راه اندازی بازار کربن در بورس انرژی
خریدار   مدیرعامل بــورس انرژی ایران با 
اشــاره به اقدامات دولت سیزدهم در حوزه 
بورس انرژی اعلام کرد: اکنون بورس انرژی 
همکاری خود را با ســازمان محیط زیست 
برای راه انــدازی بازار کربن آغــاز کرده که 
امیدواریم بتوانیم هر چه ســریعتر آن را به 

نتیجه برسانیم.
»علی نقوی« به اقدامات انجام شده از سوی 
بورس انرژی در دولت ســیزدهم اشاره کرد 
و افزود: مهمترین اقدام دولت ســیزدهم در 
حوزه وزارت نفت، پذیرش گواهی ســپرده 

نفت خام و میعانات گازی بود.
وی اظهار داشــت: با تغییــرات رخ داده در 
شرکت ملی نفت و با برنامه ای که بخش امور 
بین الملل این شرکت در دســتور کار قرار 
داد، اقدام مربوط به پذیرش گواهی سپرده 
نفت خــام و میعانات گازی بــه مرحله اجرا 
رسید و شاهد آغاز معاملات گواهی سپرده 

نفت خام در اسفند ۱۴۰۱ بودیم.
نقوی به اقدامات انجام شده در شرکت ملی 
گاز ایران و برنامه های اجرا شده این شرکت 
در حوزه بورس انرژی تاکیــد کرد و گفت: 
نکته دیگر مربوط به افزایش حجم معاملات 
گاز مایع در شــرکت گاز بود، معاملات گاز 
مایع در سال ۱۴۰۰ با افزایش ۴۴ درصدی 

نسبت به سال ۱۳۹۹ همراه بود.
مدیر عامل بورس انرژی ایران خاطرنشــان 
کرد: همچنین در این برهــه زمانی در این 
کالای مهم شــرکت گاز، شــاهد افزایش 
تعداد مشتریان و مازاد درآمد ناشی از رقابت 

بودیم.
وی اظهار داشت: تاکنون برنامه ریزی های 
مهم و موثــری را برای افزایــش عرضه ها 

با شــرکت ملی نفت ایران و نیز شرکت گاز 
ایران در دســتور کار قرار دادیم که در ادامه 
این فعالیت ها زمینه تغییــرات مهم در این 

حوزه فراهم شد.
به گفتــه نقوی، قســمتی از همکاری ها در 
زمینه راه اندازی گواهــی صرفه جویی گاز 
طبیعی بود که باید با همکاری شــرکت گاز 

به نتیجه برسد.
مدیر عامل بورس انرژی ایــران تاکید کرد: 
همچنین در حوزه وزارت نفت، شرکت ملی 
پالایش و پخش فرآورده های نفتی با توجه 
به افزایش مصرف داخلی در حوزه سوخت، 
بحث صادرات بنزین و گازوییل متوقف شد 
و شاهد کاهش حجم صادرات فرآورده های 

نفتی بودیم.

تصویب دستورالعمل توسعه مبادلات 
برق در بورس انرژی

وی به همکاری های صــورت گرفته مابین 
وزارت نیرو و بــورس انرژی اشــاره کرد و 
افزود: با حضور وزیر نیــرو در حوزه وزارت 
نیرو بحث توســعه مبادلات برق در بورس 
انرژی در دســتور کار ایــن وزارتخانه قرار 
گرفت.نقوی ادامه داد: در ادامه فعالیت های 
وزیر نیرو در این حوزه، دستورالعمل توسعه 
مبادلات بــرق در بورس انرژی در اســفند 
۱۴۰۱ بــه تصویب وزیر نیرو رســید که در 

نهایت ابلاغ شد.
مدیر عامل بورس انرژی ایران اظهار داشت: 
اکنــون رویه هــای مترتب بــر آن در حال 
نهایی شدن اســت تا همه مشترکان بالای 
یک مگاوات بتواننــد خرید برق را به صورت 

مستقیم از طریق بورس انجام دهند.

مزایای استفاده از تابلوی برق سبز
 در صنعت برق کشور

نقوی به راه اندازی تالار برق سبز تاکید کرد 
و افزود: همچنین تالار برق سبز برای انجام 
معاملات نیروگاه هــای تجدیدپذیر یکی از 
پروژه های مهمی بود کــه در خرداد ۱۴۰۲ 
و پس از پیگیری مســتمر و حمایت وزارت 
نیرو و ســازمان انرژی تجدیدپذیر به نتیجه 

رسید.
وی به مزایای اســتفاده از تابلوی برق سبز 
تاکید کــرد و افــزود: اگر معامــلات مورد 
اســتقبال صنایع قــرار بگیــرد و مدیریت 
باری که توســط وزیر نیرو به شرکت توانیر 
و شرکت توزیع در استان ها ابلاغ شده است، 
اجرایی شود می توان امیدوار بود که تابلوی 
برق ســبز در کاهش ناترازی ها نقش آفرین 
باشــد و اطمینان خاطــری را در این حوزه 

ایجاد کند.
نقوی بــا بیان اینکــه این موضوع ســبب 
می شود تا شاهد سرمایه گذاری بیشتری در 
انرژی های تجدیدپذیر باشیم، اعلام کرد: از 
یک ماه گذشــته که این تابلو شکل گرفت، 

شاهد مراجعاتی از سوی ســرمایه گذاران 
انــرژی تجدیدپذیر و اســتفاده از ظرفیت 

بورس انرژی برای بورس انرژی هستیم.
مدیرعامل بــورس انرژی ایــران ادامه داد: 
برخی از ســرمایه گذاران اعــلام آمادگی 
کردند که نیــروگاه انــرژی تجدیدپذیر را 
تاسیس و برق را در بورس عرضه کنند تا این 

فعالیت ها در بورس با گسترش همراه شود.
وی در گفــت: بــه طــور قطــع در صورت 
همراهی و کمــک مجموعــه وزارت نیرو 
می توان شاهد افزایش ســرمایه گذاری در 
بخش نیروگاه تجدیدپذیر و کاهش ناترازی 

برق باشیم.

ایران، نخستین کشور غرب آسیا در 
آغاز معاملات برق تجدیدپذیر در بورس

نقوی اظهار داشــت: در ادامه این اقدامات 
مهم، شاهد آغاز معاملات برق تجدیدپذیر 
در بورس به عنوان نخســتین کشور غرب 

آسیا بودیم.
مدیرعامل بورس انرژی ایران خاطرنشــان 
کــرد: همچنیــن در کنــار آن پروژه های 
دیگری در حوزه برق تعریف شدند که اکنون 
با همکاری وزارت نیرو در حال پیاده سازی 
آن هستیم.وی تاکید کرد: در مجموعه هایی 
ماننــد وزارت نفت و نیرو شــاهد نــگاه به 
شفافیت و توســعه مبادلات و معاملات در 
بورس انرژی از طریق اســتفاده از ابزارهای 

بازار سرمایه برای تامین مالی هستیم.

افزایش همکاری بورس انرژی
 و سازمان محیط زیست

نقوی به همکاری بورس انرژی و ســازمان 

محیط زیســت اشــاره کرد و افزود: اکنون 
بورس انــرژی همکاری خود را با ســازمان 
محیط زیســت برای راه اندازی بازار کربن 
آغاز کرده کــه امیدواریــم بتوانیم هر چه 

سریعتر آن را به نتیجه برسانیم.
مدیرعامل بورس انرژی ایران خاطرنشان 
کرد: بــا توجــه بــه برنامه هــای دولت 
ســیزدهم در زمینــه پیش بینی پذیری 
اقتصاد مانند شــفافیت در حوزه معاملات 
و اجرای سیاســت اقتصاد مقاومتی که در 
وزارت اقتصاد پیگیری می شود، شاهد به 
نتیجه رســیدن اقداماتی خواهیم بود که 
طراحی شــده و پیگری آن در حال انجام 

است.

برنامه های در دستور کار بورس انرژی
وی در ادامــه به برنامه های در دســتور کار 
بورس انرژی اشــاره کرد و گفت: توســعه 
ابزارهای مشــتقه بر روی گواهی ســپرده، 
توســعه مبادلات برق در بورس و راه اندازی 
بازار کربن از جملــه برنامه های پیش روی 
بورس انرژی است که اکنون در حال اجرای 

اقدامات مربوط به آن هستیم.
نقوی اعلام کرد که آغــاز معاملات گواهی 
صرفه جویی انرژی در حوزه گاز و برق، عمق 
بخشی به معاملات بازار فیزیکی و شفافیت 
معامــلات آن، راه انــدازی معامــلات گاز 
طبیعی برای صنایع داخلی جزو مهمترین 
برنامه های در دســتور کار بــورس انرژی 

است.
به گفتــه مدیرعامل بورس انــرژی ایران، 
معاملات بازار برق به صورت ساعتی از دیگر 

اقدامات در دستور کار بورس انرژی است.



مدیرکل امور بیمه شدگان تأمین اجتماعی اعلام کرد

ون مرزی تأمین اجتماعی در ۱۸ کشور دنیا فعالیت و بازاریابی ۳۲ کارگزار رسمی  بر

معاون فرهنگی و اجتماعی شهرداری تهران تشریح کرد

جزئیات برگزاری مهمانی ۱۰ کیلومتری غدیر در تهران
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واز بازگشت حجاج ایرانی  زمان اولین پر
 اعلام شد

عملیات انتقــال زائــران ایرانی به کشــور از امروز دوشــنبه از طریق 
فرودگاه مدینه آغاز خواهد شــد. بر اســاس اعلام پایگاه اطلاع رسانی 
حج، نخستین گروه از زائران ایرانی ســحرگاه امروز دوشنبه )۱۲ تیر( 
فرودگاه مدینه را به مقصد ایران تــرک خواهند کرد. این گروه از زائران 

مدینه اول از شهرهای ساری و یزد خواهند بود.
عملیات انتقال حجاج ایرانی به کشــور از دو فــرودگاه جده و مدینه و 
نخستین پرواز از فرودگاه جده نیز روز ۱۳ تیر خواهد بود و روزانه ۹ پرواز 

به سمت شهرهای مختلف ایران انجام خواهد شد.
آخرین پرواز که انتقال زائران و عوامل اجرایــی را انجام خواهد داد قرار 

است روز ۳ مرداد از مدینه به سمت ایران انجام شود.
برای حج امسال ۸۷ هزار و ۵۴۱ زائر و عوامل اجرایی به سرزمین وحی 
سفر کردند که در دو گروه مدینه اول و مدینه بعد به زیارت مسجدالنبی 
و ائمه بقیع مشرف شــدند و پس از انجام اعمال و مناسک حج به ایران 

بازخواهند گشت.

هلال احمر اعلام کرد
وقوع پدیده مانسون در ۳ استان

جمعیت هلال احمر در اطلاعیه ای با اشــاره به وقوع پدیده »مانسون« 
در ۳ اســتان از رشــد ۲۲ درصدی ماموریت های امــدادی همزمان با 
سفرهای تابستانه خبر داد. جمعیت هلال احمر در اطلاعیه ای با اشاره 
به رشــد ۲۲ درصدی مجموع عملیات های امدادونجــات، همزمان با 
فرارســیدن فصل تابستان و افزایش ســفرها اعلام کرد: عملیات امداد 
و نجات در مناطق کوهســتانی و جنگلی نســبت به هفته گذشته ۵۱ 
درصد افزایش یافته اســت که بخش قابل توجهی از این عملیات ها در 
استان های شمالی کشور بوده اســت.جزئیات اطلاعیه جمعیت هلال 
احمر در اولین روزهای تابستان به شــرح زیر است:۱. از روز سوم تا نهم 
تیرماه ۱۴۰۲ در ســطح کشــور ۱۰۲۶ مورد عملیات و خدمات امداد 
و نجات به ثبت رسیده اســت که نســبت به هفته قبل شاهد رشد ۲۲ 
درصدی عملیات و خدمات امداد و نجات هســتیم.۲. بر پایه اطلاعات 
ثبت شده طی هفته گذشــته با حضور نجاتگران جمعیت هلال احمر 
به ۲۴۹۴ نفر خدمــات لازم امداد و نجات ارائــه، ۴۴۸ مصدوم و بیمار 
در ســوانح مختلف به مراکز درمانی انتقال و ۹۱۴ مصــدوم و بیمار در 
محل حادثه خدمات درمانی پیش بیمارســتانی را دریافت کردند. در 

این مدت ۲۴۴ نفر آسیب دیده و در راه مانده اسکان اضطراری یافتند.
۳. بیشــترین عملیات امداد و نجات در اســتان های مازندران با ۱۶۰ 
عملیات، اصفهان با ۹۴ عملیات و گلســتان بــا ۵۰ عملیات بوده و ۳۱ 
درصد از عملیات های امداد و نجات در ۳ اســتان شمالی کشور با انجام 

۲۵۹ عملیات صورت گرفته است.

۴. در این مدت عملیات امداد و نجات در ســوانح جاده ای در محورهای 
برون شــهری کشــور ۱۹ درصد افزایش یافته و بر همین اســاس طی 
هفته گذشــته ۵۰۹ مورد عملیات امداد و نجات در سوانح جاده ای در 
محورهای برون شهری کشور توســط نجاتگران جمعیت هلال احمر 
به انجام رسیده است. در این مأموریت ها ۲۹۴ مصدوم به مراکز درمانی 
منتقل شده، ۹۶ مصدوم در محل حادثه درمان و ۷۰ مصدوم محبوس 

در خودرو طی ۷۸ عملیات نجات فنی، نجات داده شدند.
۵. با توجه به افزایش سفرها در فصل تابستان، شاهد رشد ۵۱ درصدی 
عملیات امداد و نجات در ارتفاعات کوهســتانی و مناطق جنگلی کشور 
بوده و در مناطق جنگلی ۲۲ اســتان کشــور ۷۷ مورد عملیات امداد و 
نجات توســط نجاتگران جمعیت هلال احمر به انجام رســیده است. 
طی این مدت ۴۰ نفر نجــات یافته و به مناطق امــن منتقل، ۱۶ نفر از 
مصدومین حوادث کوهستان و جنگل به مراکز درمانی انتقال و ۱۱ نفر 
در محل حادثه درمان شدند. بیشترین عملیات امداد و نجات کوهستان 
و مناطق جنگلی در اســتان های مازندران با ۱۱، گیلان با ۱۰ و فارس با 
۶ عملیات بوده است.۶. طی هفته گذشته به دلیل وقوع پدیده مانسون 
در ۳ استان سیستان و بلوچستان، هرمزگان و کرمان و همچنین وزش 
باد ۱۲۰ روزه در شمال سیستان و بلوچستان به ۲۱۹۵ نفر آسیب دیده 
شامل ۱۵۷۲ نفر گرفتار در طوفان ۱۲۰ روزه و ۶۲۳ نفر متأثر از سیلاب 
خدمات امدادی مورد نیاز ارائه شد و ۱۸۳ نفر اسکان اضطراری یافتند. 
طی این مدت بیشترین امدادرسانی در استان سیستان و بلوچستان با 

۲۰۳۵ نفر به ثبت رسیده است.
۷. شهروندان توجه داشته باشــند که در ایام تابستان از سفر به مناطق 
صعب العبور و ناشــناخته کوهســتانی و جنگلی و ســفرهای فردی 
و تک نفره پرهیز کننــد. هموطنان در صورت بــروز هرگونه حادثه در 
مناطق جنگلی، کوهســتان و جاده ای می توانند با شــماره ۱۱۲ هلال 
احمر تماس بگیرنــد. امدادگــران هلال احمر به صورت ۲۴ ســاعته 
آماده خدمات رســانی به هموطنان هســتند. همچنین برای دریافت 
آموزش های اولیه درباره امدادرســانی در حوادث، با مراجعه به سایت 
آمــوزش جمعیت هلال احمــر khadem.ir نــکات و مــوارد لازم را 

فراگیرند.

وشان   ایجاد فضای جایگزین برای دستفر
اشتباه است

سخنگوی شــورای شــهر تهران اعلام کرد که ما باید اقدام قاطعانه ای 
برای دست فروشی و سد معبر در مناطق شــهر بویژه حریم تئاتر شهر 

انجام دهیم.
 علیرضا نادعلی در تذکر پیش از دســتور خود در جلســه شورای شهر 
تهران ضمن محکوم کردن به آتش کشیدن قرآن کریم در کشور سوئد، 
بیان کرد: چندین بــار در صحن شــورا و در گفت و گو با رســانه ها در 
خصوص ساماندهی حریم تئاتر شهر صحبت کردیم و سالیان سال این 
مشکل در محوطه تئاتر شهر وجود دارد و آسیب های اجتماعی زیادی 
در این فضا دیده شده و شهرداری منطقه ۱۱ و سازمان زیباسازی پس 

از مدتها طرحی خوب را ارائه داده اند.
وی با بیان اینکه پس از جلسه ای که با مناطق ۱۱، ۶، شرکت ساماندهی 
مشاغل و شرکت شــهربان و حریم بان داشتیم، برخی دوستان فکر می 
کردند ایجاد سازه های موقت برای بســاط گستران قابل گذشت است، 
یادآور شــد: ما وضعیتی ایجاد کرده ایم که حالا شهردار منطقه ۱۱ در 
صحنه حضور پیدا می کند و دادســتانی و پلیس نیز وارد عمل شده و به 
کمک مدیریت شهری آمده اســت.نادعلی تأکید کرد: اصالتا این حرف 
که مسئولین شــهرداری می گویند ما موظف به ایجاد فضای جایگزین 
برای دستفروشان هستیم، اشتباه اســت. در منطقه یک و ۱۹ دوستان 
این امتحان را انجام دادند و فضایی برای ســاماندهی در نظر گرفتند اما 
دست فروشــان نیامدند و اگر چنین فکر کنیم، طبعا ترجیح می دهند 
بدون مالیات بیایند و بســاط کنند و ســود خود را ببرند. ما باید اقدام 

قاطعانه ای برای دست فروشی و سد معبر در مناطق شهر انجام دهیم.

دیوار

مدیرکل منابع انســانی وزارت بهداشت، در خصوص 
آخرین پیگیری ها برای برگزاری آزمون اســتخدامی 

در وزارت بهداشت، توضیحاتی ارائه داد.
سیف اله مرادی، گفت: برگزاری آزمون استخدامی در 
این دوره، متفاوت از دوره های قبلی اســت؛ به طوری 
که باید با ســازمان امور اســتخدامی هماهنگ باشیم 
و همین موضوع باعث شــده در روند برگزاری آزمون 
استخدامی، دچار تأخیر شویم.وی افزود: در انجام همه 
کارها و امور مربوط به آزمون اســتخدامی اعم از انتشار 
آگهی، رشته محل و…، باید با سازمان امور استخدامی 
هماهنگ شــویم، در حالی که در دوره های گذشــته، 
وزارت بهداشــت به تنهایی اقدام بــه برگزاری آزمون 
می کرد.مرادی با اشاره به طولانی شدن زمان برگزاری 
آزمون استخدامی وزارت بهداشت، گفت: این موضوع 

دســت وزارت بهداشت نیســت و از همین 
رو، نمی توانیم تاریخ جدیــدی اعلام کنیم. 
اما، می توانم بگویم در مراحل آخر هســتیم.

مدیرکل منابع انســانی وزارت بهداشت، با 
انتقاد از دخالت در کارهــای فنی مربوط به 
وزارت بهداشــت، افزود: ایــن موضوع قابل 
قبول نیست که در امور فنی وزارت بهداشت 

دخالت می کنند و مدعی هستند که در همه امور تبحر 
دارند.

وی همچنین به اختلاف نظر سازمان امور استخدامی 
با ســازمان برنامه و بودجه بر ســر تأمین منابع مالی 
آزمون اســتخدامی وزارت بهداشت اشاره کرد و گفت: 
متأسفانه سازمان برنامه و بودجه بر سر مجوز استخدام 
۲۵ هزار نیرو اختلاف نظــر دارد و عنوان می کند برای 

۱۷ هزار نفر مجوز می دهد.
مرادی ادامه داد: البته ما معطل این موضوع 
نمی مانیم و ســعی می کنیم دفترچه آزمون 

استخدامی را این هفته منتشر کنیم.
وی به زمان برگزاری آزمون اســتخدامی نیز 
اشــاره کرد و گفت: نظر وزارت بهداشت، ۲۷ 
مرداد است که البته ســازمان سنجش با این 
تاریخ مخالفت کرده و گفته اســت که امکان طراحی 
ســوالات در مرداد ماه وجود ندارد و باید در شــهریور، 
آزمون را برگــزار کنید.مرادی افزود: توجیه ســازمان 
سنجش این اســت که در تعطیلات تابستانی هستند 

و نیروی انسانی برای طراحی سوالات ندارند.
مدیرکل منابع انسانی وزارت بهداشت، در عین حال به 
ارائه مدل جدیدی از برگزاری آزمون استخدامی اشاره 

کرد و گفــت: احتمالاً، مدل برگــزاری آزمون را تغییر 
دهیم تا بتوانیم در مرداد ماه این آزمون را برگزار کنیم.

وی با عنوان ایــن مطلب که ۲۰۰۰ بهــورز به صورت 
جداگانه جذب خواهند شد، افزود: آزمون استخدامی 

وزارت بهداشت برای ۲۳ هزار نفر خواهد بود.
مرادی در پاسخ به ســوال خبرنگار مهر مبنی بر اینکه 
امکان دارد جــذب ۲۵ هزار نفر نیروی انســانی جدید 
به امسال نرســد، گفت: خیر. در نیمه دوم سال ۱۴۰۲ 

نسبت به جذب این نیروها اقدام خواهد شد.
وی همچنیــن در خصــوص کافی بــودن نیروهای 
اســتخدامی با توجه به راه اندازی بیمارستان حضرت 
مهدی )عج( و بیمارســتان جدید غدیر که به زودی به 
بهره برداری می رسد، افزود: مجوز صادر شده برای این 

دو بیمارستان بزرگ کشور، کافی است.

 رئیس انجمن گلوکوم )آب ســیاه( ایــران گفت: ۹۰۰ 
هزار نفر در کشور به بیماری آب سیاه )گلوکوم( مبتلا 

هستند در حالی که از بیماری خود خبر ندارند.
 آب ســیاه یا گلوکوم یــک بیماری چشــمی مزمن و 
پیشرونده است که در نتیجه  آســیب به عصب بینایی 
ایجاد و باعث از دســت رفتن میدان دید می شود. یکی 
از اصلی ترین عوامل خطر این بیماری، فشــار چشــم 
است. اختلال در سیستم تخلیه مایعات چشم می تواند 
موجب تجمع مایعات شده و فشــار را افزایش دهد که 

این امر باعث آسیب به عصب بینایی می شود.
عصب بینایی دسته ای از رشــته های عصبی است که 
شــبکیه  چشــم را به مغز وصل می کند. آسیب به این 

عصب باعث از دست دادن بینایی می شود.
از دست دادن بینایی ابتدا از لبه های میدان دید شروع 
می شود و سپس کم کم مرکز دید را هم درگیر می کند. 
وقتی که آســیب در عصــب ایجاد می شــود، ماه ها تا 
سال ها طول می کشــد تا علائم ظاهر شوند و وقتی هم 

که بینایی از دست رفت دیگر قابل بازگشت نیست.

بر اساس گزارش سازمان جهانی بهداشت، بیش از ۶۰ 
میلیون نفر به بیماری آب ســیاه مبتلا هســتند و ۸.۵ 
میلیون نفر در ســطح جهان به علت این بیماری نابینا 

شدند.
آب ســیاه به عنوان نخســتین علت شــایع نابینایی 
غیرقابل برگشــت و دومین علت نابینایی در دنیا بوده 

و درمان قطعی ندارد.
رئیس انجمن گلوکوم ایران افزود: آب ســیاه از فشــار 
بالای داخل چشم ایجاد می شــود و در هر گروه سنی 

می تواند اتفاق بیفتد البته این بیماری در ســالمندان 
و افرادی یکی از اعضای خانواده مبتلا به آن هســتند 

بیشتر بروز می کند.
حیدر امینی با بیان اینکه التهاب مزمن چشم و نازکی 
قرنیه و ضربه به چشم می تواند منجر به افزایش فشار در 
چشم شود، افزود: درد شدید چشــم، تهوع و استفراع، 
اختلالات دید و تاری دید از مهمترین علائم آب ســیاه 
است و با تشــخیص و درمان به موقع می توان از شدت 

این بیماری و نابینایی جلوگیری کرد.

استخدام

آب سیاه

خریدار  معــاون فرهنگــی و اجتماعی 
شهرداری تهران جزئیات برگزاری مهمانی 
۱۰ کیلومتــری غدیر در تهران را تشــریح 

کرد.
محمد امیــن توکلی زاده در حاشــیه صد و 
پنجاه ونهمین جلسه شــورای شهر تهران 
با اشــاره به تمهیدات جبهــه انقلاب برای 
برگزاری مهمانــی ۱۰ کیلومتری همزمان 
با روز عید غدیرخم اظهار کرد: این مهمانی 
روز جمعه و دو ســاعت قبل از نماز مغرب و 
عشــاء آغاز و تا پاسی از شــب ادامه خواهد 
داشت.وی با اشاره به جلســات هماهنگی 
برای برگــزاری مهمانــی ۱۰ کیلومتری از 
ســوی جبهه فرهنگی انقــلاب اظهار کرد: 
در این ارتباط جلســات متعددی با هیئات 
مذهبی ، مســاجد و گروه هــای مردمی و 
جهادی برگزار شــده اســت و ان شــاءالله 
امسال نیز همانند سال گذشــته و با تغییر 
مسیر خیابان شــاهد برگزاری مهمانی ۱۰ 

کیلومتری غدیر خواهیم بود.
توکلــی زاده گفت: ســال گذشــته برای 
نخســتین بار مهمانی بزرگ غدیر در تهران 
برگزار شد که این مهمانی الگویی برای سایر 
شهرهای کشور بود و امسال نیز این مهمانی 
در مسیر میدان امام حســین )ع( تا میدان 

آزادی برگزار خواهد شد.
معاون فرهنگی و اجتماعی شهرداری تهران 
با بیان اینکه یکــی از رخدادهای مدیریت 
شــهری برگــزاری برنامه هــای فرهنگی، 
اجتماعی با محوریت خانــواده و با رویکرد 

دینی در ســطح شــهر تهران است گفت: 
برنامه هــای متعددی در ایــن دوره برگزار 
شده که از آن جمله می توان به رخدادهای 
ماه رجب، ماه رمضان، نیمه شعبان، برنامه 
ســلام فرمانــده و در ادامه بــه برنامه امام 
رضایی ها اشــاره کــرد و در جمعه پیش رو 
نیز برنامه مهمانــی ۱۰ کیلومتری غدیر در 

مسیر اشاره شده برگزار خواهد شد.
وی با اشاره به جلســات متعدد و سه ماهه 
جبهــه فرهنگــی انقــلاب در خصــوص 

برگزاری مهمانی ۱۰ کیلومتری در مســیر 
میدان امام حســین )ع( تا میــدان آزادی 
گفت: علی رغم اینکه سال گذشته مهمانی 
۱۰ کیلومتری در خیابــان ولی عصر )عج( 
برگزار شد دشــواری هایی برای شهروندان 
ایجاد شــد و تغییر مکان این مهمانی نیز به 
همین جهت بوده چرا که به هر حال مســیر 
میــدان انقلاب تا میــدان آزادی، مســیر 
شناخته شده ای است و خروجی ها و شرایط 
خوبی را برای حضور مردم در مسیر خواهد 

داشت و انتخاب این مسیر برای مهمانی ۱۰ 
کیلومتری نیز بر همین اساس بوده است.

توکلی زاده با اشــاره به اینکه ۱۳۰۰ موکب 
در مســیر ۱۰ کیلومتــری مهمانی غدیر 
پیش بینی شــده اســت، گفت: همچنین 
موکب های پذیرایــی و فرهنگــی در این 
مسیر تدارک دیده شده و با هماهنگی های 
صورت گرفته غرفه هایی بــرای بازی های 
ســرگرمی ویــژه کــودکان و نوجوانان و 
در کلان بــرای خانواده ها در نظــر گرفته 

شده اســت. در میادین اصلی نیز در مسیر 
مهمانی ۱۰ کیلومتری استیج هایی در نظر 
گرفته شده که در این اســتیج ها سرودها و 
برنامه هایی از جمله مداحــی تدارک دیده 

شده است.
وی با اشــاره به اینکه سال گذشته استقبال 
بیــش از ۲ میلیــون نفــری از مهمانی ۱۰ 
کیلومتری در شــهر تهران صورت گرفت، 
گفــت: بــرآورد ما این اســت که امســال 

استقبال بیش از سال گذشته باشد.
توکلی زاده با اشــاره به آمادگی حوزه حمل 
و نقل شــهر تهران اعم از اتوبوسرانی، مترو، 
تاکســی برای جابجایی شــهروندان برای 
شــرکت در مهمانــی ۱۰ کیلومتری غدیر 
خبر داد و گفت: در ایــن ارتباط رایزنی های 
لازم صورت گرفته و در حــال برنامه ریزی 
هســتیم که در همان ساعت برنامه مهمانی 
۱۰ کیلومتری خدمات حوزه حمل و نقل به 

صورت رایگان به شهروندان ارائه شود.
معاون فرهنگــی و اجتماعی شــهرداری 
تهران ادامه داد: قطعاً مســیری که امسال 
بــرای مهمانــی ۱۰ کیلومتری و شــرکت 
شهروندان در نظر گرفته شده است نسبت 
به سال گذشته مسیر راحت تری خواهد بود 
چرا که در این مســیر برنامه های متعددی 
از جمله راهپیمایی ۲۲ بهمن برگزار شــده 
و این مسیر، مســیر شناخته شده ای برای 
شــهروندان خواهد بود علاوه بــر اینکه در 
اطراف این مسیر خروجی ها و ورودی هایی 

برای جابجایی شهروندان وجود دارد.

خریدار  مدیــرکل امور بیمه شــدگان 
تأمین اجتماعی گفت: بــرای ارائه خدمات 
بیمــه ای، ۳۲ کارگزار رســمی  برون مرزی 
ســازمان تأمین اجتماعی در ۱۸ کشــور با 
بیشــترین تعداد ایرانیان شاغل و مقیم، در 
حال فعالیت هســتند که برای سهولت در 
دسترســی افراد متقاضی، نام و مشخصات 
و اطلاعات تماس این کارگزاران در ســایت 
رسمی اطلاع رسانی سازمان منتشر شده و 

در دسترس است.
به گزارش سازمان تأمین اجتماعی، مهدی 
شکوری با اشــاره به اینکه ایرانیان شاغل یا 
ســاکن در کشــورهای دیگر هم می توانند 
درصــورت تمایــل، تحت پوشــش بیمه 
تأمین اجتماعی قــرار گیرنــد و بیمه آنان 
ماهیت اختیاری دارد، افزود: افراد متقاضی 
این بیمه با اراده خود نسبت به عقد قرارداد و 
پرداخت حق بیمه اقدام می کنند؛ بنابراین 
سازمان و بیمه شده متعهد به انجام تکالیف 

قانونی در این زمینه خواهند شد.
وی توضیح داد: هموطنان خارج از کشــور 
می توانند بــا پرداخت حق بیمــه مقرر و با 
انتخاب یکــی از دو نرخ ۱۴ یــا ۱۸ درصد، 

خود را نزد تأمین اجتماعی بیمه کنند.
مدیرکل امور بیمه شدگان تأمین اجتماعی 
اظهارداشــت: در صــورت تمایــل افــراد 
متقاضی بیمــه در تأمین اجتماعی، امکان 
پرداخــت ۹ درصــد ســهم درمــان برای 
برخــورداری از خدمات درمانــی در داخل 

کشور نیز فراهم شده است.شکوری با اشاره 
به اینکه دریافت حق بیمه از متقاضیان بیمه 
ایرانیان خارج از کشور و پرداخت مستمری 
بر اســاس پول رایج کشــور انجام می شود، 
گفت: پس از احراز شرایط برای بازنشستگی 
و مســتمری بگیری، مســتمری پرداختی 
افراد بیمه شده به حساب افتتاح شده آنها در 

داخل کشور واریز خواهد شد.
مدیرکل امور بیمه شدگان تأمین اجتماعی 
گفــت: اکنــون ۳۲ کارگــزار رســمی 
 برون مــرزی ســازمان در ۱۸ کشــور دنیا 
فعالیت دارند که برای سهولت در دسترسی 
افراد متقاضی، نام مشــخصات و اطلاعات 
تماس این کارگزاران در ســایت رسمی این 
سازمان به نشــانی www.tamin.ir آمده 
اســت و متقاضیان برای هر نــوع فعالیت از 
جمله بیمه پردازی، انتقال سوابق بیمه ای، 
درخواست بازنشستگی و ســایر خدمات، 
امکان مراجعه بــرای دریافت خدمت از این 

مراکز را دارند.
وی اضافــه کــرد: با توجــه بــه پرداخت 
حق الزحمه خدمات این کارگزاران توســط 
تأمین اجتماعــی، ایرانیان خارج از کشــور 
هیچ مبلغی بابــت درخواســت و دریافت 
خدمــات بیمــه ای در ایــن کارگزاری ها 

پرداخت نخواهند کرد.
شــکوری گفــت: ایجــاد کارگزاری های 
رســمی تأمین اجتماعــی در کشــورهای 
دیگر متناســب بــا جغرافیــای جمعیتی 

ایرانیان ســاکن یا شــاغل در کشــورهای 
مختلف اولویت بندی می شــود و ســازمان 
تأمین اجتماعــی آمادگــی دارد در همــه 
کشورها برحسب نیاز آنها این کارگزاری ها 

را توسعه دهد.
وی بــا اشــاره بــه اینکــه مراجعــه بــه 
کارگزاری های رســمی  برون مرزی یکی از 
روش های دسترســی افراد متقاضی بیمه 
ایرانیان خارج از کشور اســت، تأکید کرد: 
بیمه شدگان ســازمان علاوه بر مراجعه به 
کارگزاری های رســمی تامیــن اجتماعی، 
می توانند برای انجام سایر خدمات بیمه ای 
از ســامانه غیرحضوری ویژه ایرانیان خارج 
ex-eservices.tamin. از کشور به نشانی

ir استفاده کنند.وی گفت: سایت بین الملل 
/ ایرانیان خــارج از کشــور و اتباع خارجی 
www. ســازمان تأمین اجتماعی به نشانی

mss.tamin.ir نیز بــرای ارائه خدمت به 
این افراد فعال اســت و شــعبه ۲۷ سازمان 
تأمین اجتماعی در شــهر تهران به صورت 
متمرکز به موضوع ایرانیان خارج از کشــور 
اختصاص داده شده است تا درخواست های 
هموطنان مقیم یا شاغل در خارج از کشور یا 
نمایندگان دارای وکالت رسمی از این افراد، 
به صورت تخصصی در این شعبه رسیدگی 

شود.
مدیــرکل امــور بیمه شــدگان ســازمان 
تأمین اجتماعــی به موضوع فراهم شــدن 
امکان بیمه پردازی برای همه ایرانیان خارج 

از کشــور اشــاره کرد و گفت: همه ایرانیان 
شــاغل، غیرشــاغل و در حــال تحصیل 
امکان، امکان اســتفاده از خدمات و مزایای 

تأمین اجتماعی را دارند.
 ســازمان تامین اجتماعی با توجه به اصل 
۲۹ قانون  اساســی مبنی بــر برخورداری 
از »تامین اجتماعــی« به عنــوان یک حق 
همگانی برای آحاد جامعه، ایرانیان خارج از 
کشور را نیز تحت پوشش مقررات حمایتی 
قــرار می دهد.ایرانیان خارج از کشــور اعم 
از دانشــجویان، شــاغلان و غیرشــاغلان 
می تواننــد بــرای بهره منــدی از خدمات 
ســازمان تامین اجتماعی بــه کارگزاران 
رســمی برون مرزی این ســازمان مراجعه 
کنند؛ این گــروه با معرفی وکیــل قانونی 

نیــز می توانند نســبت به »بیمــه کردن« 
خود و ادامه بیمه پردازی ســوابق قبلی نزد 
ســازمان تامین اجتماعی اقدام کنند؛ البته 
در صورت پیگیری توســط وکیــل قانونی 
ارائه وکالت نامه معتبــر الزامی خواهد بود.
چنانچه متقاضی در زمان ارائه درخواســت 
کمتر از پنج سال ســابقه بیمه داشته باشد، 
دســتمزد وی به انتخاب متقاضی بین ۱.۵ 
برابر حداقل دستمزد زمان تقاضا و حداکثر 
دســتمزد خواهد بود؛ اما چنانچه ســابقه 
پرداخت حق بیمــه متقاضی در زمان تقاضا 
بیش از پنج ســال باشــد، مبنای دستمزد 
میانگین آخرین ۳۶۰ روز قبل از ثبت تقاضا 
است؛ مشــروط به اینکه از۱.۵ برابر حداقل 

دستمزد مصوب سالیانه کمتر نباشد.

تازه ترین اخبار از آزمون استخدامی وزارت بهداشت

۹۰۰ هزار بیمار مبتلا به آب سیاه از بیماری خود خبر ندارند
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 پیکر فریماه فرجامی از خانه هنرمندان
بدرقه می شود

 مراســم بدرقه پیکر فریماه فرجامــی، بازیگر ارزنده ســینما و تئاتر، 
سه شنبه ۱۳ تیرماه ســاعت ۹:۳۰ مقابل خانه هنرمندان ایران برگزار 
می شــود.به گزارش روابط عمومی خانــه هنرمندان ایــران، فریماه 
فرجامی بازیگر پیشکسوت سینما شــامگاه نهم تیرماه زندگی را وداع 
گفت.فریماه فرجامی متولد سال ۱۳۳۱ از چهره های مشهور سینمای 
ایران در دهه های ۶۰ و ۷۰ بود که از ســال ها قبل از بازیگری دور شده 
بود و آخرین حضورش روی پرده ســینما به نقشی در فیلم »لامینور« 

داریوش مهرجویی در سال ۱۳۹۸ برمی گشت.
فرجامی حدود دو ماه قبل دچار سکته مغزی شد و پس از بهبود نسبی 
درمان را تحت نظر پزشک در منزل ادامه داد اما مدتی قبل دوباره براثر 
سکته راهی بیمارســتان شــد و حدود چند روز را در کما به سر برد اما 

سرانجام در سن ۷۱ سالگی از دنیا رفت.
زنده یاد فریماه فرجامــی در فیلم های مانــدگاری همچون پرده آخر، 
مادر، اجاره نشین ها، تیغ و ابریشم، ســرب، خط قرمز، نرگس و... ایفای 

نقش کرد و از مهمترین بازیگران دهه های ۶۰ و ۷۰ بود.
وی یک بار موفق به دریافت ســیمرغ بلورین نقــش اول زن برای فیلم 
پرده آخر از نهمین دوره جشــنواره فیلم فجر شــد و در سال ۶۷ دیپلم 
افتخار بهترین بازیگر نقش اول زن را برای بازی در فیلم ســرب دریافت 
کرد.مراسم بدرقه پیکر او توســط خانه هنرمندان ایران و خانه سینما 
برگزار خواهد شد و سپس به قطعه هنرمندان منتقل می شود تا در کنار 

بازیگر فقید، مهین شهابی آرام گیرد.

 مدیرکل وزارت گردشگری مصر هفته آینده
 به تهران می آید

 رییس هیات مدیــره انجمــن صنفی خدمــات مســافرت هوایی و 
جهانگردی گفت: مدیرکل وزارت گردشگری در صدر هیأتی از فعالان 

صنعت گردشگری این کشور هفته آینده به تهران می آید.
حرمت الله رفیعی در نشســت خبری با اهالی رسانه اظهار داشت: هفته 
گذشته در سفر به مصر با مسئولان دولتی و خصوصی حوزه گردشگری 
مصر مذاکره کردیم.وی با بیان اینکه مذاکرات توســعه گردشــکری با 
مصر با واسطه عراق انجام شــد، افزود: تا زمانی که در مصر کنسولگری 
نداشته باشیم سفرها و تورهای )غیرمســتقیم( گردشگری از ایران به 

عراق و بعد به مقصد مصر انجام می شود.
رفیعی ابراز امیدواری کرد: به زودی یخ روابط سیاسی تهران-قاهره آب 
شود.به گفته وی به زودی پرواز مستقیم تهران-قاهره به صورت نمادین 
انجام خواهد شــد.رییس هیات مدیره انجمن صنفی خدمات مسافرت 
هوایی و جهانگردی ادامه داد: اکنون روس ها با شــرایطی که در جهان 
به وجود آمده آمادگی و تمایل دارند به ایران ســفر کنند، ۵ تا ۶ میلیون 

گردشگر به ترکیه می روند، ما چه چیز کمتر از ترکیه داریم.

رفیعی گفت: معنی گردشــگری ولنگاری و بی عقلی نیست، گردشگر 
خارجی که به ایران می آید می داند به کجا ســفر کرده اســت، برنامه 
ریزان باید نگاهشــان را به این صنعت عوض کنند.وی افزود: اگر دولت 
همراه و حامی بخش خصوصی شــود و کمــک و کار را واگذار کند و در 
جایگاه تســهیلگری خود قرار بگیرد، هدف جذب ۱۵ میلیون گردشگر 

سالانه را قبل از پایان برنامه هفتم توسعه محقق می کنیم.
رفیعی تاکید کرد: هزینه سفر در ایران گران است، وزارت راه اشتباه کرد 
که هزینه بلیت را گران کرد، نباید با گرانفروشان همراهی می کرد، سفر 
ارزان ظلم و توهین به مردم است، هزینه گردشگری را واقعی کنند نیاز 

نیست سر مردم منت بگذارند.

علی روئین تن مطرح کرد
وز کنار نشسته اند خیلی از یاران شهیدهادی امر

علی روئین تن از نهایی شــدن فیلمنامه »چریک« برای ساخت فیلمی 
ســینمایی درباره شــهید ابراهیم هادی و نیز تکمیل فرآیند ســاخت 

مستند »آتش و گلستان« با همین موضوع خبر داد.
علی روئین تن کارگردان سینما درباره پروژه مستندی که این روزها در 
دست تولید دارد، گفت: من پیش از این هم در کنار سینمای داستانی، 
فیلم های کوتاه و مســتند هم کار می کردم. از پنج سال پیش، تصمیم 
داشــتم فیلمی با عنوان »چریــک« با موضوع زندگی شــهید ابراهیم 
هادی بســازم. از آنجایی که روایت ها درباره این شــهید زیاد بود و هر 
کس از زاویه نگاه خودش درباره این شــهید صحبت می کرد، شــروع 
به ثبت تحقیقاتم در قالب تصویر گرفتم. ســراغ هر فردی که می رفتم، 
صحبت هایش را به صورت تصویری هم ضبط می کردم. ناگهان دیدم با 

حجم زیادی از گفتگوهای تصویری مواجه هستم.
وی با تأکید بر اینکه همچنان قصد ســاخت فیلم سینمایی »چریک« 
را دارد، ادامه داد: از جایــی به بعد پیش خودم فکر کــردم بعد از رفتن 
شهدا، گویی کشور ما از قهرمانان غیور، خالی شده است. سراغ دوستان 
و همرزمان شهید که رفتم، که اغلب هم افرادی ساکت و خاموش بودند، 
دیدم این ها عجب اســطوره هایی هســتند. گویی هر کدام شان یکی از 
ســتاره های روی زمین بودند. همین مواجهه تبدیل به انگیزه ای برای 
من شد که به اسم ابراهیم هادی، مســتندی درباره این افراد هم بسازم. 
این مســتند درباره هفت پژوهشــگر اســت که به دعوت من شروع به 
تحقیق درباره ابراهیم هادی و آماده ســازی مقدمات نگارش فیلمنامه 
»چریک« می کنند. ایــن هفت محقق نزد هر کدام از نزدیکان شــهید 

می روند، روایت های آن ها را ثبت می کنند.
این کارگردان افزود: در این فرآیند با روایت های جذابی درباره شــهید 
مواجه شــدیم که ترجیح می دهــم مخاطبان در قالب این مســتند با 

جزئیات آن مواجه شوند. 

قاب

خریدار  سوســن پرور، بازیگر ســینما و 
تلویزیون درباره اولیــن تجربه اجرایش در 
حوزه بومگردی ایران در مســتند مسابقه 
»بومگرد« می گویــد: اگر اجــرای برنامه 
استودیویی پیشنهاد شــود قبول نمی کنم 
و اگر قرار باشــد حوزه اجــرا را ادامه بدهم 

دوست دارم برنامه متعلق به خودم باشد.
سوسن پرور، بازیگر ســریال های تلویزیون 
که بیشتر او را در آثار طنز دیده ایم در گفت 
و گو با ایسنا از تجربه همکاری اش در زمینه 
اجرای مســتند مســابقه »بومگرد« شبکه 

یک سیما گفت.
پرور تاکید می کند که کار اجرا را دوســت 
دارد ولی در عین حال اجرای پرچالش این 

مسابقه بود که او را جذب کرد.
این بازیگر که با مســتند مسابقه »بومگرد« 
اولین تجربــه اش در زمینه اجرا را داشــته 
ابتدا درباره انگیزه اش بــرای حضور در این 
برنامه گفت: در کل کار اجرا را دوســت دارم 
اما ایده »بومگرد« را بســیار دوست داشتم 
و زمانی که در مورد آن صحبت شــد به دلم 
نشست. آقای کلانتری و منیری )کارگردان 
های بومگــرد( به نظرم جوانــان پرانرژی و 
خوشفکری بودند که دوســت داشتم کار با 
ایشــان را تجربه کنم و این که محیط جدید 
و زندگی کم امکاناتی که در ایــن کار با آن 
مواجه می شــدم برایم چالش خوبی از نظر 
شخصیت شناسی بود. جدای از اینکه کاری 
را که اجرا می کنید بسیار متفاوت بود. یعنی 
اگر کاری اســتودیویی بود قبول نمی کردم 
و این برنامه اجــرای پرچالش بــود که مرا 

ترغیب به پذیرش کرد.

جذابیت های »بومگرد« از نگاه 
سوسن پرور

او دربــاره جذابیــت هــای این مســابقه 
تلویزیونی توضیــح داد: معرفی ایران بیش 
از همه برایــم جذاب بود. چــه ایده ای می 
تواند جذاب تر از این باشــد؟ ما همیشــه 
مقصد گردشــگری در تعطیلات را شمال و 
کنار دریا می بینیم و جاهای دیگر را اساسا 
نمی شناسیم و وقتی به سفر می رویم کاری 
به فرهنگ زندگی در یک خطــه نداریم اما 
ســوژه این برنامه فرق دارد و یک بومگردی 
واقعی و جذاب است. معرفی همه چیزهایی 
که هســت و نیســت و درحال از بین رفتن 
است. این آگاهی دادن در برنامه »بومگرد« 
که چنین چیزهایی هســت و درحال از بین 
رفتن اســت، پس بروید ببینید، بسیار مهم 

اســت.وی همچنین در پاسخ به اینکه برای 
اینکه در برنامه بتوانیــد راحت تر با خانواده 
ها همراه شــوید چــه ایده ای داشــتید؟ 
خاطرنشان کرد: من آدم زودجوشی هستم 
و در »بومگــرد« هم همــان روش منحصر 
به فرد خــودم را به کار گرفتم. بســیار زود 
صمیمی می شــوم و این سریع رفیق شدن 
با آدم ها جزو شــخصیت من اســت. برای 
همراهی با شرکت کننده ها نقشه و طرحی 
از قبل ندارم و خیلی ســریع و چیزی حدود 
یکی دو ساعت زمان می برد تا حس رفاقت 
شکل بگیرد. اساسا من آدم ها را دوست دارم 
حتی کســانی که آنها را نمی شناسم برایم 
محترم هســتند و دوستشان دارم به همین 

دلیل تلاشی برای این موضوع نمی کنم.
بازیگــر ســریال های »بزنــگاه«، »دزد و 
پلیس«، »آقا و خانم ســنگی«، »خوب بد 
زشــت« و »خــداداد« در بخشــی دیگر از 
صحبت هایش دربــاره تعامل و تفاهم برای 
اجرا در مســابقه »بومگرد« توضیح داد: من 
نیم ســاعت به اندازه خوردن یک نهار زمان 
می گذاشتم برای این کار. زمان کم بود چون 
من همیشــه آخرین نفر بودم کــه به پروژه 
اضافه می شــدم. آنها همیشــه قبل از من 
حضور داشتند و زمانی که می آمدم کارهای 
خودم را داشــتم. موضوعاتی مانند لباس و 
گریم و ... که باید انجام می شد؛ ضمن اینکه 
قبل از حرکت از تهران باید مســتندهایی از 
خانواده ها گرفته می شــد به همین خاطر 

زمان کمی در اختیار داشتم تا با خانواده ها 
تعامل کنم. همین زمان برایم کافی بود که 
سراغ خانواده ها بروم و با شــیوه ای که بلد 
هستم با آدم ها بسته به کاراکتر آنها ارتباط 
بگیرم و در همین زمــان محدود این ارتباط 

را برقرار می کردم.

هر لحظه ممکن است یک داستان 
پیش بیاید

او درباره اینکه از »بومگرد« چه دســتاوری 
داشته اید و تمایل به ادامه همکاری دارید؟ 
تاکید کــرد: حضــور در »بومگــرد« جزو 
علاقه مندی هایم اســت و همکاری با آن به 
خاطر دغدغه شخصی شــکل گرفت. تولید 
و اجرای این مسابقه چالش های خودش را 
دارد که آنها را شــناخته ام و دوستشان هم 
دارم. این برنامه شــکلی از مستند است که 
برایم مانند تئاتر اســت و هر لحظه ممکن 
است یک داســتان پیش بیاید و تو به عنوان 
مجری یعنی تنها کســی از گروه سازندگان 
که جلوی دوربین است باید بتوانی موضوع 
را مدیریت کنی و چالش هــای پیش آمده 
را به سمتی که در راســتای موفقیت برنامه 
باشــد هدایت کنی. بعضی اوقــات اضافه 
کردن به چالش و آن را بیشــتر کردن، رمز 
موفقیت برنامه اســت. مثلا ایجاد یک بحث 
بین دو خانواده شــاید برنامــه را جذاب تر 
کند. اینها را دوســت دارم و اگر ســری بعد 
برنامه و عمری و دل و دماغی باشــد دوست 

دارم دوباره تجربه اش کنم.
پرور همچنیــن در پاســخ به اینکــه اگر 
پیشــنهاد اجرای برنامه اســتودیویی شود 
می پذیرید؟ اظهار کرد: چیزی که بســیار 
دوست دارم این است که برنامه برای خودم 
باشد؛ یعنی یک تاک شــو که از صفر تا صد 
یعنی از ایده تا اجرا متعلق به خودم باشــد 
نه اینکه یک اتاق فکر تشــکیل شده باشد و 
کســانی ایده هایی را گذاشته باشند و من را 
به عنوان مجری دعوت کنند. این را دوست 

ندارم و قبول نمی کنم.

بومگردی ایران برایم خیلی مهم بود
وی در ادامه بــه دغدغه هایش از »بومگرد« 
اشــاره کرد و گفــت: این موضــوع آنقدر 
دغدغه ام بود کــه پذیرفتم در ایــن برنامه 
حضور پیدا کنم. اساســا ایــده برایم فوق 
العاده بود. بومگردی ایران برایم بسیار مهم 
اســت. حرف زدن از اهمیت ایــن موضوع 
مانند این که است که شما خانه ای را بخرید 
و چهار اتاق خواب داشته باشد و صرفا از حال 
آن استفاده کنید. چرا باید خانه چهار خوابه 
بخرید کــه از اتاق هایش اســتفاده نکنید؟ 
خب بفروشــید و باقی پول را بدهید به آدم 
هایی که جایی می خواهنــد برای زندگی. 
امروز ما خانه ای ۴۰ هزار خوابه به نام ایران 
داریم که از آن اســتفاده نمی کنیم و وقتی 
بی استفاده باشــد همین می شود چراکه ما 

از آن خبر نداریم!

ایــن بازیگر در پاســخ به این پرســش که 
اطلاعاتی که در طول اجــرا به مخاطب می 
دهید سازندگان در اختیارتان می گذارند؟ 
خاطرنشــان کرد: همه چیز از ســوی تیم 
نویسندگان بوده است و من دخل و تصرفی 

در اطلاعاتی که بیان می کنم، ندارم.
او در عین حال درباره اینکه خودتان در این 
مدت تحقیقی در حوزه بومگردی داشــته 
اید؟ توضیح داد: خیر ولــی کلا جاهایی که 
رفته ام را دوست داشتم و قبل از این برنامه 
هم مدلم اینگونــه بوده که بــروم و بگردم. 
مثلا ناگهان در ســفری به جاده ای خاکی 
می روم که ببینم به کجا می رود و کشــف 
و شهودهایی اینگونه داشــته ام ولی اینکه 
تحقیق کنم که مثلا چقدر از ســطح خاک 
ایران آب بــوده و چقدر این آب هــا از بین 
رفته است و ... را نداشــته ام و این کار را هم 
البته نمی کنم چون جز غصه خوردن برایم 

چیزی به همراه ندارد.

چیزی را گل و بلبل جلوه نداده ام
سوســن پرور در پایان در واکنــش به این 
پرســش که چقدر این امکان را داشتید که 
در »بومگرد« از نقصان هــا بگویید و آیا قرار 
بوده شــرایط را گل و بلبل جلــوه بدهید؟ 
تصریح کــرد: در برنامه نقصان هــا را گفته 
ایم و اتفاقا حرف های خوبــی زده ایم. مثلا 
در قســمت اول ســری جدید در مورد مرغ 
بلوند که نســل آن در معرض انقراض است 
و علت آن از بین رفتن نیزارها و چشمه های 
آب طبیعی اســت، گفته ایم. من به عنوان 
مجری »بومگرد« چیزی را گل و بلبل جلوه 
نداده ام. اگر زمانی جایی را معرفی کرده ایم 
و از خوبی هایش، قدمــت و ارزش آن گفته 
ایم از این هم که ســازمان میراث فرهنگی 

برایش کاری نمی کند هم گفته ایم.
فصل ســوم مستند مســابقه »بومگرد« به 
کارگردانــی تورج کلانتــری و امیر منیری 
روزهای زوج ســاعت ۲۰ با اجرای سوسن 

پرور از شبکه یک سیما پخش می شود.
این فصل از مســابقه در اســتان ســمنان 
روستای لاســجرد و شهرســتان سنگسر 
ضبــط شــده و چهــار خانواده براســاس 
آیتم هایی متناسب با زیست بوم منطقه در 
چند قسمت به رقابت با یکدیگر می پردازند. 
پخش فصــل جدید از ســوم تیر مــاه آغاز 
شــده است.مستند مســابقه »بومگرد« به 
تهیه کنندگی ســید جمال عودســیمین، 
محصول سازمان هنری رسانه ای اوج است. 

کارگردان »مصلحت«:

دوست دارم فیلمی از وقایع سال گذشته بسازم
خریدار  کارگردان فیلــم »مصلحت« با 
اشاره به سختی های ســاخت فیلم سیاسی 
و اعمــال نظرهای بیــرون از حیطه وزارت 
ارشــاد ابراز تمایل کرد که از وقایع ســال 
گذشته کشور فیلم بســازد اما درعین حال 
معتقد است به دلیل پیچیدگی این جریان، 
باید کمی زمان بگذرد تــا بعد، از یک منظر 
درســت و با نگاهی فراگیر فیلمی ســاخته 
شود که برای خنک شــدن دل نباشد بلکه 
ماندگار بماند.این روزها فیلم »مصلحت« به 
کارگردانی حســین دارابی پس از سه سال 
کش و قوس برســر گرفتــن پروانه نمایش 
روی پرده ســینماها رفته تــا در میان انبوه 
فیلم هــای کمــدی، فیلمی بــا موضوعی 

سیاسی هم در حال اکران باشد.
سال گذشــته دراین خبرگزاری پرونده ای 
ویژه  درباره ســینمای سیاسی باز و مطالبی 
در قالب مقاله و گفت وگوی تفصیلی با چند 
فیلمســاز و تهیه کننده منتشــر شد؛ حالا 
اکران »مصلحت« بهانه ای شد تا این بحث 
و محدودیت های ساخت اثر با موضوع های 

سیاسی و انتقادی ادامه پیدا کند.

شرایط برای ساخت فیلم سیاسی 
مهیا نیست 

حســین دارابی که فیلم »هنــاس« را نیز 
درباره همســر یکی از شــهدای هسته ای 
کارگردانی کرده است، در گفت وگو با ایسنا 
در پاســخ به اینکه با توجه به تجربیاتی که 
برای اکران »مصلحت«   پشت سر گذاشته 
شرایط را برای ســاخت فیلم سیاسی چقدر 
مهیا می داند؟ بیان کرد: واقعیت این اســت 
که شــرایط اصلًا مهیا نیســت. مــن بابت 
بســیاری از اتفاق های پیش آمده برای فیلم 
منتقــد و دلخــورم چون به نظر می رســد 
بخشی از مشکلات به رشــد نکردن فضای 
فرهنــگ در ارگان هــای خــارج از حوزه 
فرهنــگ و هنــر برمی گردد. در بســیاری 
از دســتگاه ها و نهادهــای غیرهنری زبان 
ســینما درک نمی شــود و با وجــود آنکه 
تعدادی کارشناس هم حضور دارند و اتفاقا 
نگاهی مغرضانه هم ندارند اما به دلیل آشنا 
نبودن بــا فضای فرهنگ و ســینما معمولا 
در مســیری می افتیم که پر از سوءبرداشت 

اســت.او ادامه داد: در این فضای غیرهنری 
گاهی از یک فیلم نشــانه هایی بیرون آورده 
می شــود کــه باورکردنی نیســت و حتی 
برای خود من که دوره های نشانه شناســی 
را گذرانــده ام، قابل هضم نیســت و تعجب 
می کنم چطــور چنین برداشــتی صورت 
گرفته اســت؛ بــه همین دلیــل در چنین 
وضعیتی، فضا برای ســاخت فیلم سیاسی 
تنگ و تولیــدات مرتبــط بــه آن هم کم 
می شــود؛ طوری که با خودت فکر می کنی 
چرا کســی باید ســرش درد بکند که سراغ 

ساخت چنین فیلم هایی برود!
این کارگــردان افــزود: من ســال ۱۳۹۸  
فیلمنامه »مصلحت« را شروع کردم و الان 
که ۱۴۰۲ اســت تازه به اکران رســیده ایم. 
یک فیلم هم تا وقتی اکران نشود و بازخورد 
مخاطبانش را نگیرد تقریبا کارکردی برای 
ســازنده اش ندارد یعنی حتی اگر فیلم در 
جشــنواره ای جایزه بگیــرد و بعد در قفس 
بماند، بدون بازخورد نظر مخاطب فایده ای 
نخواهد داشــت. البته پیش از »مصلحت« 
ســراغ دو فیلم دیگــر با تم سیاســی رفته 
بودم ولی در مرحله پیش تولید به بن بست 
خوردند. اینکه این مســیر را بــاز هم ادامه 
می دهم به خاطر دغدغه هــا و انگیزه هایی 
اســت کــه دارم و اینکه فکــر می کنم این 
حرف ها باید گفته شــوند. کار ما این است 
که درباره بعضــی موضوعات حرف بزنیم به 
همین دلیــل هزینه آن را هــم می پردازیم 
هرچند به لحاظ مالی شــرایط برای من هم 

سخت می شود.
دارابی اضافه کــرد:   در این مــدت اولویت 
برایم این بود که »مصلحت« به ســرانجام 
برسد و باید برای توجیه آن تلاش می کردم. 
در این ســه ســال با بالاترین مراکزی که 
فکر کنیــد، صحبت کردیم تــا ثابت کنیم 
»مصلحت« فیلم اشــتباهی نیست و خیلی 
از نشــانه هایی کــه دربــاره آن می گویند 
غلط اســت. برخی از این نشــانه گذاری ها 
را توانســتیم در نگاه بعضی افــراد اصلاح 
کنیم اما برخی کماکان بــر باور خود پایبند 
هستند. یک واقعیت مهم این است که همه 
نمی توانند این ســختی ها را تحمل کنند و 
می گویند وقتی می شــود فیلم طنز ساخت 

یا وارد شــبکه نمایش خانگی شد، چرا باید 
این همه خود را اذیت کنیــم. البته به هیچ 
وجه ســاخت فیلــم کمدی یا ســریال در 
شبکه نمایش خانگی را زیر سوال نمی برم؛ 
فقــط معتقدم فعالیــت در ایــن بخش ها 
دردسرهای کمتری نســبت به تولید یک 

فیلم سیاسی دارد.

چرا باید برای یک فیلم همه 
را توجیه کنم؟

او در پاســخ به اینکه با توجه به اظهاراتش، 
آیــا بزرگترین مشــکل در ســاخت فیلم 
سیاسی را  اعمال نظر دســتگاه های خارج 
از حوزه کاری وزارت ارشاد می داند؟ گفت: 
بله، صددرصد همینطور اســت و مســئله 
اینجاســت که گره اصلی کار خیلی وقت ها 
قانونی اســت؛ یعنی اگر وزارت ارشــاد به 
عنوان متولی فرهنگ و هنــر و نماینده کل 
نظام جمهوری اســلامی در این فضاســت 
پس چرا از او حمایت نمی شــود تا تصمیم 
آخر را بگیرد؟ فیلم ما از این وزارتخانه مجوز 
ســاخت و اکران داشــت ولی جاهای دیگر 
اعمال نفــوذ می کنند و جلــو نمایش فیلم 
را می گیرند و اشــکال اصلی همین جاست. 
پس قانــون باید جدی تر اعمال شــود و هر 
ارگان و صنفی برای فیلمساز تصمیم نگیرد 
و اعمال نفوذ نکند چون در غیر این صورت 
سنگ روی سنگ بند نمی شود. در تمام این 
مدت بارها فکر می کردم که من یک فیلم با 
مجوز وزارت ارشاد ســاخته ام چرا باید همه 

را توجیه کنم و بگویم حرف فیلم چیست!؟
کارگردان »هناس« گفت: اگر وزارت ارشاد 
در جای درست خود قرار بگیرد و ماموریتی 

که به آن سپرده شــده به درستی اجرا شود، 
بسیاری از مشکلات پیش نمی آید چون ما 
به هر حال می توانیم با وزارت ارشــاد تعامل 
کنیم و منِ فیلمساز خیلی راحت تر می توانم 
این وزارتخانه را مجاب کنــم که در فیلمم 
چه رخ می دهد تا اینکه بخواهم با کســانی 
گفت وگو کنم که هیچ آشــنایی و قرابتی با 

فضای سینما ندارند.
او درباره ســختگیری هایی که سینماگران 
می گویند برای گرفتن مجوز در خود وزارت 
ارشــاد با آن مواجه شــده  و نســبت به آن 
گله مند هســتند نیز بیان کرد: در تمام این 
سال ها بالاخره فیلمســازان با وزارت ارشاد 
کنار آمدند؛ اینکه درست بوده یا غلط بحث 
دیگری است ولی توانســتند در یک مسیر 
پیش بروند در حالی کــه در مراکز خارج از 

ارشاد کار خیلی سخت تر پیش می رود.

حرف زدن درباره آب و جمعیت هم 
سیاسی شده است 

دارابی در ادامه با اشــاره به فضای مجازی و 
برداشــت هایی متفاوت که از هر موضوع و 
گفته ای بیان می شود، اظهار کرد: برداشت 
سیاســی کردن از هر ماجرایی، مسئله ای 
اســت که به کل جامعه ســرایت کرده؛ به 
طوری که اگــر من به عنوان یک شــهروند 
بخواهم دربــاره »آب« یا »جمعیت« حرف 
بزنم، با تعبیر سیاســی روبه رو می شــوم تا 
جایی که بایــد ثابت کنم حرفم سیاســی 
نیســت. این در حالی اســت که اگر آب در 
مملکت نباشد، همه مردم متضرر می شوند 
یا اگر ایران به کشوری پیر تبدیل شود همه 
ضرر خواهند کرد. من یک دغدغه دلسوزانه 
در این زمینه دارم ولی برداشــت دیگری از 
حرفم می شــود و اگر این دغدغه هــا را ما 
مطرح کنیم اوضاع بدتر هم می شــود چون 
با همین ریشی که بر روی صورت مان است 
قضاوت می شــویم و می گویند حتماً با یک 
منظور خاص می خواهی در این مورد فیلم 
بســازی. در حالی که پرداختن به مســئله 
خانواده یا آب، چنان برای من مهم است که 
چه در ایران بخواهم درباره آن ها فیلم بسازم 
و چــه در هالیوود، نگاهم فرقــی ندارد زیرا 
حریمی برای خود قائلم که حتی اگر خارج 

از سیستم جمهوری اســلامی هم بخواهم 
کار کنم آن را رعایت خواهم کرد.

فکر می کنند می خواهیم بیانیه 
سیاسی بدهیم اما...

او با تایید این مســئله که وقتــی فیلمی را 
با مشــارکت و حمایت یــک ارگان خاص 
می ســازد به طور پیش فرض برداشتی را به 
مخاطب القا می کند، گفت: برای من سینما 
و قصه گفتن موضوعیت دارد ولی متاسفانه 
خیلی وقت هــا ابتدا باید کلــی تلاش کنم 
تا خود را اثبات کنم و بخواهــم اول فیلم را 
ببینند، بعد به خاطر سرمایه گذار یا صاحب 
اثر آن را قضاوت کننــد چون گاهی دیگران 
فکر می کنند ما فقط می خواهیم یک بیانیه 
سیاسی بدهیم و تمام؛ در حالی که واقعیت 
این است که برخی فیلمســازان این فضا را 
خراب کردند و الان همه ما را با همان چشم 
نگاه می کننــد. دربــاره »مصلحت« قبول 
دارم کــه الان بیش از آنکه خــودش مورد 
نقد قرار گیرد، به دلیل نام سرمایه گذارانش 
قضاوت می شود در صورتی که حوزه هنری 
ســابقه ای طولانی در ســاخت فیلم های 
اجتماعــی دارد ولی به هر حــال همین که 
نامــی از ســازمان هایی مثــل اوج یا حوزه 
هنری در فیلمــی درج می شــود، همه به 
سرعت درباره آن قضاوت می کنند و این کار 

را برای ما خیلی سخت می کند
او در بخشی دیگر از این گفت وگو با اشاره به 
فیلم »هنــاس« گفت: ایــن فیلم موضوعی 
سیاسی داشت ولی وجه ملودرام آن هم برای 
من اهمیت داشت و این توجه را از مخاطبان 
مختلف حرفه ای و غیرحرفه ای سینمایی هم 
دریافت کردم. در »هناس« اصلًا نتوانســتم 
ســراغ زندگی کاری شــهید بروم چون بر 
اساس تجربه ای که سر »مصلحت« و دو فیلم 
قبلی به دســت آورده بودیم، می خواستیم 
هرچه ســریع تر به نتیجه برسیم و برهمین 
اســاس روایتی ملودرام بــرای فیلم انتخاب 
کردیم. البته همین اشــاره به زندگی همسر 
یک دانشمند هسته ای هم حساسیت هایی 
داشت اما مســئله این اســت که در چنین 
فیلم هایــی روایت یــک داســتان جذاب و 

پرکشش برایم اولویت داشت.

آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
برابر آراء صادره هیات تعیین تکلیف مســتقر در ثبت اســناد و املاک شهرستان سنندج تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضیان ذیل تایید گردیده لذا بدین وســیله مشخصات املاک در دو نوبت به 
فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع عمومی آگهی می گردد در صورتی که اشــخاص نســبت به صدور ســند 
مالکیت متقاضیان اعتراضی داشــته باشند می توانند از تاریخ  انتشــار اولین آگهی و در روستاها 
از تاریخ الصاق در محل تا مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم نمایند و پس از اخذ 
رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواســت خود را به مرجع قضایی تقدیم و 
گواهی اخذ و  تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
و گواهی اخذ  تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول  
اعتراض ســند مالکیت  طبق مقررات صادر خواهد شد صدور سند مالکیت مانع مراجع متضرر به 

دادگاه نیست صادره سنندج
۱- ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی بنام آقای امید فرجی فرزند محمد صدیق صادره ســنندج 
تحت پلاک ۵۹۷۴ فرعی از ۴ اصلی بخش ده منطقه ۲ ســنندج به مساحت  شش دانگ ۱۵۳۲/۵۱ 
متر مربع جزء نســق زارعانه به شماره ۱۴۳۱۸ مورخه  ۴۴/۱/۱۶به آدرس سنندج روستای حسن 

آباد
م الف _۱۶۱۹

تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۲/۳/۲۸
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۲/۴/۱۲

هیوا احمدیان_رئیس اداره ثبت منطقه دو سنندج
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میدان

به گفته رئیس فدراسیون شنا، مربی صربستانی واترپلو 
تا یک هفته دیگر وارد ایران می شود تا برای بازی های 
آســیایی همکاری خود را آغاز کند، مدال آوری در این 

بازی ها شرط تمدید قرارداد اولیه او است.
به دنبــال پایان همکاری تقریبا ۸ ســاله »الکســاندر 
چیریچ« با فدراسیون شنا، شیرجه و واترپلو و همزمان 
با انتصاب یک مربی ایرانی در راس تیم ملی واترپلو، این 
فدراسیون با یک مربی صربستانی به توافق رسید تا به 

نوعی از او به جای مربی کروات استفاده کند.
به گفته رئیس فدراســیون شــنا، شــیرجه و واترپلو 
همکاری با این صربستان قطعی بوده طوریکه مراحل 
آخر از انجام مقدمات لازم برای سفر او به ایران در حال 
طی شدن اســت. وی البته تاکید دارد که قرارداد اولیه 
این همکاری کوتاه مدت و تا بازی های آسیایی است اما 

در صورت نتیجه گیری موردنظر در این بازی 
ها، قرارداد تمدید خواهد شد.

محسن رضوانی با تاکید بر اینکه تا زمان سفر 
مربی صربســتانی به ایران و انعقاد رســمی 
قــرارداد نمــی خواهیم نامــی از وی اطلاع 
رســانی شــود، در مورد دلیل و چگونگی به 

خدمت گرفتن این مربی توضیح داد.
وی گفت: واترپلو ایران با الکساندر چیریچ یک مسیر۸ 
- ۷ ساله موفق طی کرد و توانست در بازی های آسیایی 
قبل )۲۰۱۸ اندونزی( بعد از حــدود نیم قرن صاحب 
مدال هم شــود. ترجیح فدراســیون این بود که با این 
مربی صاحب سبک ادامه همکاری داشته باشد اما بنا به 
دلایلی از طرف او، این امر میسر نشد. این شد که جذب 

یک مربی خارجی دیگر را در برنامه قرار دادیم.

رئیس فدراســیون شنا، شــیرجه و واترپلو 
تاکید کــرد: نمی خواســتیم با بــه خدمت 
گرفتن مربی خارجی جدید وارد یک مرحله 
جدید از فعالیت ها و برنامه ریزی ها شویم که 
با اهم برنامه های مان طی سال های گذشته 
تفــاوت زیادی داشــته باشــد. در واقع می 
خواستیم به نوعی مســیر ۸ - ۷ سال قبل در 
واترپلو ادامه پیدا کند. بنابراین با همفکری و مشــورت 
خودِ الکســاندر چیریچ با مربی صربســتانی موردنظر 

وارد مذاکره شدیم و به توافق رسیدیم.
رضوانی تصریح کرد: اینکه این مربی مورد تایید چیریچ 
است، اســباب خاطرجمعی ما را فراهم می کند. او هم 
به واسطه فعالیت در واترپلو آســیا و اینکه چندسالی 
سرمربی تیم ملی سنگاپور بوده است، شناحت نسبی 

خوبــی از واترپلو ایــران دارد طوریکه خیلــی از ملی 
پوشان ما را با نام کوچک شــان می شناسد و صدا می 
کند.رضوانی ادامه داد: این مربی تا یک هفته دیگر وارد 
تهران می شود تا همکاری رسمی خود را با فدراسیون 
و به عنوان مدیر فنی تیم ملی واترپلــو آغاز کند. بازی 
های آسیایی اولین رویدادی اســت که وی را در کادر 

فنی خواهیم داشت.
رئیس فدراســیون شــنا، شــیرجه و واترپلو در مورد 
قرارداد همکاری با این مربی صربستانی واترپلو گفت: 
مبنای همکاری برای بازه زمانی طولانی است تا بتوانیم 
اهداف مان را دنبال کنیم اما قاعدتا قرارداد اولیه کوتاه 
مدت اســت. این قرارداد تا زمان بازی های آســیایی 
منعقد شده است. در صورت نتیجه گیری در این بازی 

ها این قرارداد تمدید می شود.

پلو واتر

ایمان گــودرزی  در ۳۰ ژوئن قــرارداد 
بســیاری از فوتبالیســت ها به پایان رسید 
و حالا آنها به دنبال بهتریــن مقصد در بازار 

نقل و انتقالات هستند.
 زمانی که مــاه جولای آغاز می شــود، یک 
گزینه به فیلتر خرید بازیکن برای باشگاه ها 

اضافه می شود؛ فوتبالیست های رایگان!
این می تواند سرگرم کننده ترین زمان برای 
مدیران باشگاه ها باشــد که می خواهند در 
بین ایــن بازیکنــان آزاد بهترین را شــکار 
کنند، البته از طرفی زمان بســیار مناسبی 
برای بازیکنان و ایجنت های آنها نیز هست 
که بتوانند کمیسیون بسیار خوبی به خاطر 
انتقال رایگان از باشــگاه مقصــد دریافت 

کنند.
قرار اســت که در هفته هــای اخیر در مورد 
پاداش های انتقــال رایگان چیزهای زیادی 
بشــنویم. ایجنت هــا و بازیکنــان آزاد نیز 
در تلاش خواهنــد بود که تــا جای ممکن 
پاداش ها را بــالا ببرند، در هــر صورت این 
یک معامله برد برد برای باشگاه و بازیکن به 

حساب می آید.

آزاد و با تجربه
در لیســت برترین بازیکنان اروپا همیشــه 
افرادی هســتند که لحظــات بزرگی را در 
دوران حرفه ای خود پشــت سر گذاشته اند 
و حالا با بالا رفتن ســن دو انتخاب خواهند 
داشــت، بســتن قراردادهای کوتاه مدت با 
هدف ماندن در سطح اول فوتبال و یا رفتن 
به لیگ های ســطح پایین تر برای دریافت 
دستمزد بیشتر و تجربه فوتبال بازی کردن 

در فشار کمتر.
حال با هم به بررســی بازیکنان بزرگی که با 
پایان ماه ژوئن قرارداد آنها به پایان رسیده و 

مقصد مشخصی ندارند می پردازیم؛
ســرخیو راموس پس از دو فصل از پی اس 
جی جدا شد و حالا به دنبال مقصدی جدید 
است. شــایعه بازگشت او به ســویا مطرح 
بود اما باشگاه این شــایعات را رد کرد و آنها 
قصدی بــرای بازگرداندن رامــوس ندارند. 
حالا او باید تصمیم بگیرد که کجا بازی کند، 
عربستان نیز یکی از مشتریان این بازیکن به 
حســاب می آید اما به نظر می رسد خانواده 
ســرخیو علاقه ای به زندگی در خاورمیانه 

ندارند.
جوردی آلبا یکی دیگر از فوتبالیست هایی 
است که باشگاه بزرگی را ترک کرده و آینده 
او هنوز مشــخص نیســت. بعد از قهرمانی 
اسپانیا در لیگ ملت های اروپا، گفته می شد 
مدافع چپ در یک قدمی پیوستن به مسی 
 MLS و اینترمیامی بود اما مقــررات مالی

کار را پیچیده کرده است.
ژائو موتینیو ۳۶ ساله است و پس از ۵ فصل 
در سطح اول فوتبال انگلیس، قرارداد خود 
را با ولورهمپتون به پایان رسانده است. این 
بازیکــن پرتغالی هنوز هم عملکرد بســیار 
خوبــی دارد و در ایــن فصل ۳۶ بــازی در 

تمامی رقابت ها انجام داده است.
آندرس اینیســتا در جولای ۲۰۱۸ پس از 
جدایی از بارسلونا، ســطح اول فوتبال اروپا 
را ترک کرد. مقصد او ویســل کوپه ژاپن بود 
و این فوتبالیســت اهل لامانچا پس از پنج 
فصل از تیم ژاپنی جدا شــد. اینیستا هنوز 
به صورت رسمی اعلام نکرده که قصد ادامه 

فوتبال را دارد یا می خواهد بازنشسته شود.
خامــس رودریگــز از آوریل ســال جاری 
بدون تیم بوده و آینده او کاملًا نامشــخص 
اســت. او پس از انتقال آزاد بــه اورتون در 
سپتامبر ۲۰۲۰، بدون افتخار از قطر، یونان 
و انگلیس گذشــت. او نباید در ۳۲ سالگی 
وارد گروه پیشکسوتان شــود، اما قطعاً باید 

تغییراتی در حرفه خود ایجاد کند.
ادن هــازارد نیز شــرایط مشــابهی مانند 
خامس دارد. او ۳۲ سال دارد و هنوز فرصت 
زیادی بــرای هنرنمایی در زمیــن فوتبال 
خواهد داشت اما شــرایط او در رئال مادرید 
آن طور که انتظار می رفت پیش نرفت و در 
نهایت با توافق دو جانبه قراردادش را فســخ 

کرد تا آینده او نیز نامشخص باشد.
داوید دخیا در حــال حاضــر بازیکن آزاد 
اســت. دروازه بان با ســابقه یونایتد تا این 
لحظه پیشنهادی از باشگاه مبنی بر تمدید 

یا عدم نیاز دریافت نکرده است.

دانیلو د امبروزیو در ۳۵ سالگی اینتر را ترک 
خواهد کرد. مدافع ایتالیایی می خواست در 
باشگاه نراتزوری بازنشسته شود اما باشگاه 
تصمیم گرفت قــرارداد او را تمدید نکند تا 
تیم هــای دیگر در بــازار یــک مدافع قابل 

اطمینان را در دسترس داشته باشند.
ســمیر هاندانوویچ، دیگر بازیکن کهنه کار 
اینتر به دلیل درخشش اونانا، آینده مبهمی 
را پیش رو دارد و باشگاه ایتالیایی نمی تواند 
جایگاه او را در تیــم تضمین کند و از طرفی 
پیشــنهاد تمدید نیز به او ارائه نشده است. 
دروازه بان تا این لحظه هنوز تصمیمی برای 

آینده خود نگرفته است.
خوان کــوادرادو پس از ۸ فصــل حضور در 
یوونتوس، در این تیم ادامه نخواهد داد. این 
بازیکن کلمبیایی پس از عدم توافق بر ســر 
تمدید باشگاه ایتالیایی را ترک خواهد کرد 
و اکنون به دنبال ماجراجویی دیگری خواهد 
بود. در ایتالیا گزارش ها حاکی از آن اســت 
که پیشنهاداتی از ترکیه و اســپانیا برای او 
ارائه شده اســت.روبرتو »توکو« پریرا دیگر 
فوتبالیستی اســت که یک باشگاه ایتالیایی 
را ترک خواهد کــرد. کاپیتــان آرژانتینی 
اودینزه فصل آینده در باشگاه ادامه نخواهد 
داد و گفته می شود که فیورنتینا به دنبال به 

خدمت گرفتن این بازیکن است.
ایســکو فوتبالیســت دیگری است که پس 
از سال ها حضور در باشــگاه رئال مادرید را 
ترک کــرد و حالا آینده اش روی هواســت. 
این فوتبالیســت به تنهایی بــه تمرینات 
خود ادامــه می دهد و در ۳۱ ســالگی هنوز 

چیزهای زیادی برای ارائه دادن دارد.

آخرین فرصت
از طرف دیگر برخی از بازیکنان هستند که 
در دوران حرفه ای خــود افتخارات چندانی 
نســبت به توانایی هایی که دارند کســب 
نکرده اند و حالا نه تنهــا در بخش اقتصادی 
بلکه در بخش ورزشــی نیــز به دنبال این 
هســتند که بتوانند شــاید آخرین قرارداد 
حرفه ای خــود را به بهترین شــکل ممکن 

امضا کنند.
دایچی کامادا یکی از شــیرینی های موجود 
در بــازار اســت. ژاپنی اینتراخــت را ترک 
می کند و تنها در ۲۶ ســالگی به دنبال یک 
ماجراجویی جدید اســت. میلان مشتری 
سرسخت این بازیکن اســت اما این معامله 

هنوز بسته نشده است.
ویلفرد زاها ۳۰ ســاله و از ســال ۲۰۱۴ در 
کریستال پالاس حضور داشــته است. زاها 
در بازار ارزشــی حدود ۲۲ میلیــون یورو 
دارد، مرد متولد ســاحل عاج با پاســپورت 
بریتانیایی، می تواند بــرای اولین بار از لیگ 
برتر خارج شــود به تیمی برود که انتظارات 

بیشتری را برآورده کند.
جاناتان بامبا، یکی دیگر از فوتبالیست های 
ســاحل عاجی اســت که به دنبــال مقصد 
مناســبی می گردد. او در ۲۷ سالگی در لیل 
درخشید و با انتخاب درست آینده خوبی در 

انتظار خواهد داشت.
آداما ترائــوره، فوتبالیســت اســپانیایی 
وولــوز، همان طور که نماینــده او، خورخه 
مندس، اعلام کــرده، به دنبال ماجراجویی 
جدید اســت. این وینگر که ســابقه حضور 
در بارســلونا را نیز دارد مــورد توجه میلان 

قرار گرفته و بتیس نیز دیگر مشــتری او به 
حساب می آید.

هکتور بلرین ژانویه گذشــته از بارســلونا 
به اســپورتینگ دو پرتغال آمــد اما اکنون 
قراردادش به پایان رســیده اســت. او ۲۸ 
ســال ســن دارد و اگر از نظر بدنــی آماده 
باشــد، چیزهای زیادی بــرای ارائه دادن 
خواهد داشــت. بتیس مقصــد رؤیایی این 

فوتبالیست است.
لوکا رومــرو چند ســال پیــش به عنوان 
بازیکن آزاد از مایورکا بــه لاتزیو آمد و حالا 
اگر مشــکلی پیش نیاید، باشــگاه رمی را 
ترک می کند و به میلان مــی رود. او یکی از 
اســتعدادهای آینده دار فوتبــال آرژانتین 
اســت و در جام جهانی زیر ۲۰ سال که در 
کشورش برگزار می شد، یک بازیکن فیکس 

به حساب می آمد.
مانوئــل لانزینــی در ۳۰ ســالگی پس از 
قهرمانــی در لیــگ کنفرانس وســتهام را 
ترک کرد و حــالا ماجراجویی جدیدی آغاز 
خواهد شــد، هرچند معلوم نیســت مقصد 
کجاســت. ریور ســعی کرد او را به خدمت 
بگیرد اما بازگشــت به آرژانتیــن در حال 

حاضر بهترین گزینه به نظر نمی رسد.
موســی دمبله پس از چهــار فصل و حضور 
قرضی در اتلتیکو مادرید، قــرارداد خود را 
با المپیک لیون به پایان رســاند. ارزش این 
بازیکن ۲۶ ساله فرانســوی افت کرده است 
اما می تواند بازیکنی مفیــدی برای مقصد 

بعدی باشد.
لوکاس مورا پس از پنج فصــل از تاتنهام 
خداحافظــی کــرد و اکنــون به دنبــال 
چالش هــای جدیــد خواهد بــود. او ۳۰ 
ســال ســن دارد و هنوز زمان زیــادی تا 
خداحافظی از فوتبال بــرای او باقیمانده 

است.
یری مینا پس از پنج فصل و یک دوره کوتاه 
در باشگاه بارســلونا اورتون را ترک خواهد 
کرد. مدافع میانی کلمبیایی پیشنهاداتی از 
لیگ برتر دارد اما هنــوز تصمیمی در مورد 

مقصدش نگرفته است.
ماریانو دیاز ۲۹ ســاله است و از سال ۲۰۱۸ 
تا زمان جدایی در تیم اصلــی رئال مادرید 
حضور داشــت. عدم بازی مداوم در ترکیب 
رئال این اجــازه را به هیچ کــس نمی دهد 
کــه پیش بینی کند برای تیــم بعدی مفید 

خواهد بود یا خیر!
اکســلید چمبرلین پس از ۶ فصل بازی در 
لیورپول قراردادش با این تیم به پایان رسید 
و به بازیکن آزاد تبدیل شد. او در ۲۹ سالگی 
هنوز شــانس یک قرارداد خــوب را خواهد 

داشت.

پلو ح کرد؛ جزئیات همکاری با مربی صربستانی واتر رضوانی مطر

عوامل حواشی فینال لیگ برتر هندبال جریمه شدند

ومیت ۱۸ ماهه یک ملی پوش رای کمیته انضباطی برای فینال پرحاشیه؛ محر
خریدار  رای کمیته انضباطی درخصوص 
دیدار پرحاشــیه فینال لیــگ برتر هندبال 

صادر شد.
کمیته انضباطی فدراسیون هندبال پس از 
بررســی و دریافت نظرات مقامات و ناظران 
مسابقه فینال برگشت سی و پنجمین دوره 
لیگ برتر هندبال مردان بین تیم های فولاد 
ســپاهان اصفهان و نیروی زمینی شــهید 
شاملی کازرون که ســوم خرداد امسال به 
میزبانی ســالن هندبال فدراسیون هندبال 
برگزار شد، رای خود را در خصوص حواشی 

این دیدار صادر کرد. 

50 میلیون جریمه نقدی و جبران 
خسارت وارد شده به فدراسیون برای 

تیم شاملی
براســاس آرای صادره تیم نیــروی زمینی 
شهید شــاملی به دلیل تخلفات تماشاگران 
منتســب به این تیم، فحاشــی به بازیکنان 
و تماشــاگران حریف و همچنیــن ورود و 
تخریب عمدی اموال فدراســیون، به مبلغ 
۵۰۰ میلیون ریال جریمــه نقدی به اضافه 

جبران خســارات وارد شــده به فدراسیون 
حسب اعلام بعدی محکوم شد. 

۴۰ میلیون جریمه نقدی برای تیم سپاهان 
همچنین کمیتــه انضباطی فدراســیون 
هندبال تیم ســپاهان اصفهــان را به دلیل 
توهین تماشاگران منتســب به این تیم به 
تماشــاگران حریف و درگیری فیزیکی به 
۴۰۰ میلیون ریال جریمــه نقدی محکوم 

کرد. 

18 ماه محرومیت و 10 درصد 
مبلغ کل قرارداد فصل قبل برای 

مهرداد صمصامی 
کمیتــه انضباطی فدراســیون هندبال در 
خصوص تخلفات صورت گرفته توسط آقای 
مهرداد صمصامی عضو تیم شاملی کازرون 
به دلیل رفتار خارج از شــئونات ورزشــی و 
فحاشــی و توهین به داور )مقامات رسمی 
مســابقه( و با توجه به وجود سوابق قبلی و 
تکرار تخلفات وی را به استناد مواد ۳۳ و ۷۴ 
از آیین نامه انضباطی به ۱۸ ماه محرومیت 
و پرداخت معــادل ۱۰ درصــد از مبلغ کل 

قرارداد فصــل قبل بعنــوان جریمه نقدی 
محکوم کرد. 

مهرداد صمصامی بــرای فصل جدید با تیم 
پلیمر خلیج فارس که تازه به لیگ برتر وارد 
شده است قرارداد بســته است. همچنین او 
عضو تیم ملی اســت. صمصامی پیش از این 
در بهمن ۹۹ در حالی که عضــو تیم خائیز 
دهدشــت بود به دلیل رفتار خارج از روحیه 
ورزشــی به پرداخت ۱۰ میلیــون تومان 
جریمه نقدی و ۶ مــاه محرومیت تعلیقی تا 
پایان سال جاری محکوم شــده بود که بعد 

در جلسه استیناف بخشیده شد.

3 جلسه محرومیت برای بهرام رستمی
این کمیتــه آقای بهــرام رســتمی را نیز 
به دلیل درگیــری با خبرنــگار و انداختن 
دوربین نامبــرده به ۳ جلســه محرومیت 
محکوم کرد لکن به دلیل عدم وجود سابقه 
قبلــی، وی را مســتحق تخفیف دانســته 
و محرومیت نامبــرده را یک جلســه لازم 
الاجرا و ۲ جلســه به مدت ۶ مــاه تعلیق در 

نظر گرفت.

دو جلسه محرومیت برای محمد صفری
آقای محمــد صفری به دلیل پرخاشــگری 
نســبت به داور و ناظــر )مقامات رســمی 
مسابقه( به دو جلسه محرومیت محکوم شد 
اما این کمیته به دلیل عدم وجود سابقه قبلی 
وی را مستحق تخفیف دانست و محرومیت 
نامبرده را یک جلسه لازم الاجرا و یک جلسه 

تعلیق به مدت ۶ ماه در نظر گرفت.

بازی دو تیم در فصل بعد بدون 
تماشاچی و در شهر ثالث 

همچنین بازی دو تیم در فصل آتی به دلیل 
تخلفات مکرر تماشــاگران در شهر ثالث و 
بدون حضور تماشاگران برگزار خواهد شد. 
این رای ظرف مهلت ۷ روز قابل تجدیدنظر 
خواهی در کمیته اســتیناف فدراســیون 

هندبال است.

الاهلی قایدی را نمی خواهد
باشگاه الاهلی امارات که با قایدی قرارداد دارد برای دومین فصل پیاپی 

این بازیکن را در فهرست خود قرار نمی دهد.
 مهدی قایدی در فصلی که گذشــت به صورت قرضی از الاهلی جدا شد 

تا پیراهن استقلال را برتن کند.
قایدی در اســتقلال عملکرد خوبی از خود نشــان داد. قرارداد او با آبی 
پوشان پایتخت یک ســاله و به صورت قرضی بود. پیش بینی می شد که 
باشگاه الاهلی باتوجه به عملکرد بســیار خوبی که قایدی در استقلال 
داشت از او در فصل جدید لیگ امارات اســتفاده کند اما مسئولان این 

باشگاه چنین تصمیمی ندارند.
روزنامه مصر الیــوم درباره قایدی نوشــت: قرارداد قرضــی قایدی به 
استقلال به پایان رسید و این بازیکن در تفکرات کادر فنی جدید الاهلی 
قرار ندارد. هنوز معلوم نیســت کــه آیا قایدی در اســتقلال می ماند یا 

این که راهی تیم دیگری می شود.
گمانه زنی ها حاکی از این است که این بازیکن ریز نقش و تکنیکی راهی 
اتحاد کلباء امارات می شــود که هدایت آن را فرهــاد مجیدی برعهده 

دارد.

احمد نوراللهی دیگر بازیکن ایرانی الاهلی هم بعد از دو سال حضور  در 
این تیم جدا شد و پیراهن الوحده را بر تن کرد.

 واکنش »سلطان« به کتک خوردن 
دو هوادار استقلال

ســلطان آبی ها درباره اتفاقات پیش آمده در تمریــن این تیم و کتک 
خوردن دو هوادار اســتقلال به علت انتقاد از عملکــرد مدیران این تیم 

واکنش نشان داد.
علی جباری، پیشکسوت استقلال )ملقب به ســلطان( درباره اتفاقات 
پیش آمده در تمرین آبی پوشــان و کتک خوردن چند هوادار این تیم 
از سوی اراذل و اوباش مدعی شــد: افرادی آلت دست برخی از مدیران 
قبلی می شــوند. آجورلو )مدیرعامل پیشین اســتقلال( گروهی دارد 
که شــیطنت می کنند. برخی هواداران هم تحت تاثیر قرار می گیرند. 

یکسری در حال سنگ اندازی هستند که این تیم شکل نگیرد.
وی مدعی شد: همیشه گفته ام برخی ها سنگ اندازی می کنند و لیدرها 
را علیه گروه روی کار می شورانند. مصیبت آجورلو در حال نابودی این 

تیم است. آجورلو برای نابودی این باشگاه آمد.
جباری ادامه داد: آجورلو با قراردادهایی که بست مصیبت درست کرد. 
هر مدیری مشکل را گردن مدیر قبلی می اندازد. بازیکنانی هستند که 

در استقلال ۵ برابر ارزش اصلی خود از این باشگاه پول می گیرند.

این پیسکسوت اســتقلال درباره کتک خوردن ۲ هوادار در تمرین این 
تیم خاطرنشان کرد: خیلی ناراحت شدم و اعصابم به هم ریخت. خانمم 
گوشی را از دســتم گرفت و گفت نگاه نکن. آن اتفاق بزرگ ترین اشتباه 
بود که در ســکوهای ورزشــگاه افتاد. نباید این مشــکل را تنها گردن 

حجت کریمی انداخت.
وی درباره نصب بنر تمجید از حجت کریمی و علــی امیری در تمرین 
اســتقلال ادامه داد: بنرها را ندیدم. اگر باشــگاه این بنرها را زده باشد 
اشتباه است. باشــگاه اگر مقصر بوده باید عذرخواهی کند اما من آنجا 

نبودم و دقیق از ماجرا خبر ندارم.
جباری درباره شرایط استقلال گفت: شــرایط استقلال در حال حاضر 
حساس است و اگر این اتفاقات تکرار شود باشگاه به لبه پرتگاه می رود. 
این اتفاقات از بالا برنامه ریزی می شــود و هوادار هــم از آن ها بی اطلاع 
است. هوادار احساسی می شود و این مســاله به باشگاه آسیب می زند. 
متاسفانه مقامات نمی خواهند اســتقلال را ببینند و این اتفاقات از بالا 

برنامه ریزی می شود.

گفت وگو با سجاد پذیرفته
دمیر بسکتبال ایران را تکان می دهد؟

ملی پوش بسکتبال ایران معتقد است که »هاکان دمیر« توانایی تکان 
دادن بسکتبال را دارد و باید با او کار کرد.

سجاد پذیرفته، درباره شرایط تمرینی خود در اردوی تیم ملی بسکتبال 
ایران توضیح داد: بعد از مسابقات سوپر لیگ باشگاه های غرب آسیا که 
به میزبان دوبی برگزار شــد، ۷ تا ۸ روز اســتراحت داشتیم و در همان 

زمان اردوی تیم ملی با سایر نفرات پیگیری می شد.
او ادامه داد: من و نفراتی چون محمد جمشیدی، بهنام یخچالی، سالار 
منجی و رسول مظفری تازه یک هفته  هست که با تیم تمرین می کنیم 
اما تمرینات پرفشاری را پشــت ســر می گذاریم. صبح و بعد از ظهر ۳ 
ســاعت تمرین داریم و ســطح تمرینات خیلی بالا اســت. همه تلاش 
می کنند انتخاب شــوند. خوشــبختانه جوانان و با تجربه های بســیار 
خوبی در اردو هستند که همه آن ها لیاقت پوشــیدن پیراهن تیم ملی 

را دارند.
پذیرفته در پاســخ به این ســوال که آیا فشردگی مســابقات می تواند 
روی عملکرد او تاثیــر منفی بگذارد یــا خیر؟ تصریح کرد: می شــود 
این موضوع را به دو بخش تقســیم کرد. موضوع اول اینکه به واســطه 
مسابقات WASL  ما با شرایط مسابقه ای وارد اردو شدیم و از تمرینات 
دور نبودیم که از این جهت برای ما خوب بود. از ســمت دیگر اما باعث 
خستگی زیاد ما شد. با این حال همه چیز خوب است و سعی می کنیم با 

تیم و سایر نفرات هماهنگ شویم. 
ملی پوش بسکتبال ایران، درباره کار کردن با »هاکان دمیر« ترکیه ای 
نیز گفت: ســرمربی تیم ملی واقعا خوب اســت و دانــش بالایی دارد. 
تمرینات خوبی انجــام می دهیم و او قطعا می تواند بســکتبال ایران را 
تکان دهد. امیدوارم با حضور دمیر، اتفاق خوبی در بســکتبال ایران رخ 

دهد.
پذیرفته در پاســخ به این ســوال که تمرکز اصلی تمرینــات »دمیر« 
روی چه فاکتوری اســت؟ توضیح داد: همه بخش های تمرینات خوب 
هستند، اما در دفاع خیلی پر فشــار کار می کنیم و سرمربی و مربیان به 
ندرت ســوت می زنند. فیزیکی کار می کنیم و اینطور نیست که با یک 
دست انداختن ساده ســوت زده و خطا بگیرند. همچنین در حمله هم 

خیلی تاکید می کنند که با سرعت بالا پیش رفته و با توپ کار کنیم.
او درباره تجربه کار کردن با کمک مربیان ترکیه ای نیز گفت: واقعا همه 
چیز عالی است و کادرفنی خوبی داریم. امیدوارم نتایج قابل قبولی هم با 

این تیم کسب کنیم. 
او در رابطه با احتمال ســهمیه بندی شــدن بازیکنان ملی پوش برای 
تیم ها از فصل بعد رقابت های ســوپر لیــگ ایران، اظهــار کرد: آقای 
جمشــیدی به عنوان نماینده بازیکنان نظر خود را در نشست سازمان 
لیگ ارائه داد که ما هم با او هم نظر هستیم. اگر این اتفاق بیفتد به ضرر 

بازیکنان ملی پوش است.



مدیرعامل  اهــواز –محمد مجــدم 
شــرکت برق منطقه ای خوزستان گفت: 
از مهرماه سال گذشــته 42 پروژه توسعه 
ای برای عبــور از پیک پیــش بینی و در 
نظر گرفته ایم که با توجــه به منابع مالی 
در اختیــار 26 پروژه شــامل 16 پروژه 
پســت و 10 پروژه خط به ارزش 5 هزار 
و 434 میلیــارد تومان به بهــره برداری 

رسید.
محمد مجدم – خریدار، محمود دشــت 
بــزرگ در نشســت خبــری کــه صبح 
چهارشــنبه )7 تیر( برگزار شــد، اظهار 
کرد: شــرکت بــرق منطقــه ای بیش از 
100 پروژه در سطح خوزستان در دست 
اقدام دارد که متناســب با منابع، پروژه 
ها اجرایی می شــوند؛ این طرح ها منجر 
به تقویت شــبکه برق خواهند شد که در 
راســتای رضایت مندی مشترکین انجام 

می شوند.
وی افزود: در ســال 1401 پیک ۸۸06 
مگاواتــی را در 1۸ مــرداد مــاه به ثبت 
رســاندیم کــه در مقایســه بــا ۹۹5۸ 
مگاواتی که نیاز مصرف بود محقق شــد 
و ما به تفــاوت آن برنامه هــای مدیریت 
مصرفی بود کــه با همکاری مشــترکین 

اتفاق افتاده است.
مدیرعامــل شــرکت بــرق منطقــه ای 
خوزســتان گفت: برای ســال 1402 با 
رشــد 2 درصــد، تحقــق پیــک۸۹74 
مگاواتی را پیش بینی کــرده ایم که این 

عدد در مقایســه با 102۸7 مگاوات نیاز 
مصرفــی پیش بینی شــده اســت؛ ما به 
تفاوت آن باید با مدیریت مصرف جبران 

شود.
دشــت بزرگ با بیان اینکه از اردیبهشت 
تا شــهریور روزهــای گرم ســال تلقی 
می شــوند تصریح کرد: در ســال 1401 
حدود ۸3 روز دماهــای بالای 46 درجه 
سانتی گراد داشــتیم که شرایط خاصی 
برای بهره بــرداری از تجهیزات را فراهم 
میکند؛ شــرایط با تنش دمایی و ریسک 
بالا که وضعیــت خرابــی را افزایش می 

دهد.
وی افزود: پیک ثبت شــده امســال در 
23 خرداد ماه به میــزان ۸560 مگاوات 
بوده که معادل ۹7 درصــد پیک ۸۸06 
مگاواتــی رخ داده در مردادمــاه ســال 
1401 اســت. این نشــان از آن دارد که 
اعداد بســیار زودتر از گذشــته در حال 
رخ دادن اســت لذا باید مصارف براساس 
الگوهــای معرفــی شــده وزارت نیــرو 
مدیریت شــود تا از پیک امسال نیز عبور 

. کنیم
مدیرعامــل شــرکت بــرق منطقــه ای 
خوزســتان ادامه داد: علی رغــم اینکه 
امسال دما به نسبت ســال های گذشته 
معتدل تر بــوده اما میزان بــار مصرفی 
نســبت به ســال گذشــته افزایش یافته 
است که نشــان از شــرایط ویژه امسال 
دارد لذا باید مصــارف را در حد متعادل 

الگو قرار دهیم.
دشــت بزرگ با بیان اینکه بــرای تیر و 
مردادماه سالجاری روند افزایش مصرف 
پیش بینی می شــود، تصریــح کرد: در 
شــبکه بــرق خوزســتان متوســط بار 
مصرف حــدود 6 هزار مــگاوات بوده که 
نسبت به سال گذشــته رشد 3 درصدی 
داشته است؛ در خصوص دما 3.5 درصد 
وضعیت معتدل تــر بوده اما با مقایســه 
پیک ها نسبت به ســال قبل 5.5 درصد 

افزایش داشته ایم.
وی ادامه داد: براســاس آمارهای ســال 
1401 حــدود ۸3 درصــد مصــارف در 
شــبکه برق خوزســتان مصارف خانگی 
بوده اســت؛ ضمن اینکه بارها اعلام شده 

که این بخش مدیریت شــود تــا پایدار 
بماند و در برنامه هــای عبور از پیک هیچ 
خاموشــی برای آن در نظر گرفته نشود 
لذا این بخش مشــارکت بیشــتر مردم را 

می خواهد.
مدیرعامــل شــرکت بــرق منطقــه ای 
خوزســتان اضافه کــرد: از ایــن میزان 
مصــرف، 6500 مگاوات بار سرمایشــی 
اســت کــه ۸6 درصــد بارخانگــی و 
72 درصد از کل بار اســتان را تشــکیل 
می دهد، بــه همین خاطر اســت که در 
وزارت خانه اعلام شــده هر مشــترک با 
خــارج کردن یــک کولر از مــدار ضمن 
اینکه پاداش یک میلیــون تومانی در ماه 
دریافت می کنــد می توانــد در کاهش 

و مدیریــت مصــرف خانگی تاثیــر قابل 
توجهی داشته باشد.

دشت بزرگ روی دیگر ســکه مصرف را 
تولید خواند و اظهــار کرد: در بحث تولید 
در خوزســتان ظرفیت هایی مستقر شده 
اســت. نیروگاه های آبی، نیــروگاه های 
حرارتی، نیــروگاه هایی کــه در صنعت 
مســتقر هســتند و نیروگاه های مقیاس 
کوچک علاوه بر تامین مصارف خودشان 
مازاد تولید را به شــبکه بــرق تزریق می 
کننــد.؛ پالایشــگاه آبــادان، مناطــق 
نفتخیــز جنوب، مهندســی و توســعه 
نفت، پتروشــیمی فجر و توســعه نیشکر 
از جمله ایــن مجموعه هــای نیروگاهی 

. هستند

مدیــرکل  ســنندج -فاطمــه ملایــی 
میراث فرهنگــی، گردشــگری و صنایع دســتی 
استان کردســتان از آمادگی کامل ستاد اجرایی 
خدمات سفر شهرستان ســقز برای خدمات دهی 
و پذیرایــی از گردشــگران در ایــام تعطیــلات 

تابستان 1402 خبر داد.
 منصور مهرزاد در ســومین جلســه ستاد اجرایی 
خدمات ســفر شهرســتان ســقز ویژه تابستان 
1402 کــه با حضــور فرمانــدار، رئیــس اداره 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی و 
دیگر ادارات عضو ســتاد خدمات ســفر در محل 
سالن جلســات فرمانداری این شهرستان برگزار 
شــد، گفت: شهرســتان ســقز در تمام ایام سال 
همــواره مقصــد ســفر بســیاری از هموطنان و 

گردشگران داخلی و خارجی است.
و  گردشــگری  میراث فرهنگــی،  مدیــرکل 
صنایع دستی اســتان کردستان اظهار کرد: هدف از 
برگزاری این جلسه آمادگی و اجرای تمهیدات لازم 
درخصوص خدمات رســانی مطلوب بــه مهمانان و 
گردشگران ورودی به این شهرستان در ایام شروع 

پیک سفرهای تابستانه است.
او عنوان کرد: می بایســت در این ایام با استفاده 
از قابلیت هــا و ظرفیت های موجود، در راســتای 
خدمات رسانی شایســته و مطلوب به مسافران و 

گردشگران اقدامات لازم انجام شود.
مهــرزاد در پایــان ســخنانش بر لــزوم تنظیم 
تقویــم رویدادهــا و جشــنواره های فرهنگی در 
سطح استان و مشــارکت همه ادارات ذیربط در 

برگزاری جشنواره های تخصصی تأکید کرد.
فرماندار شهرستان ســقز هم در این جلسه گفت: 
اعضای ســتاد خدمات ســفر این شهرســتان در 
تمام ایام ســال به ویژه ایام تعطیــلات با تعامل و 
مساعدت، خدمات بســیار خوبی را به مسافران و 

گردشگران ارائه داده اند.
جعفر توان اظهــار کرد: این شهرســتان به دلیل 
موقعیت اســتراتژیک آن به عنوان کریدور شمال 
غرب-جنوب شــرق قابلیــت فوق العاده ای برای 

جذب گردشگر دارد.
فرماندار ســقز بر ضرورت توســعه اقامتگاه های 
بوم گردی در ســقز تاکیــد کرد و افــزود: زمینه 
بســیار مســاعدی برای رونق و توســعه اقامتگاه 

های بوم گردی در این شهرستان وجود دارد.
او یادآور بود: بــا ســرمایه گذاری و بهره برداری 
از ایــن ظرفیت در روســتاها می تــوان به رونق 
اقتصــادی و ایجــاد در آمــد پایــدار در منطقه 

امیدوار بود.

 کرمانشاه-حســنا فخــارزاده  مدیرکل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان کرمانشاه 
گفت: بازگشــایی تــردد مســافر از پایانه مرزی 
شوشــمی با اتمام عملیات توســعه سایت موقت 

مسافری انجام شد.
 فریبــرز کرمی گفت: بــا اتمام عملیات توســعه 
ســایت موقت مســافری پایانه مرزی شوشمی با 
حضور محمدطیب صحرایی اســتاندار کرمانشاه، 
آزاد توفیــق رحیم اســتاندار حلبچــه و مقامات 
ارشــد اســتانی و عراقی بازگشایی شــده و تردد 
مســافران ایرانی و خارجی از ایــن پایانه مرزی 

آغاز شد.
وی گفــت: پایانه مــرزی شوشــمی دومین مرز 
قدیمی اســتان محسوب می شــود و رونق آن از 
اهمیت فراوانی برای اســتان برخوردار است. در 
جهت آماده سازی ســایت موقت مسافری پایانه 
مــرزی شوشــمی؛ 25هــزار متر مکعــب خاک 
برداری در زمینی با محیط ســخت و ســنگی از 
3 دســتگاه بیل مکانیکی چکش دار، دو دســتگاه 
لودر و یک دستگاه بلدوزر ســنگین و نیز 7 دستگاه 
کامیون برای حمل و تخلیه اســتفاده شــده است، 
که با اتمام عملیات خــاک برداری، 2 هزار متر مربع 

فضای سایت موقت توسعه می یابد.
کرمی در ادامه افــزود: 250 متر دیوار بتنی پیش 
ســاخته، 250 تن آســفالت در محور شوشــمی 
و 250 تن آســفالت برای محوطه ســازی سایت 
موقت مســافری پایانه شوشــمی مورد استفاده 

قرار گرفته است.

وی دربــاره دیگر اقدامــات زیرســاختی پایانه 
مرزی شوشــمی گفت: برای ایجاد پایانه مسافری 
دو برنامه داریــم که در برنامــه بلندمدت؛ ایجاد 
یک ســالن پایانــه مســافری مشــابه آنچه در 
مرزهــای دیگر وجــود دارد می باشــد، اما تا آن 
زمان برنامه کوتاه مدت؛ ایجاد یک ســایت موقت 
مسافری در پایانه  مرزی شوشمی با امکانات لازم 
برای تردد مســافر اســت که  برای انجام امورات 
مربوط به تــردد مســافرین، 14 عــدد کانکس 
جهت حضــور ادارات  مربوطه؛ بــرق، تلفن، فیبر 

نوری نصب و راه اندازی شده است.
فریبرز کرمی از اهداف طرح گفت: پروژه ســایت 
موقت مســافری پایانه مرزی شوشمی با توجه به 
موافقت شــورای امنیت کشــور درخصوص تردد 
مســافر انجام گرفتــه و از مزیت هــای تردد این 
پایانــه مرزی می توان بعُد مســافت شهرســتان 
پاوه و مرکز اســتان بــه مرز عراق و اســتان های 

حلبچه اشاره کرد.

کردستان کرمانشاه
مدیر کل میراث فرهنگی استان کردستان خبر داد؛

آمادگی ستاد اجرایی خدمات سفر سقز برای تعطیلات تابستان  
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه :

مرز شوشمی برای تردد مسافران خارجی و داخلی بازگشایی شد 

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان اعلام کرد:

وژه توسعه ای جهت عبور از پیک تابستان بهره برداری 26 پر
 محلات کم برخوردار اولویت صرف بودجه 

شهرداری گرگان

گرگان-مهنازمحمدزمانــی   ســید محمدرضا ســید النگی 
شــهردار گرگان در نشســت فصلی خود با اصحاب رســانه گفت: 
رویکرد جدید شــهرداری گرگان توجه به محــلات کم برخوردار 
و اجرای فعالیت های فرهنگی و عمرانی اســت وی اظهار داشــت: 
اگرچه وظیفه سازمانی شــهرداری اقدامات عمرانی بوده است  اما 
توسعه شــهری با اجرای خدمات فرهنگی و همســو با فعالیت های 

عمرانی امکان پذیر است  
وی افزود: شــهرداری بــه عنوان یک دســتگاه طرح شــنبه های 
جهادی را با هــدف تقویت امید مــردم در محــلات برنامه ریزی 
کرده اســت که رقم این طرح 200 میلیارد تومان از بودجه امسال 
شــهرداری در نظر گرفته شــده است شــهردار گرگان در رابطه با 

اجرای پروژه شهربازی گرگان بیان کرد:
 شــهرداری ماهانه 20 تا 30 میلیارد تومان در شــهربازی گرگان 
هزینه می کنــد که برای اجرای فــاز اول آن هــزار میلیارد تومان 
هزینه شــده وی در ادامه گفت: تصمیم داشــتیم ایــن پروژه را با 
ورود ســرمایه گذار پیش ببریم اما هنوز نتوانستیم برای این پروژه 
ســرمایه گذار جذب کنیم و برای اینکه زمان از دســت ندهیم در 

حال ایجاد زیرساخت ها و انجام بخشی از این پروژه هستیم.
ســید النگی در ادامه افزود :با توجه به تصادفات در ســطح شهر به 
خصوص زیرگذرها و رفاه حال شــهروندان امسال در سطح استان 
200 دوربیــن ترافیکی با اعتبار 24 میلیارد تومان در دســتور کار 

قرار داده ایم.

برگزاری نمایشگاه هفتگی صنایع دستی
 در مهستان

البرز-مظفری  به گزارش روابط عمومی شــورای اســلامی و 
شــهرداری مهســتان دکتر گلرخی شــهردار از برگزاری هفتگی 
نمایشــگاه صنایع دســتی و محصولات خانگی در بوستان گلستان 

خبر داد.
شهردار مهستان با اشــاره به اهمیت توجه به مشــاغل و تولیدات 
خانگی به عنوان بخش مهمــی از چرخه  تولیــد و اقتصاد جامعه، 
ابراز داشــت : مــا در حــدود اختیــارات و وظایــف قانونی خود 
تلاش میکنیم بســترهای مناســب را برای معرفــی و ارایه ی این 
محصولات به شــهروندان فراهم کنیم و امیدواریــم از این طریق 
فضای کسب و کارهای کوچک و خانگی در شــهر مهستان تقویت 

شود.
دکتر گلرخــی ایجاد فضاهای دیــدار و فرصت هــای گفت و گو و 
شــناخت را از مهمترین ویژگی های شهر پویا و ســرزنده برشمرد 
و گفت برنامه های بســیار خوبی توســط معاونت فرهنگی ورزشی 
اجتماعی شــهرداری در نقاط مختلف شــهر برگزار می شــود که 
همگی در راســتای ایجــاد و تقویت ایــن فضاهــا و فرصت بروز 

توانمندی های شهروندان است.
شهردار مهســتان در پایان از شهروندان خواســت با مشارکت در 

این برنامه ها به ســرزندگی هر چه بیشتر شهر کمک کنند.

عضو شورای اسلامی شهرهشتگرد: 
رفع مشکلات و تعیین راهبردهای کاری مناسب 

اولویت شورای شهر هشتگرد است
البرز-مظفــری  مهندس محســن فیــروززاع عضو شــورای 
اســلامی شــهر گفت: اهتمام جدی در حوزه رفع مشکلات مردم و 
تعیین راهبردهای کاری مناســب در بین اعضای شورای اسلامی 

شهر و مدیریت شهری در هشتگرد وجود دارد.
 فیروززاع اظهار کرد: تاکنون شــاهد حضور فعالیت 6 دوره شــورا 
در تصمیم گیری ها و مدیریت شــهری بوده که البته هر کاری یک 
ســری نقاط ضعف و مثبت دارد اما در مجموع نقش شــوراها نقش 

ارزشمند و تاثیرگذاری است.
رئیس کمیســیون برنامه و بودجه شورای اســلامی شهر هشتگرد 
عنوان کــرد: قانون به صــورت صریح بــه وظایــف و خدماتی که 
شوراهای اسلامی شــهر و روســتاها باید انجام دهند اشاره کرده و 
دســتگاه ها و بخش های مختلف باید در این مســیر همراهی لازم 

را داشته باشند.
فیروززاع عنوان کرد: خیلی از کارهایی که ســال های ســال زمین 
مانده بود مانند آســفالت و بهســازی معابر و خیابــان ها، اجرای 
پروژه هــای مختلف، عمــران و آبادانی در حوزه هــای مختلف در 
این دوره از مدیریت شــهرداری و فعالیت شوراهای اسلامی انجام 

شده است.
وی به برنامه شهرداری هشــتگرد در راستای اجرای پروژه سرمایه 
بزرگ در شــهر هشتگرد، گفت: اجرایی شــدن این پروژه ها تحول 
جدی در حوزه عمران شهری در هشــتگرد ایجاد می کند که همه 

باید با اهتمام و همدلی در مســیر تحقق این برنامه تلاش کنیم.
وی با بیان اینکه مســئولیت ها یک امانت و فرصت برای مسئولان 
در هــر جایگاهی نام بــرد و یادآور شــد: باید با خدمــت جهادی 
قدردان فرصتی که امروز در اختیار ما گذاشــته شــده باشــیم و 
بتوانیم، تحولات قابل توجهی در سطح شــهر را رقم بزنیم و مردم 
شهر هشــتگرد لایق بهترین خدمات هســتند، امیدواریم با تلاش 
مضاعف بیش از پیش شــاهد خدمت رسانی به شهروندان در حوزه 

های مختلف باشیم.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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اصفهان-مریم مومنی  مدیر روابط عمومــی و آموزش همگانی 
و ســخنگوی آبفای اســتان اصفهان با بیان این که در ســاعات پیک 
مصرف بــا کمبــود 2.5 متر مکعــب بر ثانیــه ای تولیــد آب مواجه 
هســتیم، تاکید کــرد: کمبــود این میــزان آب نیازمنــد همراهی و 

مدیریت شهروندان عزیز در مصرف است.
مجید مختاری اظهار داشــت: با افزایش دمای هوا مصرف آب به صورت 
تصاعدی افزایــش پیدا می کند به طوری که با رســیدن دمای هوا به 3۸ 
درجه، مصرف آب 20 درصد، با رســیدن به 40 درجه 30 درصد و با عبور 

از 40 درجه شاهد افزایش 60 درصدی مصرف آب هستیم.
وی تصریح کرد: در حال حاضر تولید آب شــرب آشامیدنی در سامانه 
آبرســانی اصفهان بزرگ 11.5 تا 12 متر مکعب بر ثانیه اســت و 1.5 

تا 2 متر مکعب بــر ثانیه نیز از منابــع محلی و چاه های مــورد تایید 
و استاندار توزیع می شــود و این در حالی اســت که در ساعات پیک 

مصرف نیاز آبی بــه بالای 16.5 متر مکعب بر ثانیه می رســد و در این 
ســاعات با کمبود 2.5 متر مکعب بر ثانیه ای مواجه هستیم.

مدیر روابــط عمومی و آموزش همگانی آبفای اســتان اصفهان درباره 
احتمــال افت فشــار و یــا قطعــی آب در مناطقی در اســتان گفت: 
همکاران پر تلاش بنده در آبفای اســتان اصفهان با کمک ســامانه تله 
متری در حــال پایش خطوط انتقال و شــبکه توزیــع و نگهداری این 
شــبکه در حالت پایداری هستند و نهایت تلاشــمان این است که در 
هیچ کجای استان مشکل افت فشــار و یا قطعی نداشته باشیم، اما این 
موضوع به عوامل مختلفــی همچون دمای هوا بســتگی دارد و از هم 
استانی های عزیز خواهشــمندیم با مدیریت مصرف در کنار خادمان 

خود در شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان باشند.

سخنگوی آبفای استان اصفهان تاکید کرد؛

هوا دمای  افزایش  به  توجه  با  آب  مصرف  در  جویی  صرفه  ورت  ضر

اصفهان

گرگان-مهنازمحمدزمانی  ســیدعلی مهاجر معاون سیاســی امنیتی 
و اجتماعی استاندار گلستان از واگذار شــدن نظارت بر آرد و نان استان به 

عهده آن معاونت خبر داد.
ســید علی مهاجر  اظهار کرد: نگاه ما در موضوع آرد و نان، ایجابی بوده است و 
باور داریم بهترین و مؤثرترین ناظر در هر حوزه ای مردم هستند که می توانند 

در مبارزه با فساد، بهبود و اصلاح امور بسیار کمک کننده باشند.
وی گفت: بــا واگذاری ایــن مســئولیت به معاونــت سیاســی امنیتی و 
اجتماعی، تلاش خواهیم کرد با ایجاد ســاختار تشــکیلاتی و شبکه بندی 
شــده از ناظرین در اتحادیه های آرد و نان، کارخانه های آرد، شبکه حمل 
و نقل و توزیــع آرد و نانوایی ها، بر رونــد تهیه و تولید نــان نظارت جدی 

انجام شود.
مهاجر بــه ارزیابی و نظارت بر رونــد توزیع آرد و نان اشــاره کرد و افزود: 
قطعاً در این رونــد، اتحادیه ها و نانوایــان برتر و امین به مــردم معرفی و 
تجلیل خواهند شــد و البته کســانی که مرتکب تخلف می شوند و اخلالی 
در تأمین نان مورد نیــاز مردم ایجاد می کنند و به دنبال ســودجویی خود 

هستند، برخورد می شود.
مهاجر ضمــن تاکید بــر اهمیت حضور مــردم و کمک به نظــارت، گفت: 
ســاختار تشــکیلاتی ناظر، از خود مردم و افراد امین و دل ســوز شــهر، 
منطقه و روســتا خواهند بود که شناسایی، و ســازماندهی می شوند، بعد 
از آموزش هــای لازم، بکارگیری خواهند شــد. مطمئناً ایجاد تشــکیلات 

نظارتی و ارزیابی از خود مردم با ســاختار شــبکه ای و مدون، می تواند در 
هر موضوعی که نیاز به نظارت داشته باشد بکارگیری شود

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استاندار:

نظارت بر آرد و نان گلستان  به معاون استاندار واگذار شد

گلستان



مدیرعامل شرکت ملی حفاری ایران:
تکمیل ۲۷ حلقه چاه نفت و گاز در سه ماهه 

ابتدای سال
مدیرعامل شــرکت ملی حفــاری ایران با اشــاره به  تدویــن و اجرای 
برنامه های سال ۱۴۰۲ شــرکت ملی حفاری ایران از حفاری و تکمیل 

نهایی ۲۷ حلقه چاه نفت و گاز در ۱۰۰ روز گذشته خبر داد.
به نقل از شــرکت ملی حفاری ایــران، حمیدرضــا گلپایگانی در بیان 
گزارش عملکرد ۱۰۰ روزه نخســت امســال گفت: با تــلاش و همت 
مضاعف مجموعه کارکنان ســخت کوش این شــرکت مانند سال های 
قبل، پیشــبرد برنامه های راهبردی ســازمان برای افزایــش تولید و 

اعتلای صنعت نفت دنبال می شود.
وی افزود: با توجــه به برنامه های ابلاغی شــرکت ملــی نفت ایران، 
محور برنامه های امســال افزایش تولید نفت و گاز در مناطق نفت خیز 
خشکی و دریایی و میدان های مشترک است که در این ارتباط همسو 
با حفاری چاه های توســعه ای، اکتشــافی و بهره بردار نفتی و تعمیر 
چاه های در حال بهره برداری با هدف حفظ، نگهداشــت و رشد تولید 

انجام می شود.
مدیرعامل شــرکت ملی حفاری ایران بــا این توضیح کــه از مجموع 
چاه های حفرشده از ابتدای امسال تاکنون دو حلقه توسعه ای )جدید( 
و ۲۵ حلقه تعمیری، تکمیلی بوده است، ارائه خدمات فنی مهندسی را 
از اجزای مهم و اساسی در صنعت حفاری اعلام کرد و انجام بیش از ۲۰ 
نوع خدمت به چاه ها در جریان حفاری یا بهره برداری، شمار خدمات در 
این مدت در بخش های فنی، ویژه و عملیات ویژه حفاری را بیش از یک 

هزار و ۲۰۰ مورد برشمرد.
گلپایگانی با اشــاره به بازدید اخیر خود از مراحل تکمیل یک دستگاه 
حفاری جدید دیگر با توان ۲ هزار اســب بخار از سوی جهاد دانشگاهی 
در مجتمع تحقیقاتی شهدای جهاد دانشگاهی در پارک علم و فناوری 
البرز اظهار کرد: بر اســاس مذاکرات انجام شــده این دکل به زودی به 
ناوگان شرکت اضافه می شود و تعداد دســتگاه های این ناوگان به ۷۴ 

دکل می رسد.
وی رایزنی های مســتمر با مراکز علمی و پژوهشــی، شــرکت های 
ســازنده قطعه و تجهیــزات و دانش بنیان هــا را در چارچوب تعامل، 
همفکــری، تقویــت همکاری ها و مرتبــط با برنامه هــای راهبردی 
شرکت در ســال جاری اعلام کرد و حضور فعال در طرح های صنعت 
نفــت، کاریابــی دکل ها، ارتقای ســهم بــازار و توســعه فعالیت ها، 
توجه به ســاخت داخل، بهره گیــری از توان و قابلیــت صنعتگران و 
دانش بنیان ها و به کارگیری فناوری های نو را از اولویت های ســازمان 

در سال جاری برشمرد.
مدیرعامل شــرکت ملــی حفاری ایــران دغدغه و رویکــرد اصلی 
شــرکت را بازســازی ناوگان حفاری و خدمات جانبــی در زمینه 
پاســخگویی بــه نیازهای صنعــت نفت دانســت و گفت: امســال 
نشست های کارشناسی با شــرکت ها و مراکز علمی پژِوهشی برگزار 
و چند ســند همکاری با شــرکت نفت و گاز ارونــدان، منطقه آزاد 
اروند و شــماری از شــرکت های دانش بنیان و دانشــگاه ها فراهم و 
امضا شــد و این روند در زمینه اســتفاده حداکثــری از ظرفیت ها و 

توانمندی های داخلی ادامه دارد.

گلپایگانی همچنین از نخســتین نشست مشــترک اعضای شورای 
پژوهش و فناوری شــرکت ملی نفت ایــران به منظور همکاری های 
پژوهشــی و نیازهای فناورانه، تشکیل نشســت با مدیر مرکز توسعه 
مدیریت صنعت نفــت در موضوع مباحث مرتبط بــا صنعت حفاری 
در نظام جامع تعالی و توســعه مدیریت در صنعت نفت، نشســت با 
فرمانده قرارگاه منطقه ای ارتش در جنوب غرب کشور و مدیرعامل 
ســازمان اقتصاد مقاومتی با هدف بررســی راه هــای همکاری در 
طرح مســکن ملی و اســتفاده از ظرفیت های لجســتیک و مبادله 
موافقت نامه تقویــت همکاری با مناطق نفت خیــز جنوب با قرارداد 
همکاری پنجساله را از دســتاوردهای حاصل از پی جویی های مؤثر 
و مستمر مدیریت شــرکت برای معرفی ســازمان و همکاری با این 

مجموعه ها اعلام کرد.
وی تصریح کرد: افزایــش رضایت مندی کارکنــان، نظم و انضباط 
اداری، کار بر مبنای برنامــه و کاهش انتظارات، توجــه به کمیت و 
کیفیت ، به کارگیری اســتانداردها و رعایت ضوابط و مقررات ایمنی، 
اچ اس ئی، تداوم افزایش بهره وری و راندمان کار، اصلاح ســاختار و 
فرآیندها، بهینه ســازی هزینه ها، تعامل با شرکت های کارفرمایی و 
توجه به مســئولیت های اجتماعی را از فعالیت های مهم شرکت در 
سال ۱۴۰۲ برشمرد که از ابتدای امسال در دســتور کار قرار گرفته 

است.

پیچ و خم توسعه فاز ۱۱ پارس جنوبی
وقتی غول تحریم توتال، چین و مالزی را پس زد 

اما به ایران باخت
با بهره برداری از فاز ۱۱ پارس جنوبی پرونده توســعه میدان گازی پارس 
جنوبی بســته خواهد شــد و از این به بعد باید منتظر افزایش تولید گاز از 
این میدان باشــیم. بیش از ۲۰ ســال از اولین اقدامات برای بهره برداری 
از فاز ۱۱ پــارس جنوبی می گذرد و روزهای گذشــته ســکوی این فاز با 
موفقیت نصب شــد. اما چرا این پروژه به این اندازه زمان بر شــد؟ اولین 
زمزمه ها برای توسعه این فاز از میدان مشــترک پارس جنوبی سال ۷۹ و 
با هدف مایع سازی گاز آغاز شد اما این رویه تا سال ۸۳ طول کشید. یعنی 
تا زمانی که توتال فرانســه و پتروناس مالزی با عقد قراردادی توسعه این 
فاز را به عهده گرفتند.البته به د لیل تحریم، حضور این دو شــرکت در این 
پروژه طولانی شد و آنها از این پروژه انصراف دادند و آن را به شرکت چینی 
واگذار کردند که چینی ها به علت تحریم ها نتوانستند برای توسعه فاز ۱۱ 

پارس جنوبی گامی بردارند و دوباره این پروژه مسکوت ماند.
پس از به امضا رســیدن برجام در دولت قبل نگاه ها به سمت شرکت های 
خارجی برای توسعه فاز ۱۱ پارس جنوبی متمرکز شد، شرکت هایی که 
به دلیل تحریم ها از این پروژه کنار کشیده بودند دوباره پای میز مذاکره 
آمدند و پس از مذاکراتی در در میانه دهه ۹۰ شمسی، قراردادی با شرکت 
توتال برای توســعه منعقد شد و با خروج برجام شــرکت های مشارکت 
کننده مجدداً از ادامه این پروژه انصراف دادند و دولت قبل برای توســعه 
فاز ۱۱پ ارس جنوبی ناکام ماند.ســال گذشــته جواد اوجی وزیر نفت 
وعده بهره برداری از فاز ۱۱ در مهر ماه برای جبران بخشی از ناترازی گاز 
را داده بود و قرار بود عملیات نصب و جابه جایی سکویی را انجام دهد که 
متعلق به شرکت تأسیســات دریایی بود، اما در هلند توقیف شد و وزارت 

نفت نتوانست از آخرین فاز پارس جنوبی بهره برداری کند.
پس از آن مهرماه ۱۴۰۱ بود که با اعلام قید فوریت از ســوی مجموعه 
شــرکت ملی نفت ایران به منظور پیشگیری از مشــکل ناترازی گاز در 
زمستان و با هدف تولید زودهنگام گاز از فاز ۱۱ میدان مشترک پارس 
جنوبی مقرر شد با کاربست تمام توان و تجهیزات موجود، حفر ۴ حلقه 
چاه در این فاز مرزی تکمیل شود؛ همچنین با هدف نهایی کردن تولید 
از این میدان مقرر شد تا با انتقال ســکوی بهره برداری فاز C۱۲ میدان 
گاز پارس جنوبی به موقعیت فاز ۱۱B، خلأ ناشــی از ســاخت سکو که 
معمولاً بین ســه تا پنج ســال به طول می انجامید جبران شده و تولید 
از این میدان هرچه زودتر نهایی شــود.هر چند که کمبــود امکانات و 
محدودیت های بین المللی ســبب شــد تا پیمانکار پــروژه با بعضی 
مشکلات عملیاتی جابه جایی سکو رو به رو شود اما در نهایت با پذیرش 
ریسک از ســوی مدیران و کارکنان صنعت نفت و با کمک متخصصان 
و کارشناســان ایرانی اقدام های اولیه و برش پایه های سکو انجام شد و 

سکوی فاز ۱۲ بر روی شناور قرار گرفت تا برای نصب منتقل شود.

اکنون به وعده های چندین و چند ساله جامه عمل پوشانده شده است و 
با اولویت گذاری ها و برنامه ریزی های انجام شده، طی روزهای گذشته 
شــاهد نصب موفقیت آمیز ســکوی ۳۲۰۰ تنی فاز ۱۲ که به وســیله 
شناور اوشنیک به موقعیت فاز ۱۱B رسیده بود، بودیم.نصب این سکو 
که برای اســتخراج و فرآوری گاز طبیعی از میدان گازی پارس جنوبی 
طراحی شده، نه تنها نشان دهنده تخصص و توان فنی مهندسان ایرانی 
است، بلکه عزم کشــور را برای بهره برداری از منابع عظیم انرژی خود 
برجسته می کند. انتظار می رود با بهره برداری از فاز ۱۱ پارس جنوبی، 

ظرفیت تولید گاز طبیعی ایران به میزان قابل توجهی افزایش یابد.
پیش بینی می شود که این ســکو روزانه حدود ۵۶ میلیون متر مکعب 
گاز طبیعی تولید کند. این افزایش تولید نه تنها ایران را قادر می ســازد 
تا نیازهای انرژی داخلی خود را بــرآورده کند، بلکه توانایی های خود را 
به عنوان صادرکننده گاز طبیعی نیز افزایش می دهد و از طرفی به رشد 
اقتصادی کشــور و به طور بالقوه تقویت موقعیــت آن در بازار جهانی 

انرژی نیز کمک خواهد کرد.

 افزایش ۱۵ درصدی تولید فرآورده های نفتی 
تا پایان ۱۴۰۶

طبق دورنمای ترسیم شــده در برنامه هفتم توســعه کشــور، صنعت 
پالایش تا پایان ســال ۱۴۰۶ دســتیابی به تولید روزانــه حدود ۱۳۰ 
میلیون لیتر بنزین و نفت گاز را هدف گذاری کرده است که ۷۵ درصد از 
این مقدار، مربوط به فرآورده های با کیفیت یورو ۴ و بالاتر از آن خواهد 
بود. با رشد ۶ درصدی ظرفیت پالایشی کشور، روزانه ۲ میلیون و ۲۸۶ 
هزار بشــکه نفت خام و میعانات گازی در ۱۰ پالایشــگاه مدرن کشور 
پالایش می شــود. هم اکنون به طور میانگین روزانه ۱۱۵ میلیون لیتر 
بنزین و ۱۱۲ میلیون لیتر گازوئیل باکیفیت در کشور تولید می شود که 
طبق اهداف کمی شاخص های عملکردی انرژی )نفت و گاز( در لایحه 
برنامه هفتم توسعه،  تولید این دو فرآورده اصلی در کشور با رشد حدود 
۱۵ درصدی به روزانه ۱۲۹ میلیون لیتر )بنزیــن( و ۱۳۰ میلیون لیتر 
گازوئیل تا پایان ســال ۱۴۰۶ )هم زمان با پایان برنامه هفتم توســعه( 

افزایش خواهد یافت.

رشد 5 درصدی تولید فرآورده های باکیفیت یورو
هم اکنون بیــش از ۷۰ درصــد فرآورده های تولیدی اصلــی بنزین و 
گازوئیل کشور، معادل بیش از ۷۵ میلیون لیتر بنزین و ۷۰ میلیون لیتر 
از نفت گاز تولیدی روزانه کشور دارای اســتانداردهای یورو ۴ و ۵ است 
که طبق برنامه هفتم توسعه تا پایان ســال ۱۴۰۶ به ۷۵ درصد افزایش 

خواهد یافت.

کاهش 5 درصدی تولید نفت کوره
هم اکنون به طور میانگیــن روزانه حدود ۶۵ میلیــون لیتر نفت کوره 
)مازوت( در کشور تولید می شــود که حدود ۱۸ درصد از فرآورده های 
تولیدی در پالایشــگاه های نفت ده گانه کشور را تشکیل می دهد. طبق 
لایحه برنامه هفتم توســعه، مقدار نفت کوره تولیدی کشــور با اجرای 
طرح های کیفی سازی در پالایشــگاه ها، با کاهش ۵ درصدی به ۱۲.۹ 

درصد )معادل ۴۹ میلیون لیتر در روز( خواهد رسید.
بر اســاس قانون بودجه ســال ۱۴۰۲، شــرکت های پالایشــی باید 
۴۰ درصد از ســود پالایشــی خود را به اجرای طرح های بهینه سازی 
اختصاص دهند تــا همچنان بتواننــد از تخفیــف ۵ درصدی قیمت 
خوراک خود استفاده کنند.براســاس این برنامه تنظیمی، برای تولید 
و دیپلماسی انرژی با هدف تولید حداکثری، همچنین به منظور توسعه 
دیپلماســی انرژی و حضور در بازارهای بین المللی، وزارت نفت مجاز 
شده است از طریق شــرکت های تابع ذی ربط یا شرکت های متقاضی 
غیردولتی مشروط به اخذ تضامین لازم، نسبت به مشارکت در احداث 
پالایشگاه یا پتروپالایشــگاه جدید خارجی یا تملک سهام آنها از محل 
تحویل نفت خام مازاد بر تعهدهای بودجه ای با تصویب شورای اقتصاد 

اقدام کند.
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 کاهش قیمت مسکن با نظارت بر مشاوران املاک

خریدار  برخــورد با مشــاوران املاک متخلف 
در شــهرهای جدید پردیس و پرند سبب کاهش 
قیمت های نجومی مســکن شده است، به طوری 
که مدیرکل راه وشهرســازی استان تهران گفت: 
قیمت مســکن در شــهر پردیس با نظــارت بر 
مشــاوران املاک بین ۸۰۰ تا یک میلیارد تومان 

کاهش یافته است.
 اخیراً مهــرداد بذرپاش وزیر راه و شهرســازی از 

برخورد با مشاوران املاک خبر داده است.
وی می گوید: به تأکیدات رئیــس جمهور مبنی 
بر ســاماندهی حوزه مســکن پایبندیم؛ ما وارث 
سال ها کمبود مسکن و تولید نکردن آن در کشور 
هســتیم و همین روی قیمت مسکن اثر گذاشته 

است.
وزیر راه و شهرسازی معتقد است برای رسیدن به 
این هدف باید مسکن به تولید انبوه برسد و بخش 
زیادی زمین و تســهیلات را در اختیار مردم قرار 
دهیم. امیدواریم با قانون جدیدی که در خصوص 
خانه های خالی و عرضه آنها بــه تصویب مجلس 

رسیده است، قیمت ها کاهش یابد.
در ســال های گذشــته شــاهد بی قانونی هــا و 
ســکوت برخی مســئولان بودیم اما امروز دیگر 
ساکت نمی نشــینیم و با افرادی که به میل خود 

قیمت گذاری می کنند، برخورد می کنیم.
به گفته وزیر راه و شهرسازی تاکنون چند مشاور 
املاک بزرگ که تخلفاتی داشــتند پلمب شدند. 
تعیین قیمــت املاک و اجــاره را قانونی خواهیم 

کرد.
این اظهارنظــر بذرپاش دربــاره تعیین قیمت ها 
از سوی وزارت راه وشهرســازی همزمان شده با 
تصویب طرح مجلس با عنوان ســاماندهی بازار 
زمین، مســکن و اجــاره بها که در آن به مســأله 
قیمت گذاری املاک اعم از خریــد و فروش و نیز 
اجاره به فرمولی که برگرفته از دفترچه ســالانه 
ارزش منطقه ای املاک بوده و از طرف کمیسیون 
تقویم املاک به ریاســت ســازمان امور مالیاتی 
تدوین و ملاک تعیین مالیات نقل و انتقال املاک 

است، پرداخته شده است..
این در حالی است که پیش از این در سال گذشته 
مصوبه مشابهی در هیأت دولت به تصویب رسید 
تا براساس آن ملاک تعیین حق الزحمه مشاوران 
املاک ارزش منطقــه ای آنها براســاس تعیین 

کمیسیون تقویم املاک محاسبه شود.
اما هیچگاه این مصوبه هیأت دولت به مرحله اجرا 
نرسید چون مشاوران املاک با این ادعا که ملاک 
ما قانون دلالی اســت و مصوبه مجلس نمی تواند 
قانون را فســخ کند حاضر به اجرای تصویب نامه 

هیأت دولت نشدند.
به نظر می رســد با توجه به محاســبه کمیسیون 
مشــاوران املاک براســاس درصــدی از ثمن 
معامله، بهترین وضعیت برای مشاور املاک ادامه 
شرایط موجود است از همین رو است که با قانون 
ســاماندهی بازار زمین، مســکن و اجاره بها )در 
صورت تأیید شــورای نگهبان( مخالفت هایی از 

سوی صنف مشاوران املاک صورت گرفته است.
از دیگر مــواردی که امــکان نظــارت بر صنف 
مشاوران املاک را ســخت کرده بود عدم انتقال 
نظارت بر ایــن صنف از وزارت صنعــت، معدن و 
تجارت به وزارت راه و شهرســازی بود که با قانون 
جهش تولید مســکن نظارت بر مشاوران املاک 

به وزارت راه و شهرســازی منتقل شــده اســت 
همچنین در مصوبه اخیر ساماندهی بازار زمین، 
مســکن و اجاره بها بــر انتقال نظــارت بر صنف 
مشــاوران املاک به وزارت راه و شهرســازی بار 

دیگر تأکید شده است.
این اختیار به وزارت راه و شهرســازی در مصوبه 
مجلس داده شــده که در صورت بــروز تخلف از 
ســوی مشــاوران املاک امکان برخورد با آنها با 
همکاری سازمان تعزیرات حکومتی یا پلمب آنها 

با همکاری فراجا وجود داشته باشد.
هرچند که وزارت راه و شهرسازی در حال حاضر 
منتظر تأیید این مصوبه از ســوی شورای نگهبان 
نمانده و به وظیفــه نظارت بر مشــاوران املاک 
عمل می کند. آنگونه که وزارت راه و شهرســازی 
اعلام کرده برخورد با مشــاوران املاک متخلف 
در شــهرهای جدید پردیس و پرند سبب کاهش 
قیمت های نجومی مســکن و بازگشت نرخ ها به 

بازه واقعی تر شده است.
بررسی های میدانی نشان می دهد در حال حاضر 
در سطح شهر تهران نیز مشاوران املاک که پیش 
از این قیمت های بالای مســکن اعم از فروش یا 
اجاره بهــا را به نرخ های اعلامی از ســوی مالکان 
نســبت می دادند با آغاز تشــدید نظارت بر دفاتر 
مشــاور املاک، قیمت هــای منطقی تــری را به 

مالکان پیشنهاد می دهند.
نایــب رئیس اتحادیه مشــاوران املاک اســتان 
تهران نیز اخیراً از شناســایی ۹۲۰ مشاور املاک 
بــدون پروانه و غیرمجــاز خبــر داده و گفته بود 
مشــاورانی که غیرقانونی هســتند برای افزایش 

درآمدهای خود دست به هر اقدامی می زنند.
وزارت راه و شهرســازی نیز در راســتای کاهش 
فشارهای مشــاور املاک بر خانوارها و همچنین 
در راســتای اجرای قانون جهش تولید مســکن 
اقدام به راه اندازی ســامانه ثبــت معاملات اجاره 
مســکن در تهران کرده که در طول بیش از دو ماه 
از راه اندازی این سامانه نزدیک به ۱۲ هزار قرارداد 
اجاره مســکن به صورت رایگان در آن ثبت شده 
است و مســتأجران کد رهگیری دریافت کردند 
این در حالی اســت که تا پیش از این هم دریافت 
کد رهگیری بــرای قراردادهای اجاره مســکن 
از مشــاوران املاک رایگان بود ولــی کمتر دفتر 
مشــاور املاکی بود که حاضر به صدور رایگان کد 

رهگیری برای مستأجران می شد.
اگرچه بارها کارشناســان، مشــاوران املاک را 
مسئول افزایش قیمت مســکن می دانستند اما 
هر بار چه مسئولان اتحادیه این صنف و چه خود 

اعضای آن اتهام مربوطه را تکذیب می کردند.
مشاوران املاک همواره می گفتند آنچه برای این 
دفاتر اهمیت دارد تعدد قراردادهاست نه رقم هر 
قرارداد؛ اما با بررســی دقیق تر موضوع می بینیم 
که مشــاوران املاک در صــورت بالاتر بودن رقم 
معامله می توانند حق الزحمه بیشــتری دریافت 
کنند اما اگر مصوبه جدید مجلس اجرایی شــود 
ســامانه ثبت معاملات املاک و مستغلات کشور 
خود بــه خود نــرخ حق الزحمه دفاتــر املاک را 
محاســبه کرده و آن را به صورت شفاف در اختیار 
مشــاوران املاک و همچنین طرفین معامله قرار 

می دهد.
در این روش که دفترچه ارزش منطقه ای املاک 
به عنوان ملاک محاســبه در نظر گرفته می شود، 

حق الزحمه مشــاوران امــلاک به میــزان قابل 
توجهی کاهش خواهد یافت. بــه عبارتی اگر در 
حال حاضر بــرای معامله یک واحد مســکونی ۳ 
میلیارد تومانی نیم درصد ثمن معامله از طرفین 
اخذ می شود که معادل ۳۰ میلیون تومان و از هر 
طرف ۱۵ میلیون تومان می شــود ممکن اســت 
کمیســیون مشــاور املاک تا میــزان یک دهم 
کاهش یابد مســأله ای که خود به افزایش تعداد 

معاملات منجر خواهد شد.
بسیاری از کارشناســان صنف معاملات املاک را 
جزو اصناف مضر برای اقتصاد کشــور می دانند. 
پیشــنهادهایی مبنی بــر تجمیع تعــداد زیاد 
مشــاوران امــلاک در کشــور و تبدیــل آنها به 
شــرکت های مدیریت بازار املاک مطرح شــده 
اســت کاری که در سایر کشــورها هم رایج است 
مثلًا ممکــن اســت در نیویورک کمتــر از هزار 
شرکت مدیریت بازار املاک داشته باشیم اما این 
شرکت ها شــعب متعدد دارند که باید پاسخگوی 
شرکت بالادستی خود باشند. موضوعی که سبب 
می شــود تا شــرکت مربوطه هم از نظر پرداخت 
مالیات شفاف ســازی شــود و هم از نظر اجرای 
قوانین تحت نظارت قرار گیرد اما در شرایط فعلی 
که تعداد مشــاوران املاک در تهران بعضاً تا ۱۹ 
هزار واحد صنفی برآورد می شود امکان نظارت و 
کنترل آنها را برای نهادهای نظارتی سخت کرده 
اســت همچنین ابزار مالیاتی برای اعمال نظارت 
بر آنهــا از محل ثبت معاملات مســکن به کندی 
امکان اعمال خواهد داشــت امــا در صورتی که 
چند شرکت محدود شعب متعددی داشته باشند 
ســازمان مالیاتی می تواند از شرکت های فعال در 
صنعت معاملات املاک، مالیات هــای مربوط را 

اخذ کند.

کاهش یک میلیارد تومانی قیمت مسکن با 
نظارت بر مشاوران املاک

ســاماندهی مشــاوران املاک بر بازار مسکن و 
قیمت های آن اثر گذاشته است. در این خصوص 
خلیل محبت خــواه، مدیرکل راه وشهرســازی 
اســتان تهران گفت: قیمت مســکن در شــهر 
پردیس با نظارت بر مشــاوران املاک بین ۸۰۰ تا 

یک میلیارد تومان کاهش یافته است.
وی گفت: در حال حاضر نظارت ها بر مشــاوران 
املاک در اســتان تهران افزایش یافته اســت و 
همین امر باعث شده که قیمت ها در بازار مسکن 
شهر پردیس شکسته شــود و از سوی دیگر بساط 
دلالان وسوداگرانی که همواره جلوی بسیاری از 
متقاضیان مســکن مهر را گرفته و برخی از آنها را 
مجبور به فروش واحد مســکونی خود می کردند، 

جمع شده است.
به گفته مدیرکل راه و شهرســازی استان تهران، 
ورود ســازمان تعزیرات به حوزه مسکن در شهر 
پردیس خود باعث شده که قیمت مسکن در این 
منطقه بیــن ۸۰۰ تا یک میلیــارد تومان کاهش 
یابد. در حال حاضر قیمت مســکن در پردیس به 
حدود ۲ تــا ۳ میلیارد تومان رســیده بود و واحد 
مسکونی کمتر از یک میلیارد تومان وجود نداشت 
که براین اســاس باید در این بخش نظارت قوی 
صورت می گرفت تا شــاهد جمع شــدن بساط 
دلالان و شکســته شدن قیمت مســکن در این 

مناطق بودیم.

برق

مدیر کل امور انرژی و مشــتریان 
صنعت برق شرکت توانیر گفت: تا 
کنون ۲۵ میلیارد تومان خسارت 
برقی برای سال گذشته پرداخت 
شــده و اکنــون منتظــر تعیین 
تکلیف شــرکت بیمه برای سال 
۱۴۰۲ هستیم.عبدالامیر یاقوتی 
در خصــوص آخریــن وضعیت 
پرداخت خســارت برقی، اظهار 
کرد: در ارتباط با خســارات سال 
۱۴۰۱ تــا کنون  ۱۵ هــزار ۸۲۶ 
پرونده خســارت آتش ســوزی 
ناشــی از برق ثبت شده و ۱۴ هزار 

و ۹۶۰ پرونــده تعیین 
تکلیف شــده اســت.
وی افــزود: همچنین از 
مجمــوع ۸۶۷ پرونده 
پرونده  باقیمانده ۵۹۷ 
دارای نقــص مــدرک 
اســت که امید اســت 

با همکاری مشــترکان خسارت 
دیده به سرعت رسیدگی و تعیین 
تکلیف شود. بر اساس برنامه ریزی 
انجام شــده در صورت همکاری 
مشترکان خســارت دیده تا پایان 
تیرماه تمامی پرونــده های ثبت 

 ۱۴۰۱ ســال  شــده 
تعییــن تکلیف خواهد 

شد.
مدیر کل امــور انرژی و 
مشــتریان صنعت برق 
شرکت توانیر با اشاره به 
آخرین وضعیت میزان 
خســارات پرداختی از سوی بیمه 
برای سال ۱۴۰۱، گفت: تا کنون 
۲۵ میلیارد تومان خسارت برقی 
پرداخت شده و مابقی نیز تا پایان 
این ماه تعیین تکلیف می شــود.

یاقوتی در ارتباط با تعیین تکلیف 

پرونده های خسارت آتش سوزی 
ناشی از برق در سال جاری، گفت: 
برای قرارداد ســال ۱۴۰۲ بیمه 
برق مشترکان تشریفات برگزاری 
مناقصه در حال انجام است. امید 
است با استقبال شرکت های بیمه 
گر شرکت مربوطه تا پایان مرداد 

ماه تعیین شود.
به گفتــه وی در صــورت تعیین 
شرکت بیمه گر در تاریخ مشخص 
شــده مطمئناً پرونده خســارات 
سال ۱۴۰۲ تا پایان آبان ماه بروز 

خواهد شد.

۲۵ میلیارد تومان خسارت برقی پرداخت شد
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